
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

V-314.046-7/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2016. április 21. napján
7  óra  00 perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  Termében  tartott
üléséről.

Jelen vannak: Badány Lajos, Barta Gábor, Bartha György, Deák-Bárdos Mihály, Eperjesi Erika,
Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András,
Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Dr. Kovács László, Molnár
Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza
Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs, Dr.
Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Távol  maradt: Dr.  Kriza  Ákos  polgármester,  Dr.  Simon  Gábor  képviselő  és  Pfliegler  Péter
alpolgármester

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  érdeklődőket,  a
nemzetiségi  önkormányzatok  elnökeit,  az  elektronikus  és  az  írott  sajtó  képviselőit,  valamint
képviselőtársait. 
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  27  fő  van  jelen,  az  ülés
határozatképes, amelyet megnyit. Tanácskozási joggal jelen van Kiss Gábor alpolgármester. 
Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy Dr. Kriza Ákos polgármester betegség miatt jelenleg táppénzen
van, ezért helyettesítő alpolgármesterként ő vezeti a mai ülést. 

Érdemi munkájukat a napirendek elfogadásával kezdik. Elmondja, hogy Földesi Norbert,  Nagy-
Korsa Judit és Dr. Tompa Sándor képviselők „Javaslat ideiglenes bizottság alakítására a FŰTŐMŰ-
Science TIOP helyzetének vizsgálatára” címmel képviselői indítványt nyújtottak be. Az SZMSZ 20.
§  (5)  bekezdése  szerint  az  önálló  képviselői  indítvány  napirendre  tűzéséről  a  napirend
megállapításakor  kell  szavazni.  Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy az önálló  képviselői  indítvány
ideiglenes  bizottság  alakítására  tesz  javaslatot,  valamint  az  ügyben  nyomozóhatóság  felé  már
korábban feljelentés történt.  A nyomozóhatóság feladata az ügy kivizsgálása,  ezért  a képviselői
indítvány napirendre tűzését nem javasolja. 
Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 10 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a képviselői indítványt  az ülés napirendjére nem
vette fel.
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Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Az  előzőleg  nevezett  képviselők  egy  másik  indítványt  is
benyújtottak,  melynek  címe  „Javaslat  a  miskolci  Herman  Ottó  Gimnázium  Közalkalmazotti
Tanácsa nyílt levelének támogatására vonatkozó Nyilatkozat elfogadására”.
Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 10 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a képviselői  indítványt  az ülés napirendjére nem
vette fel.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Badány Lajos  képviselő  úr  „Javaslat  földvédelmi  nyilatkozat
megtételére” címmel képviselői indítványt nyújtott be.
Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés  10 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a képviselői  indítványt  az ülés napirendjére nem
vette fel.

Dr. Kiss János alpolgármester: Dr. Tompa Sándor jelezte, hogy ügyrendi indítványt kíván tenni,
így megadja neki a szót. 

Dr. Tompa Sándor:  Az SZMSZ 20. § (5) pontja alapján tette volna meg az ügyrendi javaslatát,
azonban az időközben okafogyottá vált, mivel ezen szándékát már jóval korábban jelezte, az önálló
indítványok napirendre tűzéséről történő szavazás előtt szerette volna indokolni előterjesztésüket,
azonban erre nem kapott lehetőséget az ülést levezető alpolgármestertől. 

Dr. Kiss János alpolgármester:  Megköszöni a  hozzászólást.  Tájékoztatásul elmondja,  hogy ha
Képviselő  úr  indokolást  szeretett  volna  tenni,  akkor  azt  megtehette  volna  írásban  is  a  saját
beadványához. Az, hogy jelenleg szóban indokolást kívánt volna tenni a Közgyűlés felé, végképp
nem ügyrendi  kérdés.  Semmilyen joga nem sérült  azáltal,  hogy nem szavaztak,  egyébként  sem
szavaztak volna. 

- Dr. Tompa Sándor a háttérben reagál az elhangzottakra. -

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Badány  Lajos  képviselő  úr  második  indítványa  „Javaslat  a
Kálvária domb rehabilitációjával kapcsolatos döntések meghozatalára”.
Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 10 igen, 15 nem szavazattal, 2 tartózkodás
mellett  a képviselői  indítványt az ülés napirendjére nem
vette fel.

Dr. Kiss János alpolgármester: Az SZMSZ 20. § (5) bekezdése alapján kéri, hogy a Közgyűlés a
sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  Helyi
Esélyegyenlőségi Programjának (2016-2021) elfogadására

 - Dr. Tompa Sándor a háttérben reagál az elhangzottakra.-

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 17  igen, 4 nem szavazattal, 6 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

Dr. Kiss János alpolgármester: Dr. Tompa Sándor ismételten ügyrendi javaslatot kíván tenni, így
megadja neki a szót.

Nagy-Korsa Judit: Ő kíván ügyrendi javaslatot tenni.

Dr. Kiss János alpolgármester: Elnézést kér, megtévesztette az, hogy Tompa képviselő úr kiabált
az előbb.

Nagy-Korsa Judit: Elmondja, hogy a sürgősségi előterjesztést előző este kapták meg, azt szerette
volna  javasolni  a  szavazás  előtt,  hogy  az  SZMSZ 22.  §  (1)  bekezdése  alapján  napolják  el  a
sürgősségi  indítvány tárgyalását.  Rendkívül  komoly  problémáról  és  tervezetről  van  szó,  amely
megérdemelné azt, hogy alaposan át tudják tanulmányozni és föl tudjanak rá készülni. Ő ugyan
ébren volt éjfélig és mindent elolvasott, azonban nem gondolja azt, hogy ezt mindenki képes volt
megtenni. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást.  Az  ügyrendi  javaslatok
elharapózásának  megelőzése  érdekében  elmondja,  hogy ügyrendi  javaslatot  az  SZMSZ alapján
akkor  lehet  tenni  és  indítványozni,  amikor  az  ülést  vezető  elnök  az  ülés  vezetésének  rendjét
megsérti. Annak, hogy Képviselő Asszonynak az a véleménye, hogy a javaslatot el kellene napolni
és kevés idő állt rendelkezésére az olvasásra, semmi köze az ülés vezetésének szabályosságához.
Tájékoztatásul  elmondja,  hogy teljesen feleslegesen fognak a mai  napon ügyrendi  javaslatokkal
próbálkozni,  kéri,  hogy  olvassák  el  figyelmesen  a  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatot.  Ha
felállnak  ügyrendi  javaslatot  tenni,  akkor  ne azt  a  szakaszt  hivatkozzák be,  amely az  ügyrendi
indítvány jogintézményét tartalmazza, hanem azt a szakaszt, amelyet ő, mint ülést levezető elnök
megsértett az ülés vezetése közben. Kéri, hogy koncentráljanak erre, mielőtt az ügyrendi javaslat
jogintézményével kívánnak élni. 
Kéri  a Közgyűlést,  hogy folytassák a szavazást  és egyben kéri  az ellenzéket,  hogy ne zavarják
folyamatos obstrukciós ügyrendi javaslataikkal a Közgyűlés menetét.

- Az ellenzéki képviselők a háttérben reagálnak az elhangzottakra. -

Dr. Kiss János alpolgármester: Megkér mindenkit, hogy tartózkodjon a bekiabálásoktól. Jelenleg
nem ad szót, mert nem a napirendek vitájánál tartanak. 

- A háttérben reagálnak az elhangzottakra. -

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megkéri  a  háttérből  bekiabáló  hölgyet,  hogy  fejezze  be  a
kiabálást, tekintettel arra, hogy a város Közgyűlésén van. 

- A háttérben Dr. Tompa Sándor szót kér. -

Dr. Kiss János alpolgármester: Újból elmondja, hogy jelen pillanatban nincs lehetőség arra, hogy
szót  kérjenek,  tekintettel  arra,  hogy a napirendekről  való szavazás történik.  A napirendi  pontok
vitájánál természetesen minden képviselő felszólalhat. Ha bekiabálnak az ellenzéki képviselők és a
Közgyűlés munkáját nem hagyják kulturált mederben folyni, akkor élni fog azokkal az ülésvezetői
jogokkal,  amelyeket  a  Szervezeti  és  Működési  Szabályzat  megenged számára,  tehát  élni  fog  a
figyelmeztetés  jogkörével  és  ha nagyon szükséges,  akkor  azon jogával  is,  hogy elvegye a  szót

3



azoktól a képviselőktől, akik bekiabálnak. 

2. sürgősségi napirend: Javaslat egyes sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 20 igen, 1 nem szavazattal, 5 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK
Zrt. között fennálló Közszolgáltatási Szerződés módosítására

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

4. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat tulajdonában lévő lakás- és nem lakás célú
helyiség  bérlemények  elidegenítéséről  szóló  48/1997.(IX.29.)
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  lakások bérletéről  szóló  25/2006.(VII.12.)  önkormányzati
rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

6. sürgősségi napirend: Javaslat  a helyiségek bérletéről  szóló 19/2011.(V.18.)  önkormányzati
rendelet módosítására 

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

7. sürgősségi napirend: Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2016.  évi
ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására
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Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

8. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú  Város  Open&Agile  Smart  Cities
(Nyitott  és  Agilis  Okos  Városok)  kezdeményezéshez  való
csatlakozására

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

9. sürgősségi napirend: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016.
április  15-ig  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás
elfogadására

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

Dr. Kiss János alpolgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg a Miskolc város közbiztonságával
és  közszolgáltatásával  kapcsolatos előterjesztéseket,  azaz  a meghívó  szerinti  2.,  valamint  a
sürgősségi 3. és 8. napirendeket.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kiss János alpolgármester: Dr. Tompa Sándor ügyrendi javaslattal kíván élni, megadja neki a
szót.

Dr. Tompa Sándor: Alpolgármester úr végzett jogász, idézi az SZMSZ 26. §-át számára. Nem csak
akkor  lehet  ügyrendi  javaslatot  tenni,  ha  Alpolgármester  úr  munkájával  kapcsolatosan
elégedetlenek,  hanem  akkor  is,  ha  megsérti  az  SZMSZ  előírásait.  Amikor  Nagy-Korsa  Judit
javaslatát, amely az elnapolásról szólt, szóvá tette és a 22. §-ra hivatkozott, miszerint tehet ilyen
javaslatot a képviselő 2 percben. Arra szeretne ügyrendi javaslatot tenni, szintén az SZMSZ ide
vonatkozó pontja alapján, amely alapján korábban szavaztak, miszerint vonjanak össze napirendi
pontokat.  Javasolja,  hogy a Közgyűlés  az egyes  témákat  önállóan tárgyalja  és  ne vonjon össze
semmit  semmivel,  hiszen  olyan  fajsúlyú  indítványok  vannak  előttük,  amelyekről  önállóan  is
beszélniük  kell  a  miskolciak  előtt.  Ilyen  az  esélyegyenlőségi  program,  a  lakásrendelet,  a  MIK
gazdálkodása, valamint a zárszámadás, amelyben a vezetés el akar dugni pénzeket a miskolciak
elől. Alpolgármester úr végzett jogász, tartsa be a szabályokat.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Betartja a szabályokat. Amelyet Képviselő úr mondott a nap vicce
volt. Valóban végzett jogász, Képviselő úr pedig valóban nem végzett jogász, így megérti, hogy
nem érti  a  saját  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatukat.  Hosszú politikai  múlt  mellett  ez  nem
dicséretes  teljesítmény.  Ügyrendi  javaslatot  akkor  tehet,  ha  az  ülést  vezető  elnök  az  ülés
levezetésének szabályait megsértette. 

- Dr. Tompa Sándor a háttérben reagál az elhangzottakra. -

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Nem  sértette  meg  az  ülés  szabályait,  mert  a  Szervezeti  és
Működési Szabályzatuk lehetőséget ad arra, hogy összevonják a napirendi pontokat. Képviselő úr
akkor állhatna fel ilyen javaslattal,  ha azt tudná mondani, hogy a napirendi pontok összevonása
szabálytalan eljárás, azonban ez nem szabálytalan, tehát Képviselő úr ügyrendi javaslata újból olyan
obstrukciós  jellegű,  mint  eddig  volt.  Arra  használja  az  ügyrendi  javaslatot,  hogy  elterelje  a
Közgyűlés figyelmét a munkáról. Ez nem egy követendő példa, szerencsére az ellenzéki frakció
nem követi ebben. A napirendek vitájában elmondhatják majd amit szeretnének. Azzal sem sértette
meg az SZMSZ-t, hogy nem adott Képviselő úr számára szót, mert a szó a képviselőket a napirendi
pontok  vitája  közben  illeti  meg.  Kéri,  hogy Képviselő  úr  gyakrabban  olvasgassa  az  SZMSZ-t.
Összefoglalva elmondható,  hogy amelyet  az előbb előadott  Képviselő úr,  az  sem volt  ügyrendi
javaslat, ezért azt a Képviselő-testület számára nem teszi fel szavazásra. Folytatják a munkát. 
Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják a Miskolc város fejlesztésével
és ingatlangazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., és a sürgősségi
4., 5., 6., 7. és 9. napirendeket.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kiss János alpolgármester:  Harmadik javaslata, hogy az Önkormányzat költségvetésével és
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 4., valamint a sürgősségi
1. és 2. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják, majd ezt követően kerüljön sor a
zárt ülésre.
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Kéri,  hogy  szavazzanak  a  napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyűlés  17  igen,  9  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét  –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)
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NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási
rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2.  Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.(III.30.)  önkormányzati  rendelet
módosítására, és a belváros közrendjét érintő döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat ingatlanok közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat  a  „Miskolc,  Apátsági  út  (42667  hrsz.)  partfal  leszakadás”  helyreállításával
kapcsolatos döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT ÜLÉS:

5. Javaslat Miskolc város kitüntető címeinek és díjainak adományozására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programjának
(2016-2021) elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat egyes sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3.  Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között fennálló
Közszolgáltatási Szerződés  módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat  az  Önkormányzat  tulajdonában  lévő  lakás-  és  nem  lakás  célú  helyiség
bérlemények elidegenítéséről szóló 48/1997.(IX.29.) önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006.(VII.12.) önkormányzati rendelet módosítására
és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat a helyiségek bérletéről szóló 19/2011.(V.18.) önkormányzati rendelet módosítására
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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7. Javaslat a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2016. évi ingatlangazdálkodási tervének
jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8.  Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város  Open&Agile  Smart  Cities  (Nyitott  és  Agilis  Okos
Városok) kezdeményezéshez való csatlakozására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9.  Javaslat  a  Területfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  keretében  2016.  április  15-ig
benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  a  Miskolc  város
közbiztonságával és közszolgáltatásával kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat.

2. napirend: Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998.(III.30.) önkormányzati rendelet
módosítására, és a belváros közrendjét érintő döntések meghozatalára

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK
Zrt. között fennálló Közszolgáltatási Szerződés módosítására

Sürgősségi 8. napirend: Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város  Open&Agile  Smart  Cities
(Nyitott  és  Agilis  Okos  Városok)  kezdeményezéshez  való
csatlakozására

Dr. Kiss János alpolgármester: Felkéri Dr. Menyhárt Szabolcs osztályvezető urat, hogy a belváros
közrendjét érintő előterjesztéssel kapcsolatosan tegye meg szóbeli kiegészítését.

Dr. Menyhárt Szabolcs:  A közterületek rendjét szabályozó önkormányzati rendelet szabályozza
többek  között  a  város  védett  övezeteibe  történő  behajtás  szabályait.  Az  elmúlt  időszakban  a
Hivatalhoz  számos  jelzés  érkezett  a  védett  övezetekben  tapasztalható  közlekedési  renddel
kapcsolatosan,  miszerint  a szabályok felülvizsgálatra szorulnak.  Ennek szellemében készült  el  a
rendeletmódosítás,  amely  alapján  arra  tesznek  javaslatot,  hogy  a  védett  övezetekre  vonatkozó
behajtási  szabályok  alapjaiban  kerüljenek  újraszabályozásra.  A rendelettervezet  alapelvi  szinten
rögzíti, hogy védett övezetben legfeljebb 7,5 tonna össztömeget el nem érő gépjárművek hajthatnak
be annak érdekében, hogy a gyalogosközlekedés, a pihenés megfelelő minőségű lehessen. Rögzíti a
rendelet  továbbá az engedély nélküli fény- és hangjelzés használatát,  illetve azt, hogy az egyéb
magasabb jogszabályokban meghatározott gépjárművek, illetve gépjármű tulajdonosok hajthatnak
be.  Változik  a  sétálóutcákra,  védett  övezetekre vonatkozó árufeltöltési  rend,  ennek megfelelően
szigorú  szabályokhoz  kötik  a  behajtást  annak érdekében,  hogy a  lakosság,  illetve  a  sétálóutcát
igénybe  vevő  turisták,  vendégek  megfelelő  minőségben  tudják  Miskolcon  eltölteni  idejüket.
Kiemeli azt, hogy egyirányú forgalmúvá válik a Széchenyi utca a Városház tér irányából az Ady
Endre utca felé. Emellett korlátozott várakozási övezet kialakítására tesznek javaslatot, amelynek
keretében  meghatározásra  kerül,  hogy a  Széchenyi  utcán  ki,  mennyi  ideig  tartózkodhat,  ebből
következően  elkerülhetőek  lesznek  azok  a  jelenetek,  amikor  bizonyos  gépkocsik  naphosszat
ácsorognak  a  Széchenyi  utca  díszburkolatán.  Ezt  nyomatékosítva  a  Miskolci  Önkormányzati
Rendészet fokozottan ellenőrzi a behajtási és várakozási szabályok betartását. Ennek megfelelően
közigazgatási bírsággal sújtja azokat a renitens gépkocsivezetőket, akik a szabályokat nem veszik

8



figyelembe. A belváros rendjére vigyázandó, ugyancsak a Miskolci Önkormányzati  Rendészet a
belvárosban található kiemelt parkok, terek fokozott ellenőrzését fogja elvégezni annak érdekében,
hogy  a  belvárosban  ne  a  randalírozás,  hanem  a  kulturált  időtöltés  várhassa  azokat,  akik  ide
látogatnak.  A sétálók  nyugalmát  sokszor  zavarják  azok  a  kerékpárosok,  akik  nem a  megfelelő
módon közlekednek a Belvárosban, de ők is számíthatnak arra, hogy a Rendészet ellenőrzés alá
vonja őket. A rendeletnek lesznek átmeneti szabályai, amelynek értelmében a Polgármesteri Hivatal
szakosztálya felülvizsgálja az összes, eddig kiadott éves behajtási engedélyt és az átmeneti időszak
után minden egyes behajtási engedély jogszerűségét az új rendelet előírásai alapján áttekintik. Aki
továbbra  is  jogosult  behajtási  engedélyre,  annak  természetesen  az  új  engedélyt  megadják,  aki
azonban az új szabályok szerint elveszíti a behajtási engedélyre vonatkozó jogosultságát, azoktól az
Önkormányzat visszavonja a behajtási engedélyt. Reményeik szerint a rendelettervezet hozzájárul
ahhoz, hogy Miskolc belvárosa a turisták számára még inkább vonzó, az itt lakók számára pedig
nyugodt, békés otthont jelentsen. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a kiegészítést. 
Megkéri Kiss Gábor alpolgármestert, hogy a Nyitott és Okos Városok kezdeményezéshez történő
csatlakozással kapcsolatosan tegye meg szóbeli kiegészítését.

Kiss  Gábor  alpolgármester:  Miskolc  egyik  kiemelt  célja  az,  hogy  az  okos  városok,  a
magyarországi nagy városok között kialakult versenyben egyre jobb helyezést érjen el, amely nem
egy elvont fogalom, mert az okos városnak nagyon hétköznapi hasznai vannak. Példaként említi azt,
hogy  ha  ma  valaki  megáll  a  megállóban  Miskolcon,  akkor  egy  valós  idejű  utastájékoztató
rendszeren látja,  hogy mikor jön a  villamos.  Ha felszáll  a  villamosra,  akkor ingyenes wifit  tud
használni.  Amikor  elér  egy  kereszteződéshez,  akkor  előnyben  részesíti  a  villamost,  a
tömegközlekedést a közlekedési rendszer. Tovább is lehetne sorolni azokat a dolgokat, amelyek a
miskolciak számára természetesek.  Amikor valaki a városba látogat, ezt elismeréssel mondja el,
amely fontos számukra és ezen az úton szeretnének továbbhaladni. A Nyitott és Agilis Városok
Szövetségéhez történő csatlakozásnak az a célja,  hogy a 15 országból 75 város által létrehozott
együttműködéshez csatlakozva ezt az előnyt tudják tovább növelni, amely nem jelent többletet. A
csatlakozás egyrészt azt várja el a várostól, hogy hozzák létre azt az okos város stratégiát, amelyen
már dolgoznak és év végére egyébként is készen kell  lenniük. Magyarországról négy város tud
csatlakozni: Szolnok, Nyíregyháza, Kaposvár és Miskolc. Ez azért fontos, mert Miskolc a Modern
Városok Program szerződésbe is belefoglalta azt, hogy kiemelt támogatást kap a kormányzattól az
okos város fejlesztéséhez. Ennek keretében egy olyan adatbázist is létrehoznak, amelynek szintén
konkrét előnyei lesznek a lakosság szempontjából. Példaként említi azt, hogy a nyílt adatbázisban
egy kattintással meg lehet mondani, hogy az illető telke milyen beépítési szabályozás alá esik, hogy
a gyermekét melyik óvodába kell beíratni, valamint az egészségügyi körzetek elosztása is átlátható
lesz.  Hasznos,  konkrét  lakossági  előnyöket  jelentő  fejlesztéseket  fog  ez  eredményezni.  Ez  a
kommunikáció kétirányú, lehetőséget ad a lakosságnak is a különböző javaslatok megtételére.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Kéri  az  előterjesztést  véleményező  bizottság  álláspontjának
ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: többségében támogatta az előterjesztést.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A napirend  feletti  vitát  megnyitja.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.
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A vitában hozzászólók:

Molnár Péter:  A FIDESZ-KDNP Frakciószövetség  nevében  bejelenti,  hogy mivel  Jakab Péter
frakcióvezető a mai napig nem kért  bocsánatot amiatt,  hogy a Salkaházi Sára Program kapcsán
megsértette a nyugdíjasokat, így a mai Közgyűlésen is kivonul a közgyűlési teremből a FIDESZ-
KDNP Frakciószövetség Jakab Péter hozzászólásánál. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Figyelmezteti  Képviselő  urat,  hogy tartsa  be  a  Szervezeti  és
Működési Szabályzatot. 

Molnár Péter: A közrenddel kapcsolatos előterjesztés kapcsán elmondja, hogy fontos előterjesztést
tárgyalnak,  előre  bocsájtja,  hogy  a  FIDESZ-KDNP Frakció  támogatja  az  előterjesztést,  annak
minden pontjával egyetért, akár újabb átgondolásokra is nyitott. Miskolc büszke lehet arra, hogy
gyönyörű sétálóutcája van, amely a villamosforgalomra és a gyalogosforgalomra használható. Azt
kell  figyelembe  venni,  hogy a  villamos-  és  gyalogos  forgalomnak  kell  elsőbbséget  biztosítani,
valamint  azt,  hogy  ezek  zavartalanul  haladhassanak.  Emiatt  a  gépjármű  forgalmat  a  lehető
legjobban le kell korlátozni a Sétálóutcán. Ezért az egyirányúsítással, fokozottabb ellenőrzésekkel
és szigorításokkal egyetértenek. A közrend és közbiztonság nagyon fontos, látják és örülnek annak,
hogy a  Belvárosban főleg  pénteken  és  szombaton  egyre  élénkebb az  élet,  amellyel  nem lenne
semmi baj, hogyha mindenki kulturáltan szórakozna. A miskolciak és az ide látogatók döntően így
járnak el, azonban látják, hogy az Antall József téren, az Európa téren, a Szinva teraszon, vagy az
Erzsébet téren is a hajnali órákra fiatalok bizonyos csoportjai nem megfelelően viselkednek. Ezért
egyetértenek  azzal,  hogy a  Rendészet  fokozottan  ellenőrizze  ezeket  a  köztereket.  Arra  kérik  a
rendészeti szervet, hogy még inkább fokozottan figyelje a Belvárost, hiszen minden szabályozás
úgy ér valamit, ha azt ténylegesen be is tartják. 

Szécsényi  Mariann:  Az előtte  szólók  jól  összefoglalták  az  előterjesztést,  azonban  mivel  több
sajtótájékoztató alkalmával ő is bemutatta ennek a javaslatnak a tartalmát, felszólalásával meg kell
erősítenie  azt,  hogy  a  FIDESZ-KDNP  Képviselőcsoport  örömmel  vette  az  előterjesztést  és
határozott kérését teljesítve született meg a javaslat. Korábban is úgy gondolták, hogy a Sétálóutca a
gyalogosoké és feltétlenül szükség van a gépjárművek számának csökkentésére. Amennyiben ez a
javaslat elfogadásra kerül, akkor egy teljesen áttekinthető, ugyanakkor szigorú szabályozás mentén
történik meg a folyamat elindítása. A rendelet előkészítői is kellőképpen átgondolva nyújtották be a
szabályozást,  figyelembe  véve  a  lakosság  véleményét,  ugyanakkor  megköszöni  a  Rendészet
munkáját is, akik fokozottan figyelemmel kísérték ezt a folyamatot, illetve tapasztalataikat átadva
teljeskörű  javaslat  születhetett.  Minden esetben a  lakosság  igényeit  veszi  figyelembe az  anyag.
Megnyugtató és az újdonság erejével hat a javaslatban az, hogy a közterekre és azok rendjére is
kiterjed a rendeletmódosítási indítvány, hiszen a Szinva terasz, Erzsébet tér, Antall József park és az
Európa tér nyugalma is ugyanolyan fontos szerepet játszik a lakosság mindennapi életében, mint a
Sétálóutca. 

Dr.  Kovács László:  A FIDESZ-KDNP frakciók kérték  azt,  hogy a  város  vezetése  fokozottabb
figyelmet fordítson a főutca használatára és azt is kérték, hogy a Belváros rendjét szabályozzák újra.
Ez  egy  sürgős  cselekmény  volt  azért,  mert  számos  megkeresés  érkezett  a  képviselőkhöz  arra
vonatkozóan,  hogy  a  főutca  rendjét  elsősorban  a  személygépkocsik  durván  és  a  biztonságos
közlekedést  zavaróan folyamatosan megsértik.  Nem kívánnak megállni  félúton,  ez csak az első
lépés lenne abba az irányba, hogy a Belváros rendjét és közbiztonságát szabályozzák. Ne gondolja
senki azt, hogy összesen két nagy elképzelésük van arról, hogy mit kellene változtatni a Belváros
jelenlegi rendjén és behajtási szabályain. Szabályozzák azt, hogy hogyan és milyen gépkocsikkal
lehet behajtani, mikor lehet a főutcán tartózkodni, illetve azt, hogy a Képviselő Asszony által is
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említett  kitüntetett  szórakozó  részek  rendjét  és  éjszakai  biztonságát  a  közterület-rendészekkel,
illetve  a  seriffekkel  biztosítják.  Ezen  túlmenően  lesznek  elképzeléseik,  csak  ezt  a  két  területet
rendkívül fontosnak tartották. A FIDESZ-KDNP a Belvárossal kapcsolatosan jelenleg azt gondolja,
hogy olyan örömteli változások következtek be az elmúlt másfél-két évben, amelyekről érdemes és
szükséges beszélni. 1985 óta él Miskolcon, akkoriban a Sétálóutca nem volt biztonságos helynek
mondható. A város akkori szociológiai összetétele egészen más volt, mint most. A rendszerváltozás
sok bajt hozott  a városnak az azt követő első két évtizedben, de a FIDESZ-KDNP munkájának
köszönhetően ez a helyzet megváltozott. Most a Belváros nem csak élhetővé, hanem olyan komoly
és közkedvelt szórakoztató negyeddé vált, amely korábban nem létezett. Aki csütörtök, péntek és
szombat esténként meglátogatja a belvárosi szórakoztató egységeket, az látja, hogy korábban soha
nem  tapasztalt  mértékben  jelentek  meg  a  kulturáltan  szórakozó  fiatalok.  A Déryné  utcától  a
Villanyrendőrig a déli,  mediterrán városokéhoz hasonló állapotokat találnak. A Belváros említett
területein  történnek  rendbontások,  ezért  tesz  javaslatot  ezek  megoldására  az  anyag.  Javasolja
mindenki számára, hogy tapasztalják meg azt, hogy milyen nagyszerű hangulat van a Belvárosban a
Villanyrendőr és a színház közötti részen, elsősorban péntek és szombat esténként. 

Eperjesi Erika:  A főutcára való behajtást és a belvárosi közösségi terek rendjét védő javaslat a
FIDESZ-KDNP Képviselőcsoportjának  kérésére  készült  el,  amelyet  lakossági  véleménykérés  is
megelőzött.  Elsődleges  céljuk,  hogy  a  Sétálóutca  legyen  a  gyalogosoké  és  a  lehető
legminimálisabbra csökkentsék a gépjárműforgalmat. A rendeletben szigorúan szabályozva lesz az,
hogy  ki,  mikor  és  milyen  címen  hajthat  be  a  főutcára.  Egyértelműen  meghatározza  azokat  a
személyeket és szervezeteket, akik igényelhetik a behajtási engedélyeket. Csak olyan gépjárművek
hajthatnak be a főutcára, amelyek úti célja a védett övezeten kívüli útról nem megközelíthető és ők
is  csak  a  lehető  legrövidebb ideig  tartózkodhatnak  ott.  Továbbra  is  behajthat  az  ott  lakó  vagy
garázstulajdonnal  rendelkező  magánszemély,  a  rendszeres  árufuvarozási  tevékenységet  végző
egyéni vállalkozó és a sürgősségi beavatkozást végző orvos. Azonban az országgyűlési képviselők
és  a  Polgármesteri  Hivatal  járművei  kizárólag  feladatuk  ellátása  céljából  kaphatnak  engedélyt.
Megszűnnének  végre  az  egész  napos,  úgynevezett  árufeltöltések.  A boltosok,  üzlettulajdonosok
csak reggel 6-9 óra között végezhetik ezt a tevékenységet. Újdonság, hogy a rendészek határozottan
védik majd a gyalogosokat a szabálytalankodó kerékpárosoktól a főutcán. Kisgyermekes anyaként
ezt különösen üdvözli, hiszen eddig gyermekével csak nagy óvatossággal mertek sétálni a hirtelen
és váratlanul felbukkanó, nagy sebességgel közlekedő kerékpárosok miatt. 

Barta Gábor: Az MVK Zrt. közszolgáltatási szerződésével kapcsolatosan elmondja, hogy a 2014.
február 6. napján kiírt Új Széchenyi Terv CNG pályázaton az MVK Zrt. 1,820 milliárd forint vissza
nem  térítendő  támogatásban  részesült  földgáz  üzemű  autóbuszok  beszerzésére,  amelyek  2016.
március  4.  napján  kerültek  forgalomba.  Ezzel  párhuzamosan  a  régi  dízel  üzemű  autóbuszok
kivonásra kerültek a forgalomból. A CNG technológiának köszönhetően jelentősen javul a város
levegője, csökken a szállópor, szén-dioxid és egyéb emissziós gázok koncentrációja is. Ez óriási
lépés a város közlekedési történetében. Az országban egyedülálló módon fiatalodott meg az MVK
Zrt.  gépparkja,  méghozzá  a  legkorszerűbb  XXI.  századi  technológiával.  A  CNG  technológia
párhuzamosan fejlődik a villamos technológiával, óriási tartalékokat rejt, amelyről reméli, hogy ki
tudják majd használni. A CNG technológia szem előtt tartja a környezetvédelmi szempontokat, a
szolgáltatás minősége is jelentősen javult.  Személyes tapasztalatát mondja el,  amely során győri
barátait látta vendégül hétvégén. Mivel minden évben meglátogatják egymást, párhuzamot tudnak
vonni a két város között. Szembeötlő volt számukra a sok pozitív változás és nem csak az, ami a
médiából eljut hozzájuk. Tetszett nekik a nyüzsgő, szombat esti Széchenyi utca és Szinva terasz, a
rengeteg vendéglátóhely és a rendezett parkok. Meglátogatták Lillafüredet, a Görömbölyi pincesor
mindenképpen maradandó élményt nyújtott nekik. Legjobban az új villamosok és a CNG buszok
tetszettek  nekik  és  legfőképpen  az,  hogy  LED  kijelzők  vannak  és  wifi  van  minden
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tömegközlekedési  eszközön.  A saját  városukban a  tömegközlekedés  a  miskolci  közelében sincs
annak ellenére, hogy Győr ipari központ és az ország egyik leggazdagabb városa. Az egyik barátja
úgy fogalmazott, hogy „ez nem optikai tuning”.

Katona  Ferenc:  A napirendek  megszavazásánál  arra  gondolt,  hogy  azért  van  ennyi  szabályra
szükség az életben, mert a XXI. század emberének nem jön úgy belülről, hogy mikor mit kellene
tenni, vagy nem tenni. Ahhoz képest, hogy az alaptörvényük a tízparancsolat volt, most egész jól
haladnak, tele van az élet szabályokkal, amelyek szükségesek. A Széchenyi utca keleti részének
képviselőjeként véleménye, hogy indokolt volt a Belváros rendjének szabályozása. Néha úgy érezte,
hogy nagyobb ott a járműforgalom, mint a környék utcáin. 

- Dr. Tompa Sándor a háttérben ellenvéleményének ad hangot. -

Katona Ferenc:  Nem szakítja félbe hozzászólását, mert úgy érzi,  hogy képviselőtársa felett áll.
Nagy öröm az, hogy élettel telik meg a Belváros. Az ott lakók csendet szeretnének éjszakánként, a
szórakozni  vágyók  pedig  kulturáltan  szeretnének  szórakozni.  Az  a  feladatuk,  hogy  ezeket  a
feltételeket biztosítsák. Az árufeltöltés is nagyon fontos, példaként említi, hogy hozzá fordult egy
vállalkozó, aki a Bató házban szolgáltat és nem tudott a Széchenyi utcáról feltölteni, mert a Bató
ház mögött nincs kijelölve árufeltöltésre hely. Inkább vállalta a büntetést a Széchenyi utca felől.
Kérése,  hogy  legyenek  rugalmasak  és  biztosítsák  ezeket  a  feltételeket,  akár  a  parkoló  kárára.
Rugalmasnak és igazságosnak kell lenniük, ezeket a feltételeket tapasztalati úton változtathatják. 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: A Belváros rendjét szabályzó előterjesztés beismerése annak, hogy a városvezetés az
elmúlt hat évben még Miskolc belvárosában sem tudott rendet tenni. A belváros minden település
kirakata,  jelenleg  ott  tartanak,  hogy elkezdik  a  kirakatot  rendezni.  A Belvárossal  és  a  terekkel
kapcsolatosan elmondja, hogy eddig is voltak jogszabályok, eddig is szabályozva volt a Széchenyi
utcára  történő  behajtás,  a  behajtási  engedélyeket  eddig  is  Miskolc  polgármestere  adta  ki,  ezek
szerint rosszul. Eddig is tilos volt közterületen alkoholt fogyasztani, garázdálkodni, rongálni vagy a
Széchenyi  utca  kapualjait  nyilvános  WC-ként  használni.  Voltak  és  vannak  térfigyelő  kamerák,
valamint 160 rendész. Kérdése, hogy eddig ők mit csináltak, mi az oka annak, hogy a meglévő
jogszabályoknak sem tudtak érvényt szerezni, valamint, ha nem tudtak érvényt szerezni, akkor mi a
garancia arra, hogy ha most megszavaznak egy előterjesztést,  akkor annak majd érvényt tudnak
szerezni. Ő örülne a legjobban, hogyha este kimenne az Antall József parkba vagy az Európa térre,
akkor nem egy nyilvános kocsma vagy nyilvános WC nyomai fogadnák. Ahhoz, hogy helyreállítják
a közterek rendjét, kevés megszavazni egy előterjesztést, még az is kevés, hogy rendészek legyenek
a téren. A rendészeknek intézkedniük is kell, a hatóságnak minden lehetőségét ki kell használnia. A
Széchenyi utca egyirányúsításával kapcsolatosan elmondja, hogy nem érti,  ha valaki a Városház
térről egy kisteherautóval felhajt a Sétálóutcára árut feltölteni a 10 méterrel arrébb lévő üzletébe és
elvégzi  a feladatát,  akkor ezt követően nem tudja a  legrövidebb úton, ugyanazon a 10 méteren
elhagyni  a  védett  övezetet,  hanem az  egyirányúsításnak  köszönhetően  kénytelen  végigmenni  a
Széchenyi  utcán.  Nem gondolja,  hogy ettől  kisebb  lesz  a  forgalom,  nem látja  ennek  értelmét.
Üdvözlendő  dolog,  hogy  a  közterek  rendjét  úgy  kívánják  helyreállítani,  hogy  pénteken  és
szombaton az esti órákban lesznek rendészek a problémás tereken. Kérdése, hogy eddig miért nem
voltak, most már a Közgyűlésnek kell a szolgálati rendet is meghatározni a rendészek számára,
nekik  kell  megmondani,  hogy hol  van  probléma?  A rendészekhez  érkeznek  lakossági  jelzések,
nyilván érkeztek jelzések azzal kapcsolatosan is, hogy az Európa téren, a Szinva teraszon, az Antall
József parkban problémák vannak. Kérdése, hogy miért nem voltak ott, ha egyszer probléma volt,
valamint  most  valóban  ott  lesznek,  vagy  csak  két  hétig?  A legfontosabb  az,  hogy  a  hatósági
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intézkedést nem lehet megspórolni. Aki illegálisan hajtott fel eddig a Széchenyi utcára, azt meg
kellett volna büntetni, ha ez elmaradt, akkor valószínűleg a jövőben is el fog maradni és ugyanez
igaz a közterek rendjére.

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr. Kiss János alpolgármester:  Megköszöni a hozzászólást.  Ha jól értette, akkor Képviselő úr
alapvetően támogatja az előterjesztést. Megadja a szót Novák Józsefnének.

Novák  Józsefné:  A 3.  sürgősségi  napirenddel  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  teljes  mértékben
egyetért  Barta  Gábor  képviselőtársával.  Kiegészítésként  elmondja,  hogy  Miskolcon  a
tömegközlekedés nagy múltra tekint vissza, a villamosközlekedés 1897. július 10-én indult el, tehát
119 éve. Menetrend szerinti buszjáratok először 1903. június 8-án indultak, az országban elsőként.
Erre büszkék lehetnek. Új korszak kezdődött  Miskolc város életében, amikor a 75 darab CNG,
környezetbarát  busz  megérkezett.  Ebből  40  darab  a  szóló,  valamint  35  darab  a  csuklós  busz.
Alacsonypadlós  kivitelűek,  kihajtható  rámpával,  belső  hangos  utastájékoztatással,
légkondicionálóval, valamint ingyenes wifi szolgáltatással is elérhetőek. Régen valósult meg ilyen
mértékű  változás  egy  város  buszflottájában.  Környezeti  paramétereik  is  kedvezőek,  a  CNG
technológiának köszönhetően gyakorlatilag nincs szállópor kibocsátás, illetve lényegesen halkabbak
elődeiknél, így csökken a járművek vonalain élőket érő zajterhelés, ez is nagyon fontos dolog. A
hírek leginkább arról szólnak, hogy milyen jó az utasoknak, amely a mindennapokban azt jelenti,
hogy  az  alacsony  padló  kényelmesebbé  teszi  az  utazást,  több  jelzés  érkezett  felé,  amelyek  a
buszokkal  kapcsolatosak  és  amelyekben  köszönik  a  városvezetésnek  a  gondoskodást.
Közmeghallgatásokról  még emlékezhetnek,  sok olyan panasz érkezett,  miszerint  az idősek nem
tudnak felszállni a buszokra, mert olyan magasak voltak, nem tudtak fellépni rájuk. Ez már a múlt,
már csak mosolyognak ezen. A CNG fejlesztés igazi újdonsága az, hogy előnyeit az egész város
élvezheti, azok is, akik nem utaznak a buszokon, például a kerékpárosok. 

Földesi Norbert:  A behajtási engedélyekkel kapcsolatosan elmondja, hogy a javaslat alapvetően
rendben van, azonban 2016-ot írnak, nem pedig 2010 októberét vagy 2011 januárját. Akkor kezdték
el  feltalálni  a  spanyolviaszt,  amikor  az  elmúlt  öt  évben  zsákszámra  adták  ki  a  behajtási
engedélyeket, amikor négy éve a városvezetés szerint a világ egyik legbiztonságosabb városában
élnek. Most véleménye szerint egy mini kampány keretében újra kitalálják azt, hogy mit is kellene
csinálni a Belvárosban. Mindenki látta a városvezetésen kívül négy éve is, hogy megszaporodtak a
behajtási  engedélyek,  hogy  annyi  és  olyan  autós  forgalom  nem  volt  a  Belvárosban,  mióta  a
villamossínek a főutcát átszelik, mint az elmúlt időszakban. Amikor másfél évvel ezelőtt egy óriási
közbiztonsági projekt keretén belül bejelentették az okos kamerarendszert, azt mondták, hogy az
fogja figyelni a Belváros autóit és rendszám alapján azonosít. Mivel forgalomkorlátozás vonatkozik
a Belvárosra, sebességet is fog mérni az okoskamera. Kisfilmek voltak arról, hogy akár az Ady
hídnál, amikor egy autó átmegy a sínt védő burkolatokon, akkor azonosítja a kamera. Kérdése, hogy
hol van ez a kamera. Nem kell ahhoz forradalom, nem kell ahhoz semmi más, hogy a Belvárost
rendbe  rakják,  azok  a  rendészek,  akik  most  aktívak  lesznek,  aktívak  lehettek  volna  az  elmúlt
években is. Aktívak lehettek volna abban, hogy például megállnak a főutca két oldalán és ellenőrzik
az  autókat.  Most  vizsgálják  felül  azokat  a  jogosultságokat,  amiket  évek  alatt  a  városvezetés  a
polgármester  aláírásával  adott  ki.  Az  elképzeléssel  nincs  probléma,  azonban  az,  ahogyan  erre
rászerveznek  egy  mini  kampányt,  mintha  most  mentenék  meg  a  Belvárost,  az  álságos  és
megmosolyogtató.

Pakusza Zoltán:  Az MVK közlekedéssel  kapcsolatosan sok minden elhangzott  már.  Elmondja,
hogy  nem  annyira  rózsás  a  helyzet  a  külső  területeken  sem.  Ha  már  annyira  fejlődik  a
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közlekedésük, akkor elmondja, hogy választókörzetében, Perecesen a Pünkösd-hegyi buszmegálló
balesetveszélyes, ugyanis a csuklós buszhoz képest nagyon rövid a buszmegálló felszálló peronja.
Az utolsó két ajtónál leszállók már a vizesárokba esnek bele. Kérése, hogy ezt a balesetveszélyt
hárítsák el, amely az ottaniak kérése is. 

Dr. Tompa Sándor: Az első napirendi csomag zavaros és nehezen összeegyeztethető a miskolciak
fejében is. Egyrészt a Belváros rendjéről, másrészt az MVK Zrt. fejlesztéseiről, közszolgáltatási
szerződése módosításáról, valamint az Okos Város Programról beszélnek és meg kellene próbálni
ebben valamilyen álláspontot kialakítani abban a kevés időben, amelyet a FIDESZ-KDNP biztosít a
nép, a miskolciak képviselőinek. A közterületek rendjéről szóló rendelettervezet kapcsán elmondja,
hogy nagyon érdekelné, hogy Szécsényi Mariann képviselő asszony vajon mennyi segítséget kapott
a sajtótájékoztatókhoz, a mini kampányához a Holding megfelelő szakembereitől, vezetőitől, illetve
az  önkormányzattól  ahhoz,  hogy  ilyen  szépen  előkészítsen  és  ráadásul  napirendre  is  vett
előterjesztést hozzon össze. Fontos volna, ugyanis a Hivatal sem és az egyes cégek sem segítik az
ellenzéki  képviselők  ilyenfajta  munkáját,  csakis  a  megszabott,  szűken  értelmezett  jogszabályi
keretek között, 15-30 napos válaszadással adnak bizonyos információkat. Legalább 3 éve annak,
amikor még Fedor Vilmos az előző ciklusban Dr. Kriza Ákostól megkérdezte, hogy mi az a sok
autó,  amely engedéllyel  parkol  a  Belvárosban.  Akkor Kriza  úr,  akinek gyógyulást  kívánnak és
remélik, hogy mihamarabb köztük lesz, azt mondta Fedor Vilmosnak, hogy személyesen leülnek és
egyeztetik, hogy kik azok, akik behajtanak és Fedor úr szerint jogtalanul használják a Belvárost.
Nem került erre sor, reméli, hogy most áttekintették és jó időben szóltak a barátaiknak, mert azóta,
ahogy Földesi úr is mondta, zsákszámra adták ki az engedélyeket és szóltak a barátaiknak, hogy
meg fog változni az élet. Szeretnék, ha az előterjesztés arra is kitérne, hogy például egy éven belül,
de akár fél éven belül is visszatérnének és megvizsgálnák, hogy milyen hatékonysággal sikerült
ennek a rendeletnek az egyes pontjait érvényesíteni. 
Ugyanilyen érdekes téma az MVK Zrt. közszolgáltatási szerződése. Azt értik, hogy be kellett hozni
azt a listát, miszerint a járműállomány megváltozott, azonban az az érzetük, hogy az előkészítése
annak  és  minden  bizonnyal  a  következő  közgyűlés  előtti  napon  érkezik  meg  az  a  menetrendi
javaslat,  miszerint  csökkentik  a  járatok  számát,  a  menetrendben  szereplő  autóbuszok  számát.
Kíváncsian várják, hogy ezek az előrejelzések, amelyek szakmai körökből érkeznek, valósak-e. Jó
lenne, ha választ is kapnának a feltett kérdéseikre. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a hozzászólást. Akikkel szemben most a Belváros új
rendje kapcsán fel szeretnének lépni, azok nem az ő barátaik. Azt el tudja képzelni, hogy Képviselő
úrék barátai, az ők idejében tanulták meg, hogy hogyan kell kihasználni a jogszabályokat. Ezt a
jogszabályt és rendszert tőlük örökölték, tehát valószínűleg annak idején tanulták meg azt, hogy
hogyan  kell  azokat  kijátszani,  amelynek  most  véget  vetnek.  Tehát  ezek  az  emberek  nem az  ő
barátaik. 
Megadja a szót Jakab Péternek.

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter:  Másfél hónappal ezelőtt hatalmas ünnepség keretében valóban átadták Miskolcon a
75 darab új gázüzemű buszt. Azóta is sokan azt hiszik a városban, hogy ezek a buszok Miskolc
tulajdonát képezik, ez azonban nem igaz. Miskolc ezeket a járműveket csupán lízingeli, amelynek
terheit  az  elkövetkezendő 10 évben kell  az  önkormányzatnak viselnie.  Azt  is  mondhatná,  hogy
kifizették a 6 milliós buszok éjszakája rendezvényt, a többit pedig majd a Jobbikos városvezetésnek
kell majd kitermelnie. A buszok havi lízingdíja mintegy havi 70 millió forinttal terheli az MVK
Zrt.-t. Amikor tavaly a cégnek 400 millió forinttal csökkent az árbevétele, akkor jogos kérdés, hogy
honnan fogja ezt az összeget az MVK kitermelni. Arról szólnak a hírek és joggal tartanak attól,
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hogy  ennek  járatritkítás  lesz  a  vége.  Azért  gondolják  ezt,  mert  tavaly  decemberben  már
csökkentették  a  villamosok  járatsűrűségét,  idén  április  12-től  szintén  csökkentették  a  reggeli
csúcsban, tehát kérdés,  hogy mi következik majd.  Erre  volt  kíváncsi,  amikor  az MVK Zrt.-hez
közérdekű adatkéréssel fordult március végén azt tudakolva, hogy a lízingdíj kigazdálkodása fogja-
e érinteni a menetrendet, fog-e csökkenni a járatok száma. Azt a választ kapta április 5-én, hogy a
soron következő, tehát a mostani közgyűlésen az MVK elő fogja terjeszteni a menetrend kínálatot
és ki fog derülni, hogy lesz-e járatritkítás, vagy sem. Ez a menetrend kínálat nem érkezett meg.
Tájékoztatást kér Igazgató úrtól arról, hogy miért nem kapták meg ezt a menetrend kínálatot, mikor
fogják megkapni, tervezik-e azt, hogy a nyári, illetve az őszi menetrendben kevesebb villamossal és
busszal kell-e számolni. 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr. Kiss János alpolgármester: Képviselő úr abbeli aggodalmát fejezte ki, hogy vajon majd egy
esetleges jobbikos városvezetésnek kell-e kifizetnie a 75 darab új busznak az árát. Megnyugtatja,
hogy nem. Ennek alapvetően két oka van, miszerint nem lesz jobbikos városvezetés, másrészt pedig
ezeknek  a  buszoknak  saját  maguknak  kell  kitermelnie  a  saját  árukat.  Ez  volt  az  elvárás  a
városvezetéssel szemben, hogy olyan konstrukciót dolgozzon ki és olyan buszokat szerezzen be,
amelyek  annyival  olcsóbban  működtethetők,  hogy a  saját  árukat  kitermelik.  Ami  Képviselő  úr
folyamatos  félelmeit  illeti  a  járatritkítással  kapcsolatosan,  azt  javasolja  számára,  hogy
tanulmányozza a menetrendet. Ha lát benne járatritkítást, akkor szóljon, ha nem lát benne, addig
visszafogott megtartóztatást javasol számára a riogatások helyett. 
Megadja a szót Szilágyi Szabolcsnak.

Szilágyi  Szabolcs:  A meghívó  szerinti  2.  napirendhez  kíván  hozzászólni.  Az  előterjesztésben
látszik, hogy a közbiztonságot a Belvárosban sem tudják fenntartani, amely az Avason is fennáll és
ott is probléma. Kivezényelhetnek több rendészt a Belváros köztereire, azonban ha megkérdeznék a
miskolciakat, ők elmondanák, hogy sok esetben ha szabálysértést tapasztalnak a rendészek, inkább
elfordítják  a  fejüket,  nem akarják  észrevenni,  hogy intézkedni  kellene.  Ebből  a  szempontból  a
javaslat nem megoldás a problémára, ne fordítsanak hátat az avasiaknak. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a hozzászólást. Nem fordítanak hátat az avasiaknak.
Abban is partner, hogy ha Képviselő úr összeállít egy javaslatcsomagot külön az Avas közbiztonsági
helyzetének javítására, vagy előadja azokat az ötleteket, amelyeket a Jobbik ebben a tekintetben
meg tud fogalmazni, akkor várják azt. Folyamatosan várják a jobbító javaslatokat az ellenzéktől
ezen a területen is.
Megadja a szót Dr. Tompa Sándornak, majdnem azt mondta, hogy az MSZP Frakcióból, de ugye ez
már nem így van, szóval a függetlenek soraiból. 

Dr. Tompa Sándor: Alpolgármester úr jól tudja, hogy a Demokratikus Koalíció színeiben ülnek itt,
kéri,  hogy  ne  próbáljon  meg  ilyen  módon  politizálni.  Próbáljon  meg  inkább  egy  tisztességes
ülésvezetést  csinálni,  amiben  nem  lehetnek  kifogásai  sem  a  miskolciaknak,  sem  az  itt  ülő
képviselőknek, akiket a miskolciak választottak. 
Második  felszólalási  lehetőségében  az  Okos  Város  Programhoz  kapcsolódóan  szeretné  jelezni,
hogy  a  Herman  Ottó  Gimnázium  a  büszkeségük.  Minden  miskolci  számára  fontosak  az
eredményeik, a véleményük. Immáron harmadjára futnak neki, hogy a Herman Ottó Gimnázium
nyílt  levelében  foglaltakat,  az  ő  elgondolásaikat  megismertessék  a  Közgyűléssel  és  kérjék  a
miskolci képviselőket, hogy támogassák ezt a nyílt levelet.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Kérdése Képviselő úrhoz, hogy a Herman Ottó Gimnázium nyílt
levele  hol  található  meg  abban  az  előterjesztésben,  amiről  beszélni  szeretne.  Kéri,  hogy  a
felszólalása valamennyire kapcsolódjon a napirendhez. 

Dr. Tompa Sándor: Tudja, hogy Alpolgármester úr igyekszik tanítómesteréhez hűen vezetni ezt a
Közgyűlést, de ne akarja felülmúlni. Próbálja meg lehetővé tenni, hogy a népképviseleti jellegnek
megfelelően  egy  Okos  Város  Program  előterjesztés  kapcsán  egy  olyan  gimnáziumról  is  szó
eshessen,  amely  igen  sokat  tett  ahhoz,  hogy Miskolc  elmondhassa  magáról,  hogy nagyon  sok
tehetséges,  felkészült  embert  ad  a  városnak,  a  térségnek  és  az  országnak.  Erre  szerette  volna
felhívni a figyelmet. Megjegyzi, úgy tűnik, egyelőre eredménytelenül.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Megköszöni  Képviselő  úrnak  a  felszólalást.  Kiegészítésként
elmondja, hogy egyrészt lejárt Képviselő úr felszólalási ideje, de ez nem fogja zavarni abban, hogy
másik napirendi pont kapcsán elmondja azt, amit most szeretett volna. Felhívja továbbá a figyelmét
arra, hogy amikor Képviselő úr úgy kezdi a beszédeit, hogy a „miskolciak nevében” kér, követel
vagy javasol, akkor egyfajta visszafogottságot kér Képviselő úrtól. Szerinte helyesen mondja, hogy
nincs  frakciója,  mert  független  képviselő.  Az,  hogy van pártja,  az  kétségkívül  igaz.  Felhívja  a
figyelmet  arra,  hogy  Képviselő  úr  pártja  a  2014-es  választásokon  28  kiosztott  mandátumból
egyetlen egyet szerzett meg a Közgyűlésben. Egy 28 mandátumból 1-et megszerző pártnál túlzó
megfogalmazás minden egyes hozzászólásnál, hogy a miskolciak nevében szólal fel. Valamennyi
miskolci nevében biztos, de hogy nem a miskolciak többsége nevében, az is biztos.

Földesi Norbert: Nem tudja, hogy mennyire tartozik a napirendhez mondandója, ha nem, akkor
kéri,  hogy  jelezzék,  majd  napirend  utániként  elmondja.  Az  MVK-val  kapcsolatban  lenne  egy
kérése,  kérdése,  javaslata,  ami  egy  régi  igény.  A Testvérvárosok  és  a  Középszer  utca  közötti
útszakasz az egyik leghosszabb blokk az Avason, talán Miskolcon is benne van az első ötben. Egy
idősödő lakótelepi rész. Már régen fordultak hozzá is, amikor területi képviselő volt, hogy a  midi
buszok, amik régen a 38-as Tampere buszok voltak egyfajta „gyűjtőbuszként” funkcionálhatnának
azon az útszakaszon heti valamilyen rendszerességgel. Ez az igény most újra felerősödött annak
kapcsán, hogy hátha vannak olyan buszok, amik aktívan nincsenek a gépparkban, de megoldható
lenne  ez  velük.  Kérdése,  hogy  lehet-e  ebben  egyeztetés,  lehet-e  tenni  erre  javaslatot,  bírja-e
gazdaságilag a cég.

Dr. Kiss János alpolgármester: Nem illett a napirendhez, de megfontolják a javaslatot.

Hubay György: Az előttük lévő előterjesztés, ami a főutcára való behajtást,  illetve a Belváros
rendjét  szabályozza,  az  egyik  legjelentősebb  napirendi  pont.  Azért  is  érinti  a  téma,  mert  a
Belvároshoz közel kezdődik a választókörzete, és az ott lakók jeleztek felé néhány problémát. Az
elmúlt  időszakban  mind  a  rendőrség,  mind  a  Rendészet  igyekezett  mindent  megtenni  annak
érdekében,  hogy a  rend fennmaradjon.  Földesi  képviselő úrnak jelzi,  hogy 2010 előtt  adták ki
zsákszámra ezeket a behajtási engedélyeket. Ezek visszavonása és ellenőrzése nem volt egyszerű.
Jelen vezetés megteszi azokat a lépéseket, amik a szabályozáshoz vezetnek. Azt nem engedhetik
meg,  hogy 400-500 autó  ki-be  furikázzon a  főutcán.  Az áruterítés  csakugyan fontos,  de  eddig
reggeltől estig behajtottak ezek az autók. A kerékpárosok irányába igyekeznek lojálisak lenni, de
azt is meg kell fogalmazni, hogy rendnek kell lennie. Számtalanszor tapasztalt már olyan esetet,
amikor 30-40 km/h-val húznak el a gyalogos mellett kerékpárral, amitől megriadhatnak. 
A belvárosi élet újra pezseg, zsong a Belváros, ami maga után vonja, hogy a hétvégén sokakat
vonzanak a szórakozóhelyek, és sokan nem rendszerető módon töltik el az időt. Szükség van arra,
hogy a rendőrség és a Rendészet fokozottan ellenőrizze ezeket a belvárosi területeket. Ellenzéki
képviselőtől hangzott el, hogy ezt már régebben el lehetett volna kezdeni. Válaszul elmondja, hogy
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egyszer mindent el kell kezdeni. Határozattan, a rendeletet betartva, a miskolci lakosság érdekeit
maximálisan figyelembe véve ezt a feladatot végzik.

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: Alpolgármester úr két felvetésére kíván reagálni. Az egyik az, hogy Alpolgármester
úr nem látja, hogy lenne a menetrendben járatritkítás, a másik pedig az volt, hogy várja a jobbikos
javaslatokat. A járatritkítás kapcsán elmondja, hogy tavaly decemberben volt az első, idén április
12-én újabb járatritkítás történt a villamosvonalon. 
A javaslat vonatkozásában elmondja, hogy Alpolgármester úr szálljon ki a luxusautóból, válassza az
MVK  Zrt.  szolgáltatásait  és  akkor  tájékozottabb  lesz.  Addig  is  várja  az  MVK  Zrt.
vezérigazgatójának válaszát, hogy lesz-e járatritkítás a nyári, illetve az őszi menetrendben. Elhiszi,
hogy az új gázüzemű buszoknak majd ki kell termelniük a lízingdíjat, de attól tart, hogy ezt úgy
fogják megtenni, hogy ezek a buszok a garázsban maradnak.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Reagálni  kíván  Jakab  frakcióvezető  úr  felszólalására.  A
járatritkítás  definíció  kérdése.  Számára  azt  jelenti  a  járatritkítás,  ha  egy  járatot  törölnek  a
menetrendből.  Az,  hogy  bizonyos  napokon  1-2  villamossal  kevesebb  közlekedik,  mert  a
villamospályát felújítják, az nem járatritkítás.
A luxusautó kapcsán elmondja, hogy a szolgálati autója egy tízéves Volkswagen Jetta, amit nem
lehet luxusautónak nevezni, de igyekszik gyalog közlekedni.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Jakab Péter  azt  mondta,  hogy a garázsban maradó buszok fogják
kitermelni  a  lízing díjat.  Gratulál  ehhez a közgazdasági  megközelítéshez.  Szintén egy jobbikos
képviselő mondta, hogy a körzetében a közrenddel gond van. Úgy tűnik ott vannak gondok, ahol
jobbikos képviselők vannak. A Jobbik hatéves munkája röviden összefoglalható, de a szájkarate az
megy nekik. 
A főutcai  behajtással  kapcsolatban úgy gondolja,  most  érkezett  el  annak az ideje,  hogy a rend
irányába  továbblépjenek.  Valóban  sok  engedély  került  kiadásra,  ami  a  szocialista  időszakban
történt. A FIDESZ-KDNP-s városvezetés a rendért dolgozik a lakosság érdekében. Úgy gondolja,
hogy az egyértelműen látható, hogy Miskolc belvárosa fejlődik. Sokkal nagyobb a látogatottsága,
mind a helyiek, mind a turisták tekintetében. Jelen rendelet megalkotásánál alaposan körbejárták a
szabályozást. Ezek a szigorúbb lépések mindenki érdekét fogják szolgálni. Kiemeli, hogy ezek az
engedélyek visszavonhatóak lesznek, ami szintén előrelépés. 
Jakab képviselő úr beszédéből kiemel egy szót, gondolatot: „nem értem”, amiről úgy véli, hogy ez
a teljes hozzászólására vonatkozott. 

Szilágyi  Szabolcs: Reagálni  kíván  Nánási-Kocsis  Norbert  felszólalására,  amiben  megemlítésre
került. Az igazság az – amit Képviselő úr is tud –, hogy a közterület és a közbiztonság fenntartása
nem  a  jobbikos  képviselők  feladatköre,  hanem  a  rendőrségé  és  a  Rendészeté.  Képviselő  úr
hozzászólása jól  példázza,  hogy miként  gondolkodnak a demokráciáról.  Az nem úgy működik,
hogy akkor lesz közbiztonság, ha az adott területen FIDESZ-es vagy más párt képviselője lesz a
területnek.

Dr. Nehéz Károly: Szereti a konstruktív vitát, de az ellenzéki képviselők felszólalásait hallgatva
úgy látja, hogy erre nem nagyon van lehetőség. Először kiemeli a pozitívumokat. Az egyik MSZP-s
képviselő említette, hogy a hatékonyságot meg kell vizsgálni a későbbiekben. Ezzel a ponttal teljes
mértékben egyetért. Ha rendeletet módosítanak, akkor meg kell vizsgálni, folyamatosan utána kell
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nézni,  visszacsatolásokat  kell  képezni  a  rendeletek és a  valóság között.  Ez a  rendelet  elég sok
konkrétumot tartalmaz, ehhez képest a vitában általánosságokat hallhattak. Nem arról beszéltek,
hogy még több teret vonjanak be a fokozott ellenőrzésbe, hanem arról beszél az egyik jobbikos
képviselő,  hogy minek,  mert  úgyis  elfordítják a  fejüket  a rendészek.  Ezzel  a kijelentéssel  elég
nehéz  vitatkozni.  Az  ilyen  jellegű  általánosítások  nem  vezetnek  előre.  Másik  jobbikos
képviselőtársa megjegyzi, hogy miért vannak itt új buszok, úgyis csak az lesz az eredménye, hogy
egyre kevesebb busz fog járni. Ezzel sem igazán lehet vitatkozni. Meg kell várni, hogy mi fog
történni és utána próbáljanak meg rá reagálni. A harmadik dolog, amivel nehéz vitatkozni, ha valaki
a Smart Cityt  összekeveri  az Okos Diákokkal. Tompa képviselő úrnak láthatóan fogalma sincs,
hogy mit jelent az, hogy Smart City. Így nem lehet konstruktív vitát folytatni, ha valaki az alapvető
fogalmakat nem ismeri és nem veszi a fáradtságot, hogy elolvassa ezeket az előterjesztéseket.

Pakusza Zoltán: Abból, hogy a jobbikos városvezetés érlelődik, azt pontosan lehet látni abból,
hogy Nánási-Kocsis Norbert minden egyes közgyűlésen csak velük foglalkozik ahelyett, hogy az
előterjesztésekről beszélne. 
Annak  kapcsán,  hogy  mit  tett  Jobbik  az  elmúlt  időszakban  elmondja,  hogy  akik  ma
gettófelszámolásról beszélnek, nem olyan régen világsátort szerettek volna Miskolcra hozni, amit a
Jobbik  akadályozott  meg.  A  Jobbik  beadta,  hogy  vegyék  munkatervbe  az  ingyenes
gettófelszámolást, de azóta nincs is munkaterv Miskolcon. Tehát a városvezetés nem foglalkozott
ezzel a kéréssel.

Dr. Kiss János alpolgármester: Kénytelen figyelmeztetni Képviselő urat is, hogy valamennyire
kapcsolódjon a mondandója a napirendhez.

Pakusza  Zoltán: Jó  lett  volna,  ha  Nánási-Kocsis  képviselőt  is  figyelmeztették  volna,  hogy
beszéljen a napirendről.

Dr. Kiss János alpolgármester: A világsátor egyáltalán nem szerepelt a napirendek között.

Pakusza Zoltán: Már nem a világsátorról, már az ingyenes gettófelszámolásról beszél. Megismétli,
hogy Nánási-Kocsis képviselőt is figyelmeztethette volna Alpolgármester úr ebben az esetben.
A  Jobbik  beadott  javaslatot,  amit  a  kormánypárti  képviselők  lesöpörtek  az  asztalról.  Azóta
egyébként munkatervet sem vesznek fel a napirendi előterjesztések közé. 
Hogy mit tesz a jobbikos képviselő a körzetében elmondja, hogy a Miskolci Napló – amelyikbe
egyébként szinte sose jelenhet meg – még azt is kénytelen volt elismerni, hogy választókörzetében
a lakosság szerint javult a közbiztonság.

Dr. Kiss János alpolgármester: Valóban sokszorosan örülnek annak, ha a lakosság örül annak,
hogy ha Perecesen jobb lett a közbiztonság, ami azt a munkát tükrözi vissza, amit a városvezetés a
rendvédelem tekintetében elvégzett.

Hubay  György: Az  MVK  Zrt.-vel  kapcsolatos  napirendhez  kíván  hozzászólni.  Elöljáróban
elmondja, hogy a Zöld Nyíl Projekt, illetve az utána lévő autóbusz-beszerzés hatalmas feladat volt.
Nem hallgatja el azt sem, hogy annak idején a Zöld Nyíl vonatkozásában az MSZP kezdte el a
feladatot,  amit már nem volt  lehetőségük folytatni,  mert  már nem választották meg őket.  Jelen
vezetés  folytatta,  fejezte  be,  hozta  ide  az  új  villamosokat,  majd  ők  indították  el  az  autóbusz-
beszerzéseket  is,  amely  feladatok  méltán  vívták  ki  a  lakosság  bizalmát  és  elismerését.  Annak
idején,  amikor  a  Zöld  Nyíl  Projekt  elindult  sok probléma és  feladat  volt,  ami  nem igazán lett
megoldva. Úgy gondolja, hogy ezt az egész projektet nem lihegték túl, szerényen álltak a dologhoz,
tették a dolgukat a város lakosságának az érdekében. A száraz tények között sorolja, hogy 75 régi
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busz „távozott”, 75 új CNG busz érkezett. Kívánja Miskolc lakosságának, hogy érezze magát jól
ezeken az új közlekedési eszközökön, a villamosokon és a buszokon is.

Nagy-Korsa Judit: Sokan a FIDESZ-KDNP Frakció tagjai közül dicsérték, hogy mennyit fejlődött
a Belváros,  ami tagadhatatlan,  nem is  akarja  kétségbe vonni  azt,  ami jó.  Azonban nem szabad
elfelejteni, hogyha elindulnak a Városház tértől a Szinvaparkig, akkor legalább 10 üzlethelyiség
tátong üresen. Kérdése, hogy ez nem tűnik fel nekik, nem zavar senkit, miért nem tudja kiadni
ezeket a város.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Azért  szakítja  meg  Képviselő  asszony  felszólalását,  mert  a
következő  napirend  pont  erről  fog  szólni.  Kéri,  hogy  ezeket  a  következő  napirend  keretében
mondja el.

Nagy-Korsa Judit: A következő napirendnél is el fogja mondani.
A közterületek rendjéről szóló rendelet kapcsán kérdezi, az hogy hol lehet kutyákat futtatni, az a
napirendhez tartozik-e.

Dr. Kiss János alpolgármester: Nem tartozik, mert ezt a rendeletet módosítják, de a módosítást
tárgyalják, nem a rendeletet.

Nagy-Korsa Judit: Akkor is van egy nagyon fontos dolog, amit mondani szeretne.
A MiNapnak le kellene közölnie azt, hogy ki és hogyan sétáltathat és futtathat kutyát, mert tegnap
megjelent, hogy ellenőrizték a kutyasétáltatókat a Győri kapuban és többeket figyelmeztetni kellett.
Megjegyzi, hogy az embereknek fogalmuk nincs, hogy mi kell, hogy náluk legyen.

- Dr. Nehéz Károly reagál a mondottakra, hogy
benne volt a főcímben.-

Nagy-Korsa Judit: Az írott sajtóról beszélt, nem az online-ról.

Dr. Kiss János alpolgármester: Megjegyzi, hogy ez klasszikus napirend utáni hozzászólás volt.

Dr. Kovács László: Hallgatva jó pár ellenzéki felszólalást két dolog jutott eszébe. Az egyik, hogy
jó  reggelt  baloldal,  a  másik,  hogy savanyú  a  szőlő.  Arra  gondol,  hogy a  nyolc  éves  MSZP-s
városvezetés  pangása  után  a  FIDESZ-KDNP városvezetése  alatt  megindult  a  pezsgés  Miskolc
belvárosában.  Ez  nyilvánvalóan  azzal  jár,  hogy  élénkül  a  forgalom,  valamint  a  boltok
kihasználtsága. Az természetes, hogy egy felelős városvezetés időről időre felülvizsgálja az aktuális
rendeleteit. Jelen városvezetésnek köszönhetően pozitív irányba változott a Belváros összképe, ami
természetesen néhány negatív hatással is együtt jár. Ilyenkor hozzá kell igazítani a rendeleteket a
kialakult  helyzethez.  Az ellenzéknek akkor lenne jogosultsága,  hogy ezeket mondja,  hogyha az
elmúlt  években hemzsegtek volna az előterjesztéseik,  javaslataik arra,  hogy hogyan és mit  kell
változtatni  a  Belváros  rendjével  kapcsolatban.  A FIDESZ képviselői  csoportjának  a  szóvivője,
Szécsényi Mariann sajtótájékoztatón hívta fel a figyelmet az anomáliákra és kérte a városvezetést,
hogy foglalkozzon ezekkel a kérdésekkel. Most utólag, a meccs lefújása után kezdik azzal vádolni a
városvezetést,  a  FIDESZ-KDNP-t,  hogy miért  nem szóltak  hamarabb.  Az  ellenzék  részéről  ez
álszent  magatartás.  A  FIDESZ-KDNP-s  képviselők  úgy  gondolják,  azzal,  hogy  felhívták  a
városvezetés figyelmét arra, hogy mivel szeretnének foglalkozni, a városvezetés elkészítette ezt az
előterjesztést, ezzel megtették azt az első lépést, amelyikkel elindulnak abba az irányba, hogy a
Belvárosban kulturált szórakozás legyen esténként, valamint kulturált legyen a közlekedés. Nyilván
nem gondolják azt, hogy mindezzel örökre megoldották a problémát. Az a javaslatuk, hogy néhány
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közgyűléssel  később,  az  addigi  tapasztalatok  alapján  vizsgálják  felül,  hogy  esetleg  milyen  új
változtatásokra van szükség, illetve azt, hogy a most elfogadott változások beváltják-e a hozzájuk
fűzött reményeket. Ez egy dinamikusan változó helyzet, amihez folyamatosan kell alkalmazkodni.
A FIDESZ-KDNP fenntartja magának a jogot,  hogy a városvezetés figyelmét  felhívja azokra a
problémákra, amelyről úgy gondolják, hogy azokon javítani kell. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a
vitát lezárja. Néhány percben reagálni kíván a vita során elhangzottakra. 
Aki  ismeri  a  politikai  vitakultúrát,  az  pontosan tudja,  hogy amikor  az  ellenzéki  hozzászólások
sorozatosan azzal a költői kérdéssel fejeződnek be, hogy „miért nem korábban?”, az azt jelenti,
hogy az ellenzék a vitában a vereségét elismerte. Amikor az ellenzék nem tud mást mondani egy
közgyűlési előterjesztés során egy politikai vitában, hogy miért nem korábban, az azt jelenti, hogy
ami abban a vitában a kormánypárt részéről elhangzott, az rendben van. A vita tekintetében utána
marad az utolsó menekülési lehetőség, hogy lehetett volna korábban is. Válaszul elmondja, azért
nem korábban, mert korábban más dolgokkal kellett foglalkozni. 2010-től el kellett tüntetni a város
feje felől 36 milliárd forint tartozást, létre kellett hozni néhány ezer munkahelyet, fel kellett építeni
néhány strandot, ezeket ki kellett nyitni, el kellett kezdeni kizsúpolni a fészekrakókat Miskolcról, el
kellett kezdeni a nyomortelepeket felszámolni, el kellett kezdeni dolgozni azon, hogy a közterületi
kiemelt  bűncselekményeket  hogyan  csökkentsék.  Ezek  érdekében  kellett  lépéseket  hozni.
Mindennek  megvan  a  maga  fontossági  sorrendje.  Amikor  hozzákezdtek  a  kiemelt  közterületi
bűncselekmények  számának  a  csökkentéséhez,  akkor  megháromszorozták  a  rendészek  számát,
megháromszorozták  a  rendészeti  költségvetést,  bevezették  a  seriff-rendszert,  új  kamerákat
telepítettek, elkezdték kidolgozni – Magyarországon először – az okoskamerák hálózatát. Ezek a
munkák  nem voltak  hiábavalók,  mert  a  kiemelt  közterületi  bűncselekmények  számát  50%-kal
tudták csökkenteni. Amikor haladnak előre a rendteremtés útján, annak is vannak fokozatai, lépései.
Tehát  ez  volt  az  oka  annak,  hogy  miért  nem  korábban.  Örül  annak,  hogy  az  ellenzék  sok
hozzászólásában direkten is támogatta ezt az előterjesztést, ami erről az új rendről szól. Megismétli,
hogy az ellenzék elismerte a saját vereségét, egyben az előterjesztés helyességét és sikerességét
ismerte el.

Miskolc  város  fejlesztésével  ingatlangazdálkodásával  kapcsolatos napirendek  tárgyalásával
folytatják munkájukat.

3. napirend: Javaslat ingatlanok közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására 

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  tulajdonában lévő lakás-  és  nem lakás
célú  helyiség  bérlemények  elidegenítéséről  szóló  48/1997.(IX.29.)
önkormányzati rendelet módosítására

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006.(VII.12.) önkormányzati
rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Sürgősségi 6. napirend: Javaslat a helyiségek bérletéről szóló 19/2011.(V.18.) önkormányzati
rendelet módosítására 

Sürgősségi 7. napirend: Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2016.  évi
ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására
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Sürgősségi 9. napirend: Javaslat  a  Területfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  keretében
2016.  április  15-ig  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló
tájékoztatás elfogadására

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A meghívó  szerinti  3.  napirendhez  módosító  indítvány került
benyújtásra.
Felkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Kiss Gábor alpolgármester: Rövid kiegészítést kíván mondani a Területi Operatív Programmal
kapcsolatos támogatási kérelmek benyújtása ügyében. Nagyon fontosnak gondolja, hogy mindenki
átlássa  ennek  a  rendszerét.  Az  új  támogatási  rendszerben  egy  keretből  gazdálkodik  a  város.
Megjegyzi, hogy Miskolc az országban a második legnagyobb támogatási kerettel, több mint 35
milliárd  forinttal  tud  gazdálkodni  az  elkövetkezendő  időszakban  csak  a  TOP  keretében,  ami
kiegészülhet a további operatív programok forrásaival. Hangsúlyozza, hogy a rendszer működése
megváltozott. Egy támogatási kérelem benyújtásával indul a források felhasználásnak ügye, ami az
adott  ügy  legfontosabb  célkitűzéseit  és  beavatkozásait  foglalja  össze  egy-egy  intézkedésben,
amelyeket a következő időszakban megvalósítani terveznek. Az elmúlt időszakban két intézkedés
keretében került benyújtásra ez az elsődleges támogatási kérelem. Az egyik a fenntartható városi
közlekedés  fejlesztése,  amelyben  hosszútávú  cél,  hogy  az  elindult  kerékpárút-hálózat  teljessé
válljon,  összekapcsolódjon a megyei  fejlesztésekkel.  Száz százalékos támogatású,  tehát ez is  új
elem, hogy nem igényel a város költségvetéséből egy fillért sem. Ugyanebben a keretben került
benyújtásra egy támogatási kérelem, ami a Diósgyőr városrész fejlesztéséhez kapcsolódik, ahol egy
komplex gondolkodás történik. Ennek a keretén belül a Diósgyőri Várat, mint turisztikai célpontot,
Diósgyőrt, mint egy városrész rehabilitációját, közlekedését, zöldterületét és az ottani kerékpárút-
és hídfejlesztést tartalmazza a benyújtott kérelem, melynek összege – száz százalékos támogatással
– 300 millió forint. 
Egy másik intézkedésbe is  benyújtásra  került  ez  a  javaslat,  ami a  város  szempontjából  nagyon
fontos  –  a  Foglalkoztatási  Paktumok  létrehozása.  Ennek  az  a  célja,  hogy  az  egyre  növekvő
munkaerőpiacra  szakképzett  munkaerőt  tudjon  Miskolc  biztosítani,  ami  a  város  további
gazdaságfejlesztésének a motorja lehet. 
A Helyi  Esélyegyenlőségi  Program számaiból  is  látszik,  hogy jelentős  mértékben  csökkent  az
álláskeresők száma. Új helyzet alakult ki, már ezres nagyságrendű a betöltetlen álláshelyek száma
is. Egyszerre jelentkezik az a cél, hogy meg kell oldani az ide érkező és itt lévő cégek, beruházók
munkaerőpiaci igényét, és át kell képezni különböző szociális támogatással, mentorálással segíteni
kell  az álláskeresőket,  hogy alkalmasak legyenek ezekre a feladatokra. Ez nagyon jól átgondolt
program, öt éves időtartamra szól.  Öt éven keresztül 3 milliárd forint felhasználásával tudják a
város  munkaerőpiaci  helyzetét  komolyan  javítani,  ami  a  fejlődés  legfontosabb  záloga  lehet  az
elkövetkező időszakban. Ezek a támogatási kérelmek egy projektfejlesztési szakaszon esnek át. A
város ez után köti meg a támogatási szerződést, így a részletes tervezés most fog elindulni, illetve
most zajlik. 
Ismételten kihangsúlyozza, hogy költségvetési forrást nem igényel a várostól.

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. 
Felkéri  Szélyes Domokos vezérigazgató urat,  hogy a MIK Zrt.  által  benyújtott  előterjesztéseket
ismertesse.
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Szélyes  Domokos: A MIK  Zrt.  által  jegyzett  előterjesztés  csomag  jelentős  mérföldkő  a  város
ingatlangazdálkodásában, kiterjed a helyiségrendelet módosítására, a lakásrendelet módosítására, az
értékesítési rendelet módosítására, valamint bemutatja a 2016. évi Ingatlangazdálkodási Tervet. 
Az  ingatlangazdálkodással  kapcsolatos  beszámolót  már  jó  néhány  éve  –  és  még  a  következő
években is – azzal kell kezdenie, hogy beszámol azokról a terhekről, amik az ingatlangazdálkodást
forrás oldalon terhelik. A 2005-2006. között kibocsátott „Várost építünk I. és II.” kötvényeknek
évente közel fél milliárdos forrásszükséglete van a finanszírozásában. 2022-ig lesz ez a teher ott a
miskolci  ingatlanok  vállán.  Az  ingatlangazdálkodás  kapcsán  szintén  teher  a  két  PPP-s
lakáskonstrukció,  melyekkel  kapcsolatban  szintén  2005-ben  született  közgyűlési  döntés,  mely
évente 140 millió forinttal terhelte az ingatlanokat, a város és a MIK Zrt. büdzséjét. Romeltakarítás
következtében az egyik PPP-s projekttől sikerült megszabadulni, ezért a következő években már
„csak” 70 millió forint terheli a gazdálkodást. A felsoroltakból is látszik, hogy még jelentős teher
van a miskolci ingatlanokon, amit jó ingatlangazdálkodással kell kidolgozni. 
Az ingatlangazdálkodást úgy képzelik el, hogy a helyiségek tekintetében azt javasolják, hogy a jól
bérbe  adható  és  az  értékéhez  képest  megfelelő  bérleti  díjat  termelő  helyiségeket  tartsák  meg.
Próbálják meg azokat eladni, amiket nem sikerült az elmúlt években bérbeadás útján hasznosítani.
Ezekre összeállítanak egy csomagot és a későbbiekben ezt fogják meghirdetni, mert ez számukra
nem  képvisel  jelentős  értéket  és  nem  tesznek  rosszat  azzal,  ha  ez  kikerül  a  város
ingatlanportfóliójából, viszont a közelben élő lakók vagy ott működő cégeknek ez értéket képezhet.
A  helyiségekkel  kapcsolatban  javasolják,  hogy  folytassák  a  Belváros  és  a  Sétálóutca
kihasználtságának  növelését  úgy,  hogy az  úgynevezett  mágnesbérlők  esetében  tekintsenek  el  a
pályázati kötelezettségtől. Azt nyilván nem mondják, hogy ár alatt értékesítenek, hanem azt, hogy a
jól definiált márkanevek kapcsán  – amelyek tömegeket vonzanak a Belvárosba –  legyen lehetőség
verseny mellőzésére. Legyen lehetőség a Holdinggal és a gazdaságfejlesztéssel egyeztetve és az ő
javaslatukra  kiadni  ezeket  a  helyiségeket,  nem  kedvezményes,  hanem  felárral.  A  közgyűlési
határozatban meghatározott bérleti díj+10% lenne az a minimális összeg, amellyel lehetne velük
szerződni. 
A lakások tekintetében elmondja, hogy az övezeteket javasolják módosítani. Az eddigi A-E jelzésű
övezetek  helyett  1-3-ig  terjedő  övezetek  lennének,  amit  ingatlangazdálkodási  szempontból
javasolnak. 
A bérleti díjak tekintetében korrekciókat javasolnak. Megmaradna a három kategória. Az alacsony
komfortfokozatú lakásoknál javasolják, hogy a lakbérövezetek szűnjenek meg, helyette egységes
bérleti díj kerüljön kialakításra és ez alapján fizessenek az alacsony komfortfokozatú bérlők a város
minden pontján azonos mértékű bérleti díjat. A lakások tekintetében a legjelentősebb állomány az
úgynevezett költség elven bérbeadott lakások. Ezek tekintetében azt javasolják, hogy itt is jelenjen
meg az Önkormányzat társadalmi felelősségvállalása. Az itt alkalmazandó bérleti díjak a bérleti
díjkorrekció  után  is  körülbelül  fele  lenne  a  piaci  bérleti  díjaknak.  A piaci  alapon bérbeadandó
lakások  kategória  esetén  javasolják,  hogy  versenyezzenek  a  tényleges  piaci  szereplőkkel.  A
miskolciak felé  egy másfajta  felelősségvállalás jelenik meg,  az,  hogy felelősen gazdálkodnak a
rájuk bízott közvagyonnal. 
A  lakásértékesítés  korábban  úgy  történt,  hogy  2010-től  nem  igazán  értékesítettek  lakásokat,
melynek döntően az volt az oka, hogy nem akarták nyomott áron eladni azokat, még akkor se, ha
nagy volt a teher, a kényszer. Most látják, hogy éledezik az ingatlanpiac, felmentek a bérleti díjak,
az  ingatlanok  forgalmi  értéke  is.  Ezek  alapján  azt  mondják,  hogy  alakítsák  át  teljesen  a
lakásértékesítés rendszerét, hagyjanak fel a korábbi gyakorlattal. Döntően a 2010 előtti időszakban
a legjobb lakások mentek ki a lakáskeretből. A maximálisan adható kedvezmény mértéke a bérbe
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adott lakások esetében a korábbi 46%-ről csökkenjen 9,75%-ra, és az üres lakásokat is próbálják
meg értékesíteni, forgalmi értéken. Az legyen a lakások értékesítési vezérfonala a jövőben, hogy
hogyan lehet üzemeltetni. Üzemeltetési és kiadhatósági szempontok figyelembe vételével kívánják
meghatározni azoknak a lakásoknak a körét, amit a jövőben értékesítenek. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni Vezérigazgató úrnak a kiegészítést. 
Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező  bizottságok  álláspontjainak  ismertetését  a  napirendek
sorrendjében.

Bizottsági vélemények:
 Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: A  MIK  Zrt.  által  tett  előterjesztések

mindegyikét tárgyalta, valamennyi elfogadását többségében támogatta.
 Városgazdálkodási és -üzemeltetési  Bizottság: a 3. napirendi előterjesztést  tárgyalta és

egyhangúlag támogatta az elfogadását.
 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 3. napirendet tárgyalta az előterjesztői módosító

indítvány nélkül és egyhangúlag támogatta az elfogadását.

Dr. Kiss János alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós  Attila: A  napirend  kapcsán  a  város  ingatlangazdálkodásával,  vagyongazdálkodásával
kapcsolatos  előterjesztéseket  tárgyalnak.  Örvendetesnek  nevezi,  hogy  eljutottak  oda,  hogy  a
választási ígéretek megvalósítása mellett foglalkozhatnak azzal is, hogy a város megítélése mellett,
Miskolc vagyonának gyarapítása mellett, a város reális értékét is a helyére tegyék. Azt gondolják,
hogy  társadalmi  felelőssége  is  van  a  városvezetésnek  abban,  hogy  ne  csak  a  város  közvetlen
tulajdonába  tartozó  vagyont,  hanem  a  miskolciak  tulajdonában  lévő  vagyont  is  reális  értéken
kezeljék. Az elmúlt évtizedekben az országban Miskolc az egyik legolcsóbb, legkevésbé reális piaci
értékeket tükröző ingatlanvagyonnal rendelkezik. Látni kell, hogy ez a város több milliárd forintos
vagyonnal és csak az Önkormányzat több mint 5 ezer lakással gazdálkodik. Látható, hogy 2010-ig
egy rendkívül rossz tendencia valósult meg. Látható, hogy az itteni ingatlanok piaci értéke elmarad
a  reálistól  is,  messze  elmarad  a  valóstól  is.  A  szocialista  városvezetés  szabályozásának
köszönhetően a  piaci  árak,  a  reális  értékek eltérítődtek  a  valós  áraktól,  ezért  alakulhattak  ki  a
jelenlegi forgalmi értékek. A szocialista ingatlangazdálkodás egyik legnagyobb vesztese az Avas,
országos  negatív  példaként  is  az  Avasi  lakótelep  lakásárai  vannak  beállítva.  A helyzet  olyan
emberek számára nyitott kaput, akik ezzel visszaéltek és tömegével áramoltak ebbe a városba. Jelen
intézkedéscsomagnak alkalmasnak kell lennie arra, hogy nem asszisztálhatnak tovább ahhoz, hogy
ez a szabályozás fennmaradjon. Arra kell lehetőséget teremteni, hogy minden itt dolgozni akaró
ember juthasson lakáshoz, hogy a kiüresített főutca újra élettel teljen meg. 
Olyan  szabályozást  kell  kialakítani,  hogy  érdemes  legyen  az  érdeklődőknek  bérelni  ingatlant,
üzlethelyiséget, hogy a városba olyan bérlőket, befektetőket tudjanak hozni, akik magukkal hozzák
egyfajta mágnesbérlői szerepben azokat, akik miattuk települnek be ide. Olyan szabályozást, ahol
legalább a bérleti díjak az amortizációt fedezik, nemcsak a töredékét. Szemmel látható ebben az új
szabályozásban,  hogy nagyon  szoros  lesz  az  a  kontroll,  amivel  a  város  vagyona  értékesíthető,
ugyanakkor  nagy mozgásteret  ad  arra,  hogy hasznosítható  legyen.  Ebben a  városban átlátható,
transzparens ingatlangazdálkodás lesz úgy, hogy minden városlakó – aki ebben a városban tett, tesz
vagy rászorul – az lakáshoz, ingatlanhoz juthasson.
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Glatz  Katalin: A lakásrendelettel  kapcsolatban  elmondja,  hogy 2006-2008-as  évek  között  volt
emlékei  szerint  ez  a  rohamos  ingatlanáresés  a  városban,  ami  különösen  igaz  volt  az  Avasi
lakótelepen  lévő  ingatlanokra.  Ennek  nyilvánvaló  oka  volt.  A  szocialisták  által  betelepített
fészekrakók  többsége.  Ekkor  csökkent  harmadára  a  városrész  ingatlanainak  ára.  Az  akkori
városvezetés  nem,  illetve  nagyon  rossz  hatásfokkal  gazdálkodott  a  város  ingatlanjaival.  Jelen
városvezetés számára nagyon fontos, hogy jó gazda módjára megőrizzék a lakóingatlanok értékét,
és  megfelelő  módon  gazdálkodjanak  azzal  a  legalább  5  ezernyi  önkormányzati  lakással  és  10
milliárd forintos  ingatlanvagyonnal,  ami  felett  ma a város rendelkezik.  Feltett  szándékuk,  hogy
megőrizzék a lakóingatlanok értékének emelkedését. A mostani rendeletmódosítás hozzájárul, hogy
a város tulajdonában lévő ingatlanokat megfelelően és gazdaságosan hasznosíthassák. Az övezetek
megalkotásával leegyszerűsödik a hasznosítás és a bérlemény szabályozása. 

Novák  Józsefné: Megerősíti  Glatz  képviselő  asszony  szavait,  mert  a  diósgyőriek  is  hasonló
helyzetben  vannak,  voltak.  Örömmel  számol  be  arról,  hogy  Diósgyőrben  is  megkezdődött  a
kilakoltatás. Személyes tapasztalatát ismerteti, amikor a MIK dolgozóival együtt átvették ezeket az
önkormányzati  tulajdonú  ingatlanokat.  Kosz,  bűz,  bogarak,  végtelenül  lelakott  lakások,  amit
lehetett,  mindent  leszereltek,  elvittek.  A  lakók  nyugalmát  is  nagymértékben  befolyásolta  az
elviselhetetlen zaj, amit műveltek ezek az emberek. Az alapvető együttélés szabályait sem tudták
betartani, hiába szóltak rájuk, hiszen reggel nem mentek munkába, a segélyből pedig telt nekik.
Óriási dolog, hogy a városvezetés határozott intézkedéseinek köszönhetően elindult egy folyamat.
Az  Otthonvédelmi  Program  keretében  több  lépcsőház  is  megújulhatott,  ezzel  is  emelve  az
ingatlanok értékét és a tulajdonosok nyugalmát is. Úgy gondolja, hogy nagyon sok tulajdonos mond
köszönetet ezekért az intézkedésekért. A FIDESZ-KDNP meg merte tenni mindezt. 

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: Felidézi  néhány  mondatban  Miskolc  város  főutcájának
üzlethelyiségeivel  kapcsolatban,  melyek  a  szocialisták  időszakában  rémálommal  kerültek
bérbeadásra, melyet úgy hívtak, hogy Főutca Pláza Projekt. Ez úgy szólt, hogy a bérlők infláció
plusz 10%-kal emelt bérleti díjat fizetik évről-évre. Ez a rendszer meg is bukott, a főutca kiürült, az
üzlethelyiségek  megüresedtek.  Ezt  az  állapotot  a  jelenlegi  városvezetés  2010-ben  helyrerakta,
azonnali intézkedésképpen 30%-os bérletdíjcsökkenést vezettek be. Megmaradtak a bérlők, fejlődni
és gyarapodni tudtak, munkavállalókat tudtak alkalmazni. A város is hozzátette saját tevékenységét,
felújította  a  főutca járófelületét,  szabályozza a behajtást  és  a  közbiztonságot  mellétéve mindent
biztosít  a  város,  hogy  az  üzlethelyiséget  üzemeltetők  megfelelően  tudják  végezni  a
tevékenységüket. A FIDESZ-es városvezetés által alkalmazott mentőcsomag mentette meg Miskolc
belvárosát, ami óriási lépés volt a vezetéstől, mert ez mentette meg a Belvárost attól, hogy ne egy
üresen tátongó, lepusztult belvárosa legyen Miskolcnak, hanem egy gyönyörűen fejlődő és turisták
által is szívesen látogatott terület alakuljon ki.

Molnár Péter: Csatlakozik  az  előtte  szóló  képviselőtársaihoz,  a  MIK  ingatlangazdálkodásával
kapcsolatban mondja el méltató szavait. Számukra nagyon fontos az, hogy 2010 óta azt érzékelik,
hogy mind a  városvezetés,  mind a  MIK irányából  egy felelős  ingatlangazdálkodás  folyik,  ami
minden tekintetben látszik és mára már érezteti is hatását. Rossz példaként hozza fel a 2010 előtti
időszakot,  amikor ellenzéki képviselőként ostorozták az akkori  szocialista városvezetést,  hogy a
betelepülő fészekrakókkal már baj van, és világosan látszott, hogy még nagyobb probléma lesz. A
szocialisták  nagyon felelőtlenek voltak  ebben a  tekintetben.  2010 után  olyan FIDESZ-KDNP-s
városvezetés következett, amelyik ezt a neuralgikus helyzetet felszámolta. Büszkék arra, hogy a
fészekrakó-helyzetet  megoldották  és  a  továbbiakban  is  ezen  az  úton  haladnak  tovább.  Ma
egyértelműen  kijelenthető,  hogy  a  lakásállomány  vonatkozásában  felelős  gazdálkodás  folyik
Miskolcon, ami bővül is, és ezzel is lehetőséget teremtenek azoknak a miskolci családoknak, akik a
közösségi együttélési normákat képesek és be tudják tartani. 
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Kiemeli  a  főutca helyzetét  is  a  témák közül.  Több előterjesztésükből  is  látszik,  hogy a vezetés
számára a főutca, a Széchenyi utca nagyon fontos. Azon az úton kívánnak tovább haladni, hogy a
plázákból visszacsalogassák a vásárlóközönséget a főutcára. Egyre több üzlet nyílik, újul meg, és
látszik, hogy a miskolciak ezeket is igénybe veszik.
A Területfejlesztési Operatív Program vonatkozásában elmondja, hogy nagyon idilli az a helyzet,
ami  Miskolc  számára  most  megadatik.  Dr.  Orbán  Viktor  miniszterelnök  és  Dr.  Kriza  Ákos
polgármester  úr  tavalyi  megállapodásának  köszönhetően  is  nagy  arányú  fejlesztések
prognosztizálhatóak a  városban.  Csak a  TOP keretében  35 milliárd  forintot  tudnak fejlesztésre
költeni a következő években. Kiemeli, hogy a fenntartható városi közlekedés fejlesztés tekintetében
a kerékpárutak bővítésére kerül sor. A kerékpáros szakma is azt szokta mondani, hogy nemcsak a
kiépített kerékpárút a fontos, hanem a kerékpárosok számára kiépített védett övezet is. A fejlesztés
keretében az ipari parkokat kötnék össze, ami a Bosch számára is fontos lenne, oda is sokan járnak
kerékpárral.  A  kerékpáros  fejlesztés  vonatkozásában  a  hobbiturizmus  jellegű  kerékpáros
fejlesztések mellett arra is törekednek, hogy a munkába járáshoz is tudják a miskolciak a kerékpárt
használni. Ezzel is a közlekedést fejlesztik, illetve a terheltséget csökkentik.

Bartha György: A TOP témakörhöz kíván hozzászólni.  Az előterjesztésben szereplő 2-es  pont
választókerületét  érintő fejlesztés, aminek nagyon örül és támogat.  A tervezett kezdés időpontja
2016. 04. 30.-a és több mint két év van a megvalósításra. Kérdése, hogy mit jelent ez pontosan,
mikor lesz az, amikor fizikálisan is hozzákezdenek a munkához, és mikorra lesz valóban kész. 
Másik  kérdése,  hogy ezen  a  területen  –  ahol  érinti  azt  a  kis  hidat,  ami  megszűnik  –  van  egy
gyalogátkelő, amit sikerült ott létrehozatni a lakók, a várba közlekedők érdekében. Reméli, hogy
valahol  a  környéken  megmarad  ez  a  gyalogátkelő  vagy  felfestésre  kerül,  mert  a  biztonságos
közlekedés nagyon fontos.
A TOP program kapcsán kérdezi, a csapadékvizes része érinti választókerületét is, Mária és Csavar
utca  problémakörét.  Ebben  az  ügyben  mikor  lesz  valami  döntés,  mert  az  elmúlt  Közgyűlésen
Alpolgármester úr mondta, hogy még szakmai egyeztetés folyik. Kérdése, hogy született-e valami
döntés az ügyben.

Dr. Kiss János alpolgármester: Pontos határidőket nem tudnak jelenleg mondani, ezért vannak
tervezett határidők az anyagban. 
A TOP-os programban az Európai Uniós pénzek felhasználása olyan módszer szerint történik, hogy
először fejlesztési  célokat kell  meghatározni,  aztán elfogadtatni az irányító hatóságokkal,  ha ők
elfogadták, akkor jön a komplex tervezés folyamata, majd a beruházási és kivitelezési folyamat. Az
előterjesztésben  szereplő  céldátumok  helyesek,  reálisan  vannak  tervezve  és  nagyon  szeretnék
azokat tartani.
A közlekedésbiztonsági felvetéssel egyetért. Ha valamilyen vívmányuk van, akkor azt ne áldozzák
fel egy másik vívmány miatt. 
A csapadékvíz elvezetés nem tárgya jelen előterjesztésnek. Annyit tud mondani, hogy a kollégák és
szakemberek dolgoznak rajta, türelmet kér még az ügyben.

Pakusza  Zoltán: A  TOP-os  programhoz  kíván  hozzászólni.  A  csapadékvíz  elvezetés  és  a
bicikliutak kapcsán szeretné, ha a választókerületét is érintenék ezek. Már nem először hívja fel a
figyelmet  arra,  hogy  választókörzetének  két  fő  problémája  közül  az  egyik  az  Észak-Kiliánt
Perecessel összekötő kerékpárút kiépítése. Úgy gondolja, hogy ez szervesen kapcsolódhatna abba a
kerékpárút-hálózatba,  amiről  Molnár  Péter  is  beszélt.  Ezáltal  a  város  is  egy  olyan  területtel
gazdagodna,  ahova akár  a városból is  ki  lehetne kerékpárral  közlekedni.  Pereces a város egyik
legértékesebb területe, ami a mai napig jól frekventált, jó helyen lévő, jó levegővel rendelkező zöld
környezetben lévő lakótelepi  rész.  Az ottaniaknak van igényük arra,  hogy kerékpárral  tudjanak
közlekedni,  a  város  különböző  pontjait  el  tudják  érni.  Megjegyzi,  ezt  többször  jelezte  már  a
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városvezetés felé. 
A területnek szintén az egyik legnagyobb problémája a csapadékvíz elvezetése, amelyet már az
előző ciklusban is indítványozott, amellyel kapcsolatosan készült teljes felszíni vízelvezetési terv.
Ennyivel  is  előrébb  vannak,  hogy  van  egy  terv,  ami  alapján  a  teljes  csapadékvíz  elvezetés
rendszerét meg lehetne oldani. Kéri, hogy ebben legyen a városvezetés partner. 
A vezetés többször hiányolta a javaslataikat. Ezért gondolta, hogy ezt a két javaslatot megerősíti –
mert  nem most  teszi  őket  először.  Kéri,  hogy a  TOP-os  program keretében Pereces  ne  legyen
mostohagyereke a városnak.

Dr.  Tompa  Sándor: Felszólalását  kérdéssel  kezdi,  hogy  Alpolgármester  úr  mikor  ad  arra
lehetőséget, hogy azokat a politikai vitákat lefolytassák, amiket ő felvet, de nem lehet rá reagálni.
Példaként  hozza  fel,  hogy  képviselőként  kiket,  hány  embert  képviselnek.  Emlékezteti
Alpolgármester  urat,  hogy  a  Baloldali  Összefogás  polgármester  jelöltje  és  csapata  19.808
szavazatot kapott 2014-ben, 25.231 szavazatot Kriza Ákos és több mint 6.000 szavazatot a Jobbikos
polgármester  jelölt  is.  Ebből  az  következik,  hogy a  Polgármester  és  csapata  nem kapta  meg a
városlakók többségének a támogatását. Ezzel azt kívánja mondani, hogy legalább 19 ezer nevében
megszólalhatnak  a  Közgyűlésben,  akármennyire  is  megpróbálják  a  szerepüket  ledegradálni.  Az
SZMSZ módosításokkal  minden lehetőséget  elvontak  az  ellenzéktől.  Amikor  az  ülést  vezeti  és
lezárul  egy  napirend,  elhangzanak  kérdések,  akkor  miért  nem  ad  lehetőséget  arra,  hogy  az
illetékesek válaszoljanak. Kérdése, hogy mikor lesz arra lehetőség ebben a Közgyűlésben, hogy az
elmúlt  hat  évről  –  amióta  „garázdálkodnak”  a  városban  –  milyen  mutyik  történtek,  milyen
gazdasági cselekmények történtek. Erről valljanak színt a Közgyűlés előtt, nyílt vitában.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Megjegyzi,  hogy „mutyi”  című  előterjesztés  nem szerepel  a
napirenden. Ismételten kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirendek témájára.

Dr. Tompa Sándor: Alpolgármester úr teszi azt, hogy miután elfogy a felszólalási idejük, akkor
kommentálja és értékeli az eseményeket. A tárgyalt előterjesztések több ezer miskolcit érintenek.
Nagyon sokan laknak bérlakásban,  sokan próbálnak ilyen  körülmények között  élni  és  dolgozni
Miskolcon. Ehhez képest tegnap este küldik az előterjesztéseket. Kérdése, hogy milyen miskolci
egyeztetési,  lakossággal  való  kommunikációs  lehetőség  van,  ha  maguk  a  képviselők  sem
ismerhették  meg  hamarabb.  Feltételezi  a  FIDESZ-KDNP  képviselők  sem  ismerhették  meg
hamarabb,  ha  igen,  akkor  az  a  demokrácia  csúfsága.  Egy  lakásrendelet,  egy  lakásértékesítési
módszer megváltoztatása nem úgy zajlik, hogy előző este szétküldik az anyagokat. Erről beszélnek,
és  akármennyire  nem  tetszik  ez  a  vezetésnek,  minden  alkalommal  el  fogják  mondani,  hogy
diktatórikusan vezetik ezt a várost. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Az valóban nem tetszik számára, ha diktatórikusan vezetik ezt a
várost, de természetesen nem vonja el Képviselő úrtól a jogot, hogy ezt a véleményét kifejtse, akkor
sem, ha ez olyan vélemény, ami nem igaz.

Katona  Ferenc: A  TOP-os  kerékpáros  fejlesztés  kapcsán  elmondja,  hogy  minden  miskolci
fejlesztésnek örül egy képviselő, de ha a választókörzetében valósul meg a nagy része, annak még
jobban.  A Bosch  és  a  Katalin  utca  közötti  szakaszról  ad  tájékoztatást.  Alpolgármester  úr  már
elmondott adatokat, hogy 6 kilométeres szakaszon fog megépülni az új kerékpárút. Ez nyilvánvaló,
hogy a több száz főt foglalkoztató Boschnak fontos, ahogy a Szentpéteri kapuban lakóknak is, mert
a  Katalin  utcánál  csatlakozik  ahhoz  a  rendszerhez,  ami  a  Tiszai  pályaudvarról  a  Kelet-nyugati
tengelyt alkotja. Feltételezi az a cél, hogy az észak-déli irányban is folytatódjon ez a lehetőség.
Kerékpár barátnak tartja magát és mindenkit arra biztat, hogyha már meglesznek a feltételek, minél
többen használják a kerékpárjukat.
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Várja azt a következő beszámolót TOP-os ügyben, hogy mikor lesz az orvosi rendelők felújításáról
szó, mert választókörzetét ez is érinteni fogja, két felnőtt körzet tekintetében.

Dr. Kiss János alpolgármester: Ismételten megadja a szót Dr. Tompa Sándor képviselő úrnak,
akinek aggályai vannak a miskolci demokráciával kapcsolatban.

Dr.  Tompa  Sándor: Igen,  vannak  aggályai.  Egy  példán  keresztül  elmondja,  hogy  a  vezetés
rébuszokban beszél.  A miskolci  önkormányzati  lakásban lakókat  nem a mágnesbérlők érdeklik,
hanem az, amit tegnap este rejtve beterjesztettek, hogy megnehezítik a lakások megvásárlását, a
lakásbérlet feltételeit. Erről persze, hogy nem akarnak beszélni időben, nem akarnak 10 nappal a
Közgyűlés előtt beszélni. Ezt próbálják a vezetésnek sulykolni, hogy be kellene a tartani esetenként
a vezetés által felállított szabályokat. A MIK-kel kapcsolatos összes előterjesztés az elmúlt napon
jött, ahogy az Esélyegyenlőségi Program is. Kérdése, hogy a vezetés szerint értik-e a lakók, hogy
forgalomcsillapított zóna lesz az Árpád utcán. Arról kellene beszélni, hogy mit terveznek, hogyan
fog javulni  annak a  közlekedési  csomópontnak a  baleseti  biztonsági  mutatója.  Arról  is  kellene
beszélni,  hogy a kerékpárút abból  a Mechatronikai  Ipari  Parkból  – ahol az előterjesztés  szerint
nagyon sokan dolgoznak – miért nem új munkahelyek jönnek létre, valamint arról, hogy mikor épül
a Takatának megígért villamos ezekből a TOP-os projektekből. Ezekről hallgatnak.

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab  Péter: Többen  elmondták  a  kormánypárti  sorokból,  hogy  minden  rászorulót  lakáshoz
kívánnak  juttatni.  Kérdése,  hogy  igaz-e  azokra  a  bérlőkre  is,  akik  jelenleg  bontásra  ítélt
önkormányzati ingatlanokban élnek. Az elmúlt években a vezetés asszisztált ahhoz, hogy nagyon
sokan bontásra kész állapotba züllesszék az önkormányzati ingatlanvagyont. Ez már elveszett. Az
idei évben 140 millió forint bontási költség terheli az Önkormányzatot. Ugyanakkor a bíróság arra
kötelezte  az  Önkormányzatot,  hogy  gondoskodni  kell  a  nyomortelepekről  kiköltöztetettek
lakhatásáról,  ugyanakkor  sok  miskolci  aggódik  az  új  szomszédoktól.  Kérdése,  hogy mi  erre  a
koncepció,  van-e  erre  valami  cselekvési  terv.  Nem derül  ki  számára  az  sem,  hogy mi  lesz  a
számozott utcákkal, azokkal mik a tervek. Nem arra a területre gondol, amit a stadion rekonstrukció
érint, hanem a számozott utcák egészére. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Felhívja  Frakcióvezető  úr  figyelmét,  hogy  ez  a  következő
napirendi csomag része, ha erről szeretne beszélni, akkor ezt ott tegye meg. 

Jakab Péter: Önkormányzati ingatlanokat fognak elbontani, szeretné tudni, hogy mit terveznek a
helyén. Meglepődik, hogy nem vonták meg tőle a szót. Megjegyzi, valóban demokrácia van. 
Harmadik kérdése – nagyon sokan megkeresték az elmúlt időszakban ezzel –, hogy jogosultak a
Családok Otthonteremtési Kedvezményére, de mégsem tudják ezt igénybe venni, mert nem tudják
megfinanszírozni az építési telket. Nagyon sok város – valamennyi jobbikos település – bevezette,
hogy jelképes áron építési  telket biztosít  a háromgyermekes,  arra  érdemes és jogosult  családok
számára  –  megjegyzi,  ilyen  a  fideszes  Balassagyarmat  is.  Kérdése  az,  hogy  a  Miskolci
Önkormányzat tervez-e hasonló intézkedést bevezetni. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kiss János alpolgármester: Válaszában elmondja, hogy a számozott utcák ügyében elkezdett
gondolatait a következő napirend keretében folytassa, mert az ott lesz téma.
Az otthonteremtési kedvezmények vonatkozásában elmondja, hogy a városvezetés foglalkozik az
otthonteremtési kedvezményekkel, terveik szerint a következő Közgyűlés alkalmával tárgyalni is
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fogják az erre vonatkozó javaslatokat, addig is türelmet kér.

Dr. Nehéz Károly: A TOP-os előterjesztéshez fűz néhány gondolatot hozzá. Görömbölyről sokan
keresték meg azzal, hogy érdemes lenne kihasználni azt, hogy a város legdélebbi része több irányba
is össze legyen kötve a város többi bicikliútjával. Ez az előterjesztés pontosan erről szól, aminek
nagyon  örül,  hogy  konkrétumokban  is  megjelent  mindez.  Kiegészítésként  elmondja,  hogy  a
tervezett befejezés időpontja 2018. 06. 30., reméli, hogy a gyakorlatban ez korábbi dátum lesz. 

Kovácsné Budai Mária: A TOP-os előterjesztés kapcsán elmondja,  amellett,  hogy gyönyörűen
fejlődik  a  város,  választókörzetében is  az  elmúlt  öt  évben két  TOP-os beruházás  készült  el.  A
Brunszvik Teréz Tagóvoda 120 millió forintból, valamint – amire különösen büszke – a Gyarmati
Dezső  Sport  Általános  Iskola,  ami  500  millió  forintból  készült  el.  Az  ősz  folyamán  indul  a
MESZEGYI  egyik  épületének  felújítása  45  millió  forintból.  Bízik  továbbá  abban,  hogy  a  jól
teljesítő, választókörzetében lévő Herman Ottó Gimnázium is bekerül majd a következő felújítási
keretbe.

Nagy-Korsa  Judit: Folytatja  korábbi  gondolatmenetét,  amikor  a  kiadatlan  főutcai
üzlethelyiségekről beszélt. Hallhatták a kiegészítésben, hogy majd mágnesbérlőknek fogják ezeket
kiadni. Félelmei vannak ezzel kapcsolatban, hogy nem lesz pályáztatás. Állítólag pont ez a lényege,
hogy 10%-kal többet fizet, de nincs pályázat. Attól tart, hogy ismerősök, barátok hozzájuthatnak –
akár 10%-kal drágábban – ezekhez az üzlethelyiségekhez. „Gyalogkakukk26” pedig ha szeretne
nyitni egy ilyet, akkor már nemigen lesz erre lehetősége.
A főutca tisztasága, rendje kapcsán elmondja, hogy nincsenek nyilvános wc-k, ha igen, alig vannak
nyitva. Kérdése, hogy gondolkodik-e azon a város, hogy több ilyet kellene nyitni és működtetni,
illetve ami megvan, olyan nyitvatartással működtetni, hogy aki éjjel 11 órakor végezné a dolgát,
megtehesse és ne kelljen kapualjban sündörögnie.
Nagyon fontos lenne, hogy nem önkormányzati bérlakások is épüljenek Miskolcon. Rengeteg olyan
fiatal pár van, aki természetesen nem fog tudni önkormányzati bérlakáshoz jutni, nem tud 5-6 millió
forintot  elővarázsolni,  nem tud igénybe venni  CSOK-ot  sem. Valamilyen vállalkozással  kellene
összefognia a városnak, hogy nem önkormányzati, de mégiscsak bérlakások épüljenek a városban,
ahol olcsó bérleti díjat kell fizetnie a fiatal párnak, mintha bérelne egy panel lakást. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy a versenyeztetés nem egy korlátlan
felhatalmazás. Megvannak a jogi garanciák. Minden versenyeztetési döntés előtt vizsgálni kell a
vagyontörvényt, a költségvetési törvényt és a helyi hatályos vagyonrendeletet,  ezeket össze kell
vetni és ez alapján dönthet a MIK, hogy versenyeztet-e vagy nem. Az előterjesztés valóban nem
„gyalogkakukk26”-ot célozta meg, hanem azokat a márkákat, brandeket, amiket Képviselő asszony
a  mondata  második  felében  már  hiányolt  a  főutcáról.  A vezetés  is  azt  szeretné,  ha  a  főutcán
nemcsak forgalom lenne, hanem azt, hogy az üzleti színvonal tudna növekedni azáltal, hogy egyre
értékesebb és minőségibb boltok jelennek meg a főutcán.
A nyilvános illemhelyek kapcsán elmondja, hogy egyetért Képviselő asszonnyal. Ha a Belváros
forgalma nő, akkor  ezt nyilván meg kell  oldani.  Ebben valóban van elmaradásuk, de lépéseket
fognak tenni.
A lakásokkal kapcsolatosan elmondja, hogy Miskolc messze felülteljesít abban a tekintetben, hogy
hány lakást tart fent a városlakóknak nagyon alacsony bérleti díj mellett. Nem sok megyei jogú
város mondhatja el magáról, hogy 4 ezer lakást tart fent és ad oda költségelven a városi lakosoknak,
pont  a  fiataloknak  is,  hogy  elkezdhessék  az  életüket  és  megvethessék  a  lábukat  Miskolcon.
Véleménye szerint ebben a tekintetben Miskolc egyáltalán nem teljesít rosszul. 
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Gazdusné  Pankucsi  Katalin: Az  Önkormányzat  2011-ben  újraszabályozta  az  önkormányzati
tulajdonú  helyiségek  bérbeadási  feltételeit  és  megalkotta  a  helyiségek  bérletéről  szóló
önkormányzati rendeletét. Az elmúlt év tapasztalatai alapján szükséges azt módosítani, miszerint az
úgynevezett mágnesbérlők, az ingatlanhasznosítási, gazdaságfejlesztési vagy foglalkoztatásbővítési
szempontból fontos bérlők betelepülését segíti elő úgy, hogy a pályáztatási eljárást mellőzhetővé
teszi azzal együtt, hogy a rendeletben foglalt egyéb bérleti feltételeknek meg kell felelniük. 2010
előtt a főutcán sorra zártak be az üzletek, a vendéglátóhelyek, kiüresedett a főutca. Most az látható,
hogy újra benépesedett a Belváros, egyre több a vendéglátóegység. Egyre több olyan hely található,
ahova sétálás vagy vásárlás közbe be lehet ülni egy kávéra vagy teára. Olyan új vendéglátással,
utazásszervezéssel  vagy  kozmetikumok  forgalmazásával  foglalkozó  üzletláncoknak  az
idetelepítését  kívánják  elérni,  amely  kereskedelmi  egységek  jellegüknél  fogva  újabb  és  újabb
érdeklődőket,  boltokat  csábítanak  a  Belvárosba.  A rendelet  módosítását  a  piaci  visszajelzések
alapján a gazdasági környezethez való folyamatos alkalmazkodás teszi indokolttá. Az új szabályok
hatékonyabbá teszik az üres helyiségek hasznosítását,  az önkormányzati  bevételek növekedését.
Időszakonként  szükséges  a  rendeletben  foglalt  szabályozási  rendszerek  átgondolása,  azok
összehangolása a gazdasági és társadalmi folyamatokkal.

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő,
a vitát lezárja.
Tájékoztatja a közgyűlést, hogy munkájukat az önkormányzat költségvetésével és gazdálkodásával
kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával folytatják. 

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára

4. napirend: Javaslat  a  „Miskolc,  Apátsági  út  (42667  hrsz.)  partfal  leszakadás”
helyreállításával kapcsolatos döntések meghozatalára

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  Helyi
Esélyegyenlőségi Programjának (2016-2021) elfogadására

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat egyes sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A meghívó  szerinti  1.  napirendhez  módosító  indítvány került
benyújtásra.
Felkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését. 

Kiss Gábor alpolgármester: A Helyi Esélyegyenlőségi Programmal kapcsolatban elmondja, hogy
jogszabályi  kötelezettség,  hogy  az  önkormányzatok  ezt  a  programot  megalkossák  és  azt
időszakonként felülvizsgálják. Ennek a kötelezettségnek és saját elkötelezettségüknek megfelelve
készült el az előterjesztés. A felülvizsgálat kötelező volt, a szakmai mérlegelés alapján az a döntés
született, hogy új programot készítenek. Egyik oka ennek az, hogy az elmúlt évben nagyon jelentős
fejlesztések  történtek.  A  miskolci  tömegközlekedésben  európai  szinten  is  kimagaslóan  jó  a
fogyatékosok által  is  jól  használható  járművek  száma.  Számtalan  intézkedés  történt  a  miskolci
nyugdíjasok életminőségének és biztonságának javítása érdekében. A másik ok,  hogy most már
látható, hogy melyek azok a források, amelyek a közvetkező időszak megvalósítására rendelkezésre
állnak.  Előre  leszögezi,  hogy a  program messze  nem csak  a  mélyszegénységben  élőkkel  és  a
romákkal  foglalkozik.  Célja  a nők helyzetének javítása a  foglalkoztatási  és más területeken,  az
idősek  életminőségének,  biztonságérzetének  erősítése,  a  gyerekek  esélyegyenlőségének,
oktatásának, felzárkóztatásának, tehetséggondozásának támogatása és a fogyatékkal, hátrányokkal
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élőknek a segítése. Ez tehát egy komplex program. Fontos alapelve, hogy értékelvű megközelítést
tartalmaz minden területen. A mélyszegénységben élők esetében is például alapvető cél, hogy a
munkajövedelmek és a foglalkoztatás biztosításával, egyre több olyan család legyen, akik képesek
saját  magukat eltartani,  és ezt ne a szociális  védőhálóra alapozzák. Ez a program a felzárkózni
kívánókat akarja segíteni, de ezért tennie kell az adott célcsoportnak is. Maga az előterjesztés egy
helyzetértékelés az előző időszakról, amely nagyon komoly eredményeket mutat jelenleg is, hiszen
2010-ben több mint 13 ezer nyilvántartott álláskereső volt, addig 2014-re már alig 8 ezer ember
szerepel  a  nyilvántartásban.  Nagyon  komoly  mértékben  csökkent  tehát  az  álláskeresők  száma,
emellett  pedig  ezres  nagyságrendű  betöltetlen  munkahelyek  vannak  a  városban  és  az
agglomerációban. Az anyag célcsoportonként leírja, hogy a város milyen tevékenységeket, akciókat
fog a következő időszakban megvalósítani, és erre milyen források állnak a rendelkezésre. Nem
légből kapott tervek ezek, hanem finanszírozható, átgondolt, szakmai tartalmú elképzelések.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megköszöni  a  kiegészítést  és  megkéri  Polgári  Mátyás
kabinetvezető urat, hogy a zárszámadási rendelettel kapcsolatosan tegye megy szóbeli kiegészítését.

Polgári Mátyás: A vonatkozó jogszabályi előírásoknak megfelelően az előterjesztés részét képezi a
2015. évi zárszámadás benyújtása. Ez a költségvetéssel megegyező szerkezeti tagolásban készült el.
Tartalmazza az eredeti és módosított előirányzatokat és azok teljesítését. Bemutatásra kerülnek a
működési  feladatok ellátására  fordított  kiadások mellett  a  felújításokra,  beruházásokra  kifizetett
összegek, valamint a bevételi előirányzatok teljesítése. Az előterjesztés részét képezi továbbá az
önkormányzat költségvetési szervei, valamint az önkormányzat éves költségvetési beszámolójának
elfogadása,  valamint  a  2011.  évi  Állami  Számvevőszék  ellenőrzés  intézkedési  tervének
végrehajtásáról  szóló tájékoztató  is.  Pár  számadatot  kiemelve elmondja,  hogy az  önkormányzat
2015. évi eredeti  költségvetésében 25,7 milliárd forint került  beállításra bevételi,  illetve kiadási
oldalon, ez az év végére 62,1 milliárd forintra növekedett. A fejlesztésekhez több sikeres pályázatot
nyújtott be az önkormányzat önerőalap támogatásokra, ezekből 280 millió forintos támogatásban
részesült. A bevételek 62,1 milliárdhoz képest 52,2 milliárdban teljesültek, ez 84%-os teljesítésnek
felel meg. Összehasonlítva a 2014. évi teljesítéssel 5,2 milliárd forint növekedés látható. A helyi
adók  kiemelkedően  jól  teljesítettek,  visszatekintve  2014-ben  320  millió  forinttal  több,
összességében 10,9 milliárd forint folyt be a különböző adónemekből, 2014. évhez képest pedig
további  1,5 milliárd növekedés  volt  tapasztalható,  ami 12,4 milliárd forintos  adóbevételt  jelent.
2010. évhez viszonyítva a 2015. évi teljesítést, a növekmény 4,2 milliárd forint. Az ugyancsak 62,1
milliárd  forintra  tervezett  kiadások  teljesítése  49,2  milliárd  forintban  realizálódott  ez  79%-os
teljesítést jelent. Az önkormányzat 2015. évben is kiemelten kezelte a fejlesztéseket, a 2013. évben
beruházásra fordított 7 milliárd forinttal szemben 2014. évben már 12 milliárd, 2015. évben pedig
19,5 milliárd forint kifizetés történt a beruházások kapcsán. Ennek finanszírozási oldalát vizsgálva
megállapítható,  hogy ez  a  19,5  milliárd  forint,  2,1  milliárd  hitelfelvétel  és  13,7  milliárd  forint
támogatás folyósítása mellett,  saját  forrásból  3,3 milliárd forintban került  kiegészítésre.  Néhány
fontosabb  fejlesztést  kiemel  a  területekről.  Városüzemeltetés  területén  Diósgyőr-Lillafüred
Nagyprojekt  záródott  le,  amely  összességében  4,1  milliárd  forintos  projekt  volt,  amelyhez
kapcsolódóan 2015. évben 1,4 milliárd forint került kifizetésre. Szintén jelentős tétel a turisztikai
attrakció  fejlesztés  Miskolc-Tapolcán,  amelyhez  2015  évben  1,7  milliárd  forint  kifizetés
kapcsolódott.  Említésre  méltó  a  város  ivóvízellátás  biztonságának  javítása,  melyre  a  vízbázis
veszélyeztetettsége miatt  került sor.  Összességében 3,5 milliárd forint összegű beruházás, amely
2015. évben 1,1 milliárd forint összegben teljesült.  Jelentős projekt a szennyvízcsatorna hálózat
bővítése  és  a  hármas  tisztítási  fokozat  létesítése,  amely  5,2  milliárd  forintos  projektnagyságot
jelentett. Ebből 2015 évben 2,1 milliárd valósult meg. Az egészségügy területén kiemeli az orvosi
rendelők  felújítását,  melyek  összességében  740  millió  forintos  beruházást  jelentenek.  Ezek
jellemzően  energetikai  felújítások  voltak,  melyek  hatása  már  a  2015.  évi  rezsiköltségek
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csökkenésében is érezhetőek voltak. Szociális területen megemlíthető a Mesemalom, a Napraforgó
és Diósgyőri Bölcsődék infrastrukturális fejlesztései 364 millió forintos nagyságrendben. Óvodák
tekintetében 250 millió forintos nagyságrendű fejlesztés történt. Sport területen jelentős a diósgyőri
fedett uszoda épületének energetikai felújítása közel 130 millió forint értékben. Az önkormányzat
kiemelten kezelte a 2014. évben vállalt  feladatait,  melyeket 2015. évben is  folytatott.  Meg kell
említeni a Salkaházi Sára Program keretében megvalósult időskorúak támogatását. Kiemelkedő a
közbiztonsági feladatkört érintő önkormányzati feladatkezelés, amely kapcsán az Önkormányzati
Rendészet emelt szintű feladatellátását, minden korábbinál magasabb létszámban végezte és ehhez
500  millió  forint  működési  támogatást  kapott.  Megemlíthető  még  az  Otthonvédelmi  Alap,  a
fészekrakó  problémában  érintett  társasházak  támogatása,  erre  1,8  millió  forintot  fordítottak.  A
bevételek és a kiadások teljesülésének különbözeteként 2,9 milliárd forint maradvánnyal zárt  az
önkormányzat. Ehhez 8,4 milliárd áthúzódó bevétel kapcsolódott,  így ez a 11,3 milliárd forint a
2016. évre áthúzódó feladatok forrásának részét fogja képezni. A 2,9 milliárd maradványösszegből
2016.  évre  javasoltak  továbbvinni  25  millió  forintot,  melyet  az  általános  tartalékba  kívánnak
helyezni.  Kiemelkedő,  hogy  az  önkormányzat  az  elmúlt  három  évi  zárszámadás  keretében,  a
költségvetésekben  korábban  betervezett  hitelekből,  4,3  milliárd  hitel  előirányzat  csökkentését
javasolja, ezen belül a 2015. évi költségvetésben 2,3 milliárd forint hitel előirányzatot kívánnak
elhagyni.  2015.  évben  a  hitelekhez  kapcsolódóan  2,9  milliárd  forint  hitel  felvételéhez  kaptak
hozzájárulást a Kormánytól, amelyhez kapcsolódóan 2015. évben 2,1 milliárd forint hitel felvételére
került  sor.  Ez  döntően  a  2012-2014  évben  betervezett  beruházások,  illetve  azok  forrásához
betervezett  hitelek kiváltására szolgált,  ami korábban működésből  került  finanszírozásra.  Ezeket
kívánták  visszapótolni  a  működési  egyenleg  javítása  céljából.  A 2011.  évi  ÁSZ  vizsgálatban
megfogalmazottakhoz  készített  intézkedési  tervet  az  önkormányzat.  Ennek  megvalósulásáról  a
Közgyűlés  tájékoztatása  szükséges,  ezt  is  tartalmazza  az  anyag.  Az  önkormányzat  és  annak
minősített többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok működéséről szóló beszámoló szintén
az előterjesztés részét képezi.  A zárszámadáshoz kapcsolódóan az eredeti kiküldött anyagon túl,
előterjesztői  módosító  indítványt  is  benyújtottak.  Ennek  előzménye  az  elmúlt  hónapban  volt,
amikor  is  a  2016. évi  költségvetésben a  TOP pályázati  fejlesztések kapcsán szükségessé vált  a
költségvetési  sor  lebontása,  az  egyes  feladatok  tekintetében.  Ehhez  kapcsolódóan nyújtották  be
most  az  előterjesztői  módosító  indítványt,  figyelemmel  az  elmúlt  Közgyűlés  óta  indult  új
beruházásokra,  illetve  azokra  a  helyekre,  ahol  szükséges  volt  a  keret-előirányzatok módosítása.
Ezek voltak azok a fontosabb elemei az előterjesztésnek, melyeket ki szeretett volna emelni. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező  bizottságok  álláspontjainak  ismertetését  a  napirendek
sorrendjében. 

Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. napirendet tárgyalta és azt többségében

támogatta.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: az  1.  napirendet  tárgyalta  és  azt

többségében támogatta. 
• Pénzügyi Bizottság: az 1. és 4. napirendeket tárgyalta. Az 1. napirendet  többségében, a 4.

napirendet pedig egyhangúlag támogatta. 
• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: az  1.  napirendet

tárgyalta és azt többségében támogatta. 
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: az  1.  napirendet  tárgyalta  és  azt  többségében

támogatta. 
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Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Molnár Péter:  Egy nagy volumenű anyag a Helyi Esélyegyenlőségi Program. Mindenki számára
ismert, hogy ez egy hosszútávú program, amivel foglalkozni kell, egyrészt a törvényi előírásoknak
megfelelően,  másrészt  pedig  azért,  mert  ez  egy  kiemelt  terület.  Úgy  gondolja,  hogy  a  téma
áttekintéséhez  foglalkozni  kell  a  2010  előtti  időszakkal  is.  Visszaidézi  azt,  hogy  2010  előtt  a
segélyezés időszakát élte az ország és a város. Az volt a legnagyobb gond, hogy akkor feltételek
nélküli  támogatásról  volt  szó,  azok  esetében  is,  akik  erre  nem  voltak  méltóak.  Az  akkori
intézkedések hatására a reménytelenségből nem tudtak kitörni az emberek. Ezzel szemben 2010 óta
egyértelmű új  filozófia  irányába mozdultak  el.  Teendő van még bőven,  ezt  el  kell  ismerni,  de
alapvetően az út és az irány, amin járnak, megítélése szerint sokkal jobb, mint a korábbi irányvonal.
A fészekrakók  kitelepítésre  kerültek,  az  így  visszavett  lakásállományt  a  miskolciaknak  adják
önkormányzati  lakásként.  35  ezer  miskolci  támogatásával  indulhatott  meg  a  miskolci
telepfelszámolás,  melynek  alapgondolata,  hogy  Miskolcon  nem  lehetnek  gettók.  Ebben  a
vonatkozásban is nagy sikereket értek el az elmúlt két évben. A Belváros szélén lévő Gizella utcai
telep még nem került teljesen felszámolásra, egyértelműen érződik az eddigi intézkedések hatása,
úgy itt,  mint  a  számozott  utcákban,  ahol  a  lakásoknak közel  a  fele  már  kiürítésre  került.  Úgy
gondolja, hogy a kormányzat, illetve az önkormányzat politikája összhangban van egymással. A
foglalkoztatás, a képzés és az átképzés, mint a szegénység elleni küzdelem része, nagyon fontos.
Támogatni kell a rászorulókat, külön kiemelve a gyermekeket, de az is fontos, hogy ezért valamit
cserébe el kell várni, elsősorban azt, hogy tanuljanak, valamint azt, hogy dolgozzanak. Ha nincs
megfelelő végzettségük, akkor szerezzék meg felnőttképzés keretében vagy képezzék át magukat.
Az a fontos,  hogy reményt  és  perspektívát  tudjanak adni  az embereknek,  ehhez nem kívánnak
struccpolitikát folytatni. A helyi program is ezt az irányt mutatja, jó a helyzetelemző rész, nagyon
világosan bemutatja, hogy az utóbbi években a munkanélküliség a régióban is csökkent. Az anyag
reális  képet  mutat,  és  komplexen  magába  foglalja,  a  fogyatékkal  élők,  a  nők,  az  idősek  és  a
gyermekek támogatását, segítését. A Frakció mindenképpen elfogadásra javasolja az előterjesztést. 

Hubay György: Az Esélyegyenlőségi Programmal kapcsolatosan először  is  köszönetet  szeretne
mondani  Osztályvezető  Asszonynak  és  azoknak  a  kollégáknak,  akik  ezt  a  hatalmas  anyagot
összeállították. A jogszabály előírja, hogy meg kell alkotni ezt a programot pontosan azért, hogy a
város pályázni tudjon, lehetőséget tudjon biztosítani a felemelni kívánt rétegeknek, és itt nem csak a
romákról és a mélyszegénységben élőkről van szó, hanem a gyermekekről, a nőkről és az idősekről
is. Természetesen, ahogy az korábban elhangzott, nem csak jogok, hanem kötelezettségek is vannak,
gondol itt arra, hogy a támogatásért cserébe tanulni, dolgozni kell és beilleszkedni a társadalomba.
A városvezetésnek ehhez  kapcsolódóan  nagyon fontos  programja  a  Telepfelszámolási  Program,
amelyet folytatni kívánnak. A számozott utcák felében már túl vannak a kiköltöztetéseken a bontási
munkálatok  tekintetében,  de  más  városrészekben  is,  például  körzetében,  a  Békeszállón  szintén
folynak az intézkedések. Tompa képviselő úrnak elmondja, úgy tudja volt ennek a területnek az
önkormányzati  képviselője,  de  különösebben  nem  tett  semmit  annak  érdekében,  hogy  az  ott
fennálló  körülmények  megszűnjenek,  a  problémák  –  mint  a  patkányok  elszaporodása  és  az
igénytelen környezet – megoldódjanak. Úgy gondolja, nem az a megoldás, hogy most osztanak
zsíros  kenyeret  és  ruhát  a  hajléktalanoknak  a  Tiszai  pályaudvaron,  hanem akkor  kellett  volna
lépéseket tenni. 

Deák-Bárdos  Mihály: Az  Esélyegyenlőségi  Program  kapcsán  elmondja,  hogy  a  szocialista
városvezetés éveken át osztogatta közpénzből a segélyt, különböző jogcímeken, főként azoknak,

32



akik a segélyre várva, már nem is akartak dolgozni. Sportolóként mindig az elvégzett munkában
hitt,  ezt  látta  a  családjában,  ezt  az  értékrendet  hozta  otthonról.  A Kormány  és  a  városvezetés
szemléletét  tekintve  is  fő  szabály  az,  hogy  támogatást  az  kapjon,  aki  a  köz  számára  valami
hasznosat is tesz. 

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: Az  Esélyegyenlőségi  Program  és  a  telepfelszámolások  kapcsán
elmondja, hogy ezek a miskolci városvezetés várospolitikai programjának nagyon fontos pontjai. A
nyomortelepek felszámolása, amelyből elég sok volt a városban, jelentős arányban megvalósultak.
A lakosság pozitív hozzáállása a Búza téri telepfelszámolás kapcsán kiemelkedő volt,  hiszen az
illegális  kereskedők,  a  zsebtolvajok és  a  drogfogyasztók nagy része  a  mára  elbontott  raktárban
húzták meg magukat. Az Álmos utcai nyomortelep lakói maguk mondták el, hogy nem szeretnének
ilyen telepen lakni, ugyanakkor a környéken lakó emberek is nagy örömmel élték meg azokat az
intézkedéseket,  amelyekkel  a  telepet  felszámolták.  Kifejezetten  pozitív  hatásai  vannak  az
ingatlanárak, megélhetési lehetőségek tekintetében is. Amint látható, ez egy eredményes program.
Az  ellenzék  azért  támadja  a  városvezetést,  mert  ők  maguk  ilyen  eredményeket  nem  tudnak
felmutatni.  Kiemeli,  hogy  a  felszámolt  telepeken  élőknek  ideiglenesen  biztosítanak  új
lakókörnyezetet,  céljuk az,  hogy Miskolc nyomortelepmentes, szép és élhető város legyen, ahol
rend van. 

Soós Attila: A zárszámadással el kell számolniuk a miskolciaknak azzal, hogy mit is tettek a város
pénzéből. Úgy gondolja, nincs szégyellnivalójuk, tartják magukat azon az úton, amely Miskolcot
gazdaságilag és hírében is egyre erősebb várossá teszi. A zárszámadás jól mutatja, hogy a fókuszban
továbbra is a gazdaságfejlesztés, munkahelyteremtés és az itt élők jólétének megteremtése áll. Jól
bizonyítja a zárszámadás azt, hogy pusztán a saját bevételeire támaszkodva is tud a város fejlődni,
ez  nem  lehet  öncélú,  nem  lehet  kizárólag  hitelekre  alapozó,  baráti  körök  érdekeit  kiszolgáló
gazdálkodással elérni. Feladatalapú finanszírozás van, ami azt jelenti, hogy a forrást ahhoz rendelik
hozzá, amire a városnak és az itt lakóknak szükségük van. A teljesség igénye nélkül kiemel néhány
számadatot. Városüzemeltetési feladatokra 18 milliárd forintot, szociális feladatokra 5 milliárdot,
oktatásra, amely nem önkormányzati feladat, közel 9 milliárd forintot, kultúrára és turisztikára 6
milliárd forintot, beruházásokra 25 milliárd forintot fordítottak, ez az utolsó szocialista évben ennek
töredéke volt. 2015-ben ebben a városban úgy gondolja, ez egy különleges dolog, évtizedek óta
nem volt példa arra, hogy a városnak betétje van a bankban és nem csak kizárólag hitele. A város a
források tekintetében minden lehetőséget meg fog ragadni. Adóbevételei, melyet miskolciaknak és
az itt dolgozóknak köszönhet a város, dinamikusan nőnek úgy, hogy közben 2010 óta adóemelésre
nem került sor. Mindannyian képesek arra, hogy értéket teremtsenek és ezt a Kormány is értékeli
azzal, hogy nem hitelekből, hanem támogatásokkal és TOP-os forrásokkal folyamatosan biztosítja
bizalmáról a várost, melyet már kiemelt fejlesztési központként kezel. 

Földesi Norbert: Az Esélyegyenlőségi Program elfogadásával úgy látja arra szavaznak, hogy a
miskolci  cigányságot hogyan nyomják ki Miskolcról,  amit  elképesztőnek nevez.  A zárszámadás
véleménye  szerint  sok  kérdésre  választ  ad.  Az önkormányzat  tényleges  működési  költségvetési
bevétele  29,454  milliárd  forint  volt,  ez  a  149.  oldalon  található.  A 157.  oldalon  a  tényleges
működési kiadás található, ami ezzel szemben 30,175 milliárd forint. Ennek összege -721 millió
forint, ami tehát a működéshez hiányzott. Megkérdezi, ez hogyan lehetséges. A működésen felüli
fejlesztésekkel kiegészített bevétel 62 milliárd forint és ennyi a kiadás is, amit úgy érnek el, hogy 12
milliárd  finanszírozási  bevétel  keletkezik,  melyből  3,3  milliárd  maradványigény  bevétele,  8,7
milliárd  viszont  hitelfelvétel.  Az  anyag  tartalmazza,  hogy 2015-ben  2,140 milliárd  forint  hitelt
vettek  fel.  Ez  hitelmentes  gazdálkodás?  A  hiányokkal  kapcsolatban  látni,  hogy  valamennyi
intézmény és az önkormányzat is jelentős szállítói tartozással rendelkezik. Kiemelkedik az MKMK,
akinek a szállítói tartozása az év végén 643 millió forint. Az intézmények összes szállítói tartozása

33



866 millió forint. Eddig azt állították, hogy ki tudják fizetni a szállítói tartozásokat, miért szerepel
ez az anyagban? A 47. oldalon az önkormányzat szállítói tartozása 6,438 milliárd forint, melyből 1,2
milliárd  forint  lejárt  határidejű.  Ez  hogyan  fordulhatott  elő?  Nem  jobb  a  helyzet  a  Miskolc
Holdingnál  sem.  A  tagvállalatainak  összes  kötelezettségállománya  megközelíti  a  35  milliárd
forintot,  úgy hogy az  éves  árbevétel  20  milliárd  forint,  az  üzemi  tevékenység  mérleg  szerinti
eredménye pedig 228 millió. A 188. oldaltól bemutatják 2015-ben a Közgyűlés által jóváhagyott
dolgokból  mi  valósult  meg.  A Déli  Ipari  Park  tervezett  elindítására  2015-ben  nem került  sor.
Autóbusz öblök átépítése kapcsán december 31-ig a pénzügyi felhasználás nem számszerűsíthető.
Az Avason a Középszer és Áfonyás utca beruházására a tárgyévben 10 millió forint volt elkülönítve,
de igénybevételére 2015. évben nem került sor. II. János Pál tér kapcsán költségvetési teljesítés a
beszámolási időszakban nem történt. A Király utcai beruházásnál kifizetés nem számszerűsíthető.
Oldalakon  keresztül  lehetne  sorolni  a  meg  nem  kezdett  beruházásokat.  Egyébként  százmilliók
mentek  el  tervezésre,  város  elővárosi  kötöttpályás  közlekedés  1,3  milliárd,  közútfejlesztések
előkészítése  370  millió  forint.  Az utak  a  város  több  pontján  kátyúkkal  vannak  tele.  Kulturális
szervezetek  között  a  MIKOM  250  millió  forintos  támogatását  nevetségesnek  találja.  Science
Múzeum 2 milliárd forintos összege 2015-ben is 260 millió forintos költséggel egészült ki, úgy
hogy tudták, hogy a projekt nem valósul meg. A rágcsálóirtás kapcsán elmondja, az Avason már
nem  csak  patkány,  hanem  róka  is  van,  az  erre  megszavazott  10  millió  forintot  év  közben
lecsökkentették, pedig erre láthatóan szükség van a patkányok, egerek és rókák elszaporodása miatt.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A rókák  ügye  a  költségvetéshez  és  a  zárszámadáshoz  nem
kapcsolódik véleménye szerint.  Egyéb felvetéseire  most  is  tudna válaszolni,  de javasolja,  hogy
várják meg a vita végét, akkor kap majd választ. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: Azt gondolja, hogy alapvetően a költségvetés teljesülését nem önmagához kell mérni,
hanem sokkal inkább ahhoz, hogy az adott költségvetés mennyire szolgálta a miskolciak javát vagy
a város versenyképességének javítását.  Utóbbi  vonatkozásában elhangzott  már,  hogy szárnyal  a
gazdaság, legutóbb azt nyilatkozták, hogy elképesztő lendületben van Miskolc. Nem érti egyrészt,
hogy ekkora lendülethez miért kellett hitelt felvenni, másrészt pedig ha ilyen elképesztő a lendület,
akkor miért hagyják el a várost tömegével már nem csak a fiatalok, hanem a középkorúak is. Az ok
az alacsony bérezés, melyre a tavalyi költségvetés sem adott választ, hiszen a Holding dolgozók
3000  forintos  béremelését  sem  tudták  kitermelni.  Nemrégiben  egy  gazdasági  fórumon  a
városvezetés úgy nyilatkozott, hogy azért érdemes a befektetőknek Miskolcra jönni többek között,
mert itt  alacsonyak a bérek.  Nem a minőséggel  akarnak versenyezni a  befektetőkért,  hanem az
olcsósággal, ez generálja az elvándorlást. A közbiztonság tekintetében elmondja, hogy a tavalyi évet
a rendvédelem évének nevezték, elmondták, hogy a város sokkal több forrást szeretne biztosítani a
közbiztonságra, ez valóban így is történt. Nem látja azonban az eredményt. A statisztika számára
nem  mérvadó,  mert  azt  könnyű  alakítani,  a  lakók  biztonságérzete  viszont  nem  javult.  Az
infrastrukturális fejlesztések tekintetében is jelentősek az elmaradások. A Miskolci Hőszolgáltató
vonatkozásában lendületbe jött volna a vezetékrendszer rekonstrukciója, pedig az égetően fontos
lenne, nemcsak azért, mert hetente vannak hírek meghibásodásokról, hanem azért is fontos lenne a
fejlesztés elindítása, mert annyira elavult a rendszer, hogy 20%-os a hőveszteség, ami milliárdos
tétellel terheli a költségvetést és azt a közel 90 ezer távhőt használó miskolci lakost, akik ezt a
hőveszteséget kifizetni kényszerülnek. Az MVK Zrt. helyzete is aggasztó, hiszen kiderült, hogy 400
millió forinttal csökkent az árbevétel, ennek ellenére itt a CNG busz projekt, ami havi 70 millió
plusz terhet jelent a vállalat számára. Továbbra sem kaptak választ arra, hogyan fogja ezt a vállalat
kitermelni,  attól  tart,  hogy  járatritkítások  lesznek.  A MIKOM  árbevételének  csökkenésén  nem
csodálkozik.  Összességében elmondható a  tavalyi  év költségvetéséről,  hogy ahova kellett  volna
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forrás,  oda  nem  jutott,  mint  a  bér-,  és  infrastruktúrafejlesztés,  ahová  pedig  jutott,  mint  a
közbiztonság,  ott  teljesen  eredménytelenül  használták  fel.  A  város  véleménye  szerint  nem
lendületben van, hanem vegetál. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr.  Kovács  László: Elöljáróban  köszönetet  mondana  azoknak,  akik  részt  vettek  az  anyag
előkészítésében, mert egy alapos, részletes munka az, amit láthatnak. Örömmel látja az anyagban
azt, hogy a politikai program kitűzésekor, jó irányba indult el a város. El kell különíteni egymástól a
gyakorlatban a mélyszegénység fogalmát a cigányság kérdésétől. Az etnikai és a szociális kérdések
összemosása azt eredményezi, hogy a társadalmi kirekesztettségből adódó összes problémát cigány
problémaként kezelik, pedig messze nem erről van szó. Mikor esélyegyenlőségről beszélnek, abba
beletartoznak a nők, a gyermekek, a munkaképes korosztály és az idősek, nyugdíjasok, nyugdíj előtt
állók is. A program kimondja, hogy Miskolc csak úgy, mint az ország egésze, elöregedőben van.
Miskolcon is a legnagyobb arányban a nyugdíj előtt állók vannak. Ez teszi indokolttá a Salkaházi
Programot is, és indokolja annak folytatását a jövőben. Jakab Péter úrnak jelzi, hogy továbbra is
lesznek  nyugdíjasokat  szórakoztató  zenei  rendezvények,  de  szerveznek  színházi  előadásokat,
kulturális eseményeket, kirándulásokat is, pártpolitikától függetlenül, minden nyugdíjas számára,
szeretettel  várják  tehát  a  Jobbik  nyugdíjasait  is,  ha  már  az  ő  pártjuk  nem tekinti  őket  értékes
csoportnak. Az elvándorlás csökkent, köszönhetően a munkaerő-piaci helyzet javulásának, de még
mindig  jellemző  egy  bizonyos  mértékű  kiköltözés  a  környékbeli  falvakba,  ahol  viszont  a
közoktatási rendszer biztosításának feladata Miskolcra hárul. Annak ellenére, hogy a korábbihoz
hasonló segélykultúrát nem akarják folytatni, fontos megjegyezni, hogy azokat, akik önhibájukon
kívül nem találnak munkát vagy nem tudják magukat eltartani, természetesen továbbra is támogatni,
segíteni  fogják.  Nem véletlen,  hogy Lyukóvölgyben például  felélesztettek  egy korábbi  Mentor-
programot, amely a leszakadó rétegeket felzárkózását segíti. Jelenleg 10 olyan résztvevővel folynak
az egyeztetések, akik a Máltai Szeretetszolgálat segítségével fürödni és mosni tudnának. Nagyon
fontos tehát, hogy a munka alapú társadalomban is azokat a rétegeket, amelyek önhibájukon kívül
kerültek a társadalom peremére, segíteni fogják. 

Révész  Péter: A  zárszámadás  135.  oldalán  a  32.  számú  táblázatban  a  Science  Múzeum
kivitelezőjének 110 millió kifizetés van előirányozva. Annak a kivitelezőnek, aki az önkormányzat
részére nem teljesített. Megjegyzi, hogy ez fordítva szokott lenni, a nem teljesítő kivitelező szokott
a  megbízó  számára  kötbért,  illetve  kármentesítést  fizetni.  Nem  tudja,  hogy  a  kivitelezési
szerződésben kikötött kötbért egyáltalán fizetik-e az önkormányzat számára. Véleménye szerint egy
használhatatlan épület olyan felújítását fizetik, amely azután továbbra is használhatatlan marad. A
városnak pedig a projekt megvalósításához kapott támogatást a bírságokkal és kamatokkal együtt
vissza kell majd fizetnie. A Science Múzeum eddigi költségeiből fel lehetett volna újítani az Avas
Szállót. Ha mégis az a döntés születne, hogy ez a 110 millió forint nem került kifizetésre, akkor az a
kérdése, hogy ez az összeg hova lesz átcsoportosítva.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A Science  Múzeum  ügyét  többször  tárgyalta  a  Közgyűlés,
érvényes  közgyűlési  döntés  van  ezzel  kapcsolatosan,  és  természetesen  az  ügy kapcsán  minden
szükséges lépést megtesznek, az ezen dolgozó jogász kollégák a város érdekeit szem előtt tartva,
minden igényt érvényesíteni fognak. 

Nagy-Korsa Judit: Hubay képviselő úr által megszólítva érezi magát, ugyanis 17 hónapja oszt ételt
a hajléktalanok számára. Akkor még senki nem csatlakozott a kezdeményezéshez. Most már nem
zsíros kenyeret, hanem komolyabb ételeket tudnak biztosítani, ez a facebook oldalon is követhető.
Társadalmi  szolidaritásról  beszélnek  az  előterjesztésben,  az  elmúlt  öt  évben  viszont  ilyen
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esélyegyenlőségi  programot  nem  készítettek,  pedig  a  problémákra  nagyon  sokszor  felhívta  a
figyelmet az ellenzék. Hogyan lehetséges az, hogy este kilenckor küldik ki e-mailen a 80 oldalas
anyagot,  amelyről  senkivel  nem tudnak  konzultálni?  Nem tárgyalhatta  sem a  Szociális,  sem a
Köznevelési Bizottság, és a miskolciak sem tudnak róla. Semmiféle konzultáció nem történt ezzel
kapcsolatosan, nem érti, hogy miért. Végigolvasva a programot, az a legfeltűnőbb, hogy alig van
olyan  programelem,  ami  azonnal  megvalósítható  lenne,  illetve  június  és  december  31.  lenne  a
határideje, tehát ez évi. Ilyen lenne a számozott utcák miatt létrehozott Szociális Lakásügynökség,
melyet persze a Máltai  fog működtetni.  Megemlíti,  hogy a gyerekház programmal maximálisan
egyetért, csak azt nem érti miért nem lehetett ezt 3-4-5 évvel ezelőtt megvalósítani. 

Dr. Kiss János alpolgármester:  Tájékoztatja Képviselő asszonyt, hogy eddig is volt a városnak
Esélyegyenlőségi Programja, most az új program elfogadásáról szól az előterjesztés. Visszautasítja
azt a megjegyzést, hogy ez évekig nem jutott eszébe a városvezetésnek. Jogszabályi kötelezettség is
egyébként, hogy a városnak rendelkeznie kell egy ilyen programmal. Azzal kapcsolatosan, hogy a
miskolciak nem tudnak az anyagról, megjegyzi, hogy többek között ezt a vitát is közvetítik. Az
anyag előkészítésébe, összeállatásába az Esélyegyenlőségi Tanács is bevonásra került, tehát igenis
volt szakmai civil kontroll, sok általuk javasolt elem beépítésre is került az anyagba. 

Hubay György: Nem tudta befejezni előző hozzászólását, amit most folytat. Tompa képviselő úrtól
újból megkérdezi, hogy mikor parlamenti, illetve önkormányzati képviselőként tevékenykedett, mit
tett  a  Stadion  környékén,  a  választókörzetében  vagy  a  számozott  utca  környékén  a
mélyszegénységben élők érdekében. Véleménye szerint semmit. A zárszámadás kapcsán megjegyzi,
senki nem mondta még el, hogy a saját választókörzetében 2015. évben mi az, ami megvalósult.
Ezúton  szeretne  köszönetet  mondani  a  városvezetésnek  azokért  a  beruházásokért,  melyek  a
körzetében megvalósultak, mint például a Tompa utca és az ott található a kétoldali járda teljes
aszfaltozása, a történelmi Avason a Győri soron lévő támfal építése, valamint a Nagy Sándor utca
jobb oldali járdájának aszfaltozása. Több helyen lépcsőt újítottak fel, rokkant feljárót létesítettek,
fekvőrendőrt hoztak létre, amelyek mind nagyon jelentős beruházások főként az ott lakók számára. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. –

Jakab Péter: A miskolci valóság véleménye szerint az, hogy 9000 miskolci hagyta el a várost és ki
tudja hányan vannak akik nem jelentkeztek ki, de már nem itt laknak. Az öregedési index 10%-kal
rosszabb a 2010. évi adathoz képest.  Munkahelyek vonatkozásában sem jobb a helyzet,  mert  a
munkavállalási korú népességnek mindösszesen 38%-a dolgozik napi 8 órában, ami nagyon kevés.
Kevés a kis- közepes vállalkozás, a családi vállalkozások tönkre mennek, helyette szalagmunka és
közmunka van, amely elvándorlást generál. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megkérdezi  Képviselő  urat,  hogy  ez  melyik  napirendhez  és
mennyiben kapcsolódik a hozzászólása? 

Jakab  Péter: Az  Esélyegyenlőségi  Programhoz  kapcsolóik.  Úgy  látja,  hogy  munka  alapú
társadalmat ígértek, ehelyett rabszolgatartó társadalmat építettek, ahol a fizetésekből csak vegetálni
lehet.  Az  Esélyegyenlőségi  Program  legnagyobb  hibája  az,  hogy  az  alacsony  bérszínvonal
kérdésével  egyáltalán  nem foglalkozik.  Az anyagban  azt  olvasta,  hogy a  miskolciak  jövedelmi
helyzetéről megfelelő adattal nem rendelkeznek. Az adatok rendkívül rosszak, 145 ezer forint a
miskolci  átlagkereset,  ez  10%-kal  marad el  az  országos átlagtól.  A város  hátránya az  alacsony
bérezés. A lyukói telepprogram kapcsán az a véleménye, hogy az Asszony Klub és a női focicsapat
létrehozása  mind pótcselekvés.  Megfelelő  munkahelyre  és  megfelelő  bérekre  lenne  szükség,  és
természetesen  arra,  hogy a  városban  a  rend helyreálljon.  Nem tartható  állapot,  hogy vannak  a
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városban  olyan  csoportok,  akik  úgy  gondolják,  hogy  megélhetésüket  segélyből,  a  szociális
rendszeren élősködve vagy éppen bűnözésből kiegészítve biztosíthatják.  Ezekkel a csoportokkal
szemben  kőkeményen  fel  kellene  lépni,  de  ehhez  nem  sportpálya  kell,  hanem  hatósági
normafelmutatás  és  annak  megkövetelése  szükséges.  Éppen  ennek  hiányában  nincs  igazi
telepfelszámolás, ami történik, az a telepek átköltöztetése. Ismételten felajánlja a Jobbik segítségét
abban, hogy az Érpataki-modell segítségével oldják meg az együttélési problémákat és számolják
fel a szegregátumokat.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kiss János alpolgármester: Megjegyzi, hogy talán jobb is hogy a Frakció nem hallotta Jakab
képviselő úr hozzászólását. Néhány gondolatban válaszol. Képviselő úr halottakat sérteget, mikor
azt mondja mennyien mentek el Miskolcról, akkor nem mond teljesen rossz számot, de ezek nem
máshová mentek,  hanem meghaltak.  Miskolc  természetes  fogyása  évente  1200 ember.  Ha már
politikai korrektség okán nem, legalább kegyeleti okokból ügyeljen nyilatkozataira. 
A Helyi  Esélyegyenlőségi  Program  igenis  foglalkozik  a  miskolciak  bérhelyzetével,  hiszen  a
munkahelyteremtésre koncentrál. A munkabéreket nem lehet egy csettintéssel megemelni. Azok úgy
fognak emelkedni, hogy a miskolci cégeket megfelelő politikával olyan beruházásokra ösztönzi a
város, amely erősíti a jövedelemtermelő képességüket, amelyből majd magasabb béreket tudnak
fizetni. A másik dolog, hogy olyan számú munkahelyet hoznak létre, amelynek hatására megindul a
verseny a munkavállalók iránt.  A munkaerőpiacnak is  törvényei  vannak.  Lehet,  hogy képviselő
úrnak nem kellett gazdasági iskolát végezni, de ha jobban belegondolna, akkor rájönne, hogy nem
lehet  csak  úgy  bért  emelni.  A miskolci  vállalatok  akkor  fognak  magasabb  béreket  adni,  ha
megfelelőbb lesz a  munkaerőpiaci  helyzet,  pontosan ennek a helyzetnek a  javításán dolgozik a
városvezetés. 
A Telepfelszámolási  Programmal  kapcsolatosan  megjegyzi,  hogy az,  mint  az  Esélyegyenlőségi
Program  egyik  politikai  támasza,  a  FIDESZ  szakmai  műhelyében  került  megfogalmazásra.
Hozzáteszi, hogy a program működik, mint azt a sajtóban is olvasni lehetett a miskolci számozott
utcák esetében, például a lakások fele már üres. A számozott utcák esetében ez azt jelenti, hogy
kevesebb munka van még hátra, mint amennyit már elvégeztek. Azt a kijelentést, hogy Képviselő
urat idézve nincs „kőkemény” hatósági fellépés Miskolcon a bűnözőkkel szemben, visszautasítja.
Ha már politikai kényszertől vezérelve a városvezetésnek nem hisz Képviselő úr, akkor nézze meg
a magyar rendőrségi statisztikákat, ahol 5%-os csökkenés látható a közterületi bűncselekmények
vonatkozásában. 

Hollósy András: A zárszámadással kapcsolatosan elmondja, hogy köszönetét fejezi ki a Gyula utca
54. szám alatti lakosok nevében. Az elmúlt Közgyűlések alkalmával elhangzott már többször, hogy
ez az egyetlen olyan bérház Miskolcon, amelyet még mindig föld úton lehet megközelíteni. Külön
köszöni, hogy egy csaknem 10 millió forintos beruházással végre ez a projekt nyárra vagy az év
végére megvalósulhat. 
Április  10-én  Miniszterelnök  úr  Miskolcra  látogatott  a  Diósgyőri  Labdarúgó  Edzőközpont
átadására. Ez a látogatás pontosan azt jelzi,  hogy Miskolc sportkoncepciója és sportpolitikája jó
irányba halad. Ez a  projekt magában hordozza a TAO rész biztosítását, amely 77,5 millió forintot
jelent. A vízilabda, kosárlabda, jégkorong eredményeket nem kell külön részletezni, de ide sorolná a
labdarúgást is annak ellenére, hogy most szerényebb eredményt hozott a Klub. Mindenféleképpen
támogatásra javasolja az előterjesztést. Felhívja a figyelmet továbbá arra, hogy az önkormányzatnak
volt egy támogató szerződése a DFC Kft.-vel, amely tavaly decemberben lejárt. Az előterjesztés
ennek  meghosszabbítását  is  tartalmazza,  havi  7  millió  forintos  támogatással,  amely  a  Klub
stabilitását növelné. 
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Kovácsné Budai Mária:  Az Esélyegyenlőségi Program kapcsán csatlakozik Dr. Kovács László
képviselőtársához,  aki  a  nyugdíjasokról  szólt.  Igenis  tájékoztatva  vannak  a  nyugdíjasok,  nagy
gondot fordít a város a nyugdíjaskorú lakosságra. A Salkaházi Program keretében 10 ezer forintos
támogatásban részesülnek, kulturális szórakoztató programokat szerveznek nekik. A város felvette a
kapcsolatot a nyugdíjas klubokkal, meghallgatták javaslataikat, kéréseiket. A város vezetése elszánt
abban, hogy minél hatékonyabban segítse, támogassa azokat, akik nyugdíjas éveikben is tevékeny,
aktív részesei a város közéletének. Az önkéntes alapon szerveződött klubokon felül a MESZEGYI
is  működtet  19 nyugdíjas  klubot,  ahol  számos szolgáltatás,  programok segítik  az  idősek életét,
például  szűrővizsgálatok,  egészségügyi  tanácsadás,  egészségmegőrző  előadások,  fórumok.  Az
alapellátáson  túl  rendszeres  orvosi  vizsgálatokat  is  biztosítanak.  Az  önkormányzati  sport  és
szabadidő intézményekben kedvezményes belépési lehetőséget teremtenek meg. Beindult a digitális
közösségi program, melynek keretében 17 ezer laptop került kiosztásra, 3670 darabot a nyugdíjasok
kaptak.  A MESZEGYI idősek  klubjában  a  Netnagyi  Program keretében  megismerkedhettek  az
internet világával. A Miskolci Idősügyi Tanács 2011-ben újjáalakult, munkája részben folytatja a
korábban elkezdett  jól  működő programokat,  de  kialakulóban van egy szélesebb réteget,  és  az
egyházat is bevonó kezdeményezés. Az önkormányzat a költségvetésében minden évben támogatja
az időseket. 

Dr. Tompa Sándor: Az összevont napirend döntően a zárszámadásról szól. Ennek kapcsán szóba
kell hozni a Science Múzeum kérdését. Továbbra sem beszélnek a projektről, ugyanígy nem látják a
zárszámadásban  azt,  hogy az  egyes  választókerületekben  a  képviselői  alapok  tételesen  hogyan
lettek felhasználva. Ez korábban része volt a zárszámadásnak, illetve a város honlapjára is felkerült.
A  mai  napon  egy  kezdeményezést  tettek,  minden  képviselő  talált  egy  nyilatkozatot  arra
vonatkozóan, hogy van-e valamilyen érdekeltsége offshore cégben.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megkéri  Képviselő  urat,  hogy  napirendről  beszéljen,  ne  az
offshore kezdeményezésről. 

Dr. Tompa Sándor:  A Helyi Esélyegyenlőségi Programmal kapcsolatosan elmondja,  úgy tudja,
hogy a Szociális Bizottság nem is tárgyalta ezt az anyagot. Dr. Kovács László képviselő úr ennek
ellenére  nagyon  részletesen  összefoglalta  az  anyagot,  annak  ellenére  hogy  este  kilenckor  lett
kiküldve.  Reméli,  hogy  arról  is  szó  lesz  majd  a  nyugdíjas  klubban,  hogy  miért  0,9%  a
nyugdíjemelés,  amellett,  hogy  sok  zenés  kulturális  szórakoztató  program  van,  hiszen  a
nyugdíjasoknak  az  a  lényeg,  hogy  miből  élnek,  hogyan  tudják  kifizetni  a  számlákat,  hogyan
vásárolnak be hétvégére. Nem olyan pozitív a visszajelzés, mint ahogyan azt eddig elmondták. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megjegyzi, hogy a 13. havi nyugdíjat az előző vezetés törölte el. A
nyugdíjemeléssel kapcsolatosan elmondja, hogy azt reálértelemben kell vizsgálni. 2010-től 28%-kal
emelkedtek  a  nyugdíjak,  amiből  10%  volt  a  reálértékének  emelése.  A nyugdíjasok  a  2010-es
állapothoz képest reálértéken 10%-kal jobban élnek. Hozzáteszi, hogy a miskolci nyugdíjasok ennél
is  egy  kicsit  jobban  jártak,  hiszen  a  Salkaházi  Program  keretében  adott  10  ezer  forintos
támogatással  együtt  ez  10,5%.  A miskolci  nyugdíjasok  örülnek  annak,  hogy  az  ő  nyugdíjuk
reálértéke az országos átlagnál jobban emelkedett. 

Deák-Bárdos  Mihály: Hollósy  képviselőtársához  csatlakozva  a  sporttal  kapcsolatos
előterjesztéshez szól hozzá, mint sportoló, mint az MVSI szakmai vezetője, és mint meccsre járó
szurkoló. 2010. évben a FIDESZ kormány létrehozta a társasági adó törvényt, melyben látványos
sportágakat támogatott, mint a labdarúgás, jégkorong, kosárlabda, kézilabda, vízilabda. Ezekben a
sportágakban Miskolc nagyon szép eredményeket ér el. Arra kéri a Közgyűlést, hogy továbbra is
támogassák ezeket a sportágakat, hogy a TAO önrészt ki tudják fizetni az egyesületek. A kosárlabda
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2015-ben régi új tagként csatlakozott az MVSI-hez, amely az egyetlen olyan megyei jogú város
által  fenntartott  sportiskola,  amelynek nem volt  együttműködése a  felnőtt  NB1-es  csapattal.  Ez
2015-ben  változott.  Szeretnék  továbbra  is  a  Diósgyőri  Kosárlabda  Sport  utánpótlással
együttműködni.  Az  eredményeket  sokan  ismerik.  Arra  kéri  a  Közgyűlést,  hogy  továbbra  is
támogassa a sporttal kapcsolatos fejlesztéseket, valamint a TAO pályázat önrészét, hogy a jövőben
is szép eredményeket érjenek el a miskolci sportolók. 

Nagy-Korsa  Judit:  Előző  gondolatmenetét  folytatva  elmondja,  nem  érti  hogyan  lehet
szolidaritásról és az emberi méltóság tiszteletben tartásáról beszélni, mikor sorban utasítják el a
gyógyszertámogatási  kérelmeket,  2-300  forint  határösszeg  túllépés  okán.  Szeretné  tudni,  hogy
mennyit pénzt költöttek lakásfenntartási és gyógyszertámogatásra egy év alatt, hány ember és hány
család jutott ehhez hozzá.  Miért  nem gyakorolnak méltányosságot, pedig nagyon sok embernek
szüksége lenne erre. Sok kisnyugdíjasnak nagyon jól jön a Salkaházi Program által nyújtott 10 ezer
forint.  Ezek az emberek időnként  tényleg az éhhalál  szélén állnak.  Akinek 50 ezer  vagy annál
kevesebb a nyugdíja, az miből éljen meg? Az ilyen nyugdíjas is kap támogatást, meg az olyan is,
akinek 220 ezer forint a nyugdíja. Ha szociális programnak nevezik a Salkaházi Programot, akkor
differenciáljanak. Ne kapjon, vagy csak kevesebbet az, akinek sok a nyugdíja és kapjon többet,
akinek 100 ezer forint alatti. Így lenne igazán szociális program.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Egyetért  Képviselő  asszonnyal  abban,  hogy  jó  lenne  minél
magasabb  nyugdíjakat  látni  az  országban.  Úgy  gondolja,  ezzel  kapcsolatban  ha  valakinek
restanciája van, akkor az a baloldal. Reagálva arra, hogy sorozatosan 50 ezer forintos nyugdíjakat
emlegetnek, felhívja Képviselő asszony figyelmét, hogy az országban az átlag nyugdíj 138 ezer
forint. A nyugdíjasok fele efeletti nettó összeget kap.  Kéri Képviselő asszonyt,  hogy ha átlagos
nyugdíjról  beszél,  akkor  ne  az  50  ezer  forintos  összeget  emlegesse.  Természetesen  az,  aki
ténylegesen ennyiből él egy hónapban, valóban megérdemli a támogatást, ebben szintén egyetért. 

Pakusza  Zoltán:  Három  témára  reagál.  Elsőként  a  Jakab  Péternek  címzett  bérfejlesztéssel
kapcsolatos hozzászólásra reagál. A Jobbik adott már be indítványt bérfejlesztéssel kapcsolatosan.
Élni szerettek volna a Közgyűlés felterjesztési jogával, azaz a Parlament számára törvényjavaslatot
benyújtani azért, hogy legalább az állami cégek példát mutassanak. Azt szerették volna elérni, hogy
ugyanazért  a  munkáért  például  egy  postás,  ugyanannyi  bért  kapjon  az  ország  két  különböző
pontján. Akkor ezt a javaslatot napirendre sem vették, pedig Alpolgármester úr gazdasági logikáját
követve ez hathatott volna a bérekre. 
Másik  téma  az  Esélyegyenlőségi  Program.  Ez  egy nagyon  fontos  kérdés,  ebben  minden  oldal
egyetért. Legfontosabb hibája véleménye szerint az, hogy társadalmi vita nélkül, előző este kapták
meg  a  képviselők  a  90  oldalas  anyagot.  Egy  éjszakai  elolvasás  után  emberek  sorsáról  kell
dönteniük.  Nemcsak  ez  az  egy  anyag  érkezett  sürgősséggel,  hanem  például  az  ingatlanokkal
kapcsolatos  is,  ezt  felelőtlenségnek  tartja.  Úgy  gondolja,  azért  lett  ez  így  megoldva,  hogy ne
tudjanak módosító indítványokat benyújtani hozzá, illetve az ellenzék ne tudjon felkészülni. 
A telepfelszámolásokkal kapcsolatosan elmondja, hogy ami a városban történik, az telepáthelyezés.
A területi képviselők pontosan tudják, hogy a számozott utcákról Lyukóvölgyben, Perecesen vagy
akár a Puskin utcában jelennek meg lakók. Lehet, hogy helyileg, ahol eddig problémát okozott, ott
ezt megszüntetik, de máshol fog megjelenni. Van azonban egy modell, ami Tiszavasváriban látható
eredményeket hozott, működik, és szinte nulla forintból megvalósítható. Jakab Péter képviselő úr az
ebben való segítséget nagyon konstruktívan fel is ajánlotta. Korábban ezt is elutasították. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A  Jobbiknak  is  vannak  országgyűlési  képviselői,  ha
törvényjavaslatban  gondolkodnak,  akkor  javasolja,  hogy  biztassák  a  saját  országgyűlési
képviselőjüket,  hiszen nekik sokkal könnyebb a dolguk.  Nem érti  miért  a városvezetésen kérik
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számon a Jobbik politikai elképzeléseinek megvalósítását. Jakab képviselő úr korábban azt mondta,
hogy egy működő modell van a világon, az Érpataki, most megismertek még egyet, de véleménye
szerint  mivel  mindkettő  megbukott,  így  egyiket  sem akarják  Miskolcon.  A városnak  van  saját
modellje. Aki azt mondja, hogy Miskolc egy falusi modellt alkalmazzon, az nincs tisztában azzal,
hogy milyen erő és képességek vannak ebben a városban és ezzel nem Érpatakot akarja bántani, de
ott más problémák és más méretek vannak. Miskolc nem fog rászorulni érpataki megoldásokra.
Végezetül  kéri  Képviselő  urat  a  telepáthelyezés  megjegyzése  kapcsán,  hogy  szóljon,  ha  a
későbbiekben Miskolcon megtalálja valahol a számozott utcákat. Mutassa majd meg neki, hogy hol
épültek fel újra a számozott utcák felszámolt telepei. 

Dr.  Kovács  László: Néhány szót  szeretne  ejteni  még  az  Esélyegyenlőség  Program kapcsán  a
gyermekekről és a munkaképes korúakról, valamint a nőkről is. Az anyagban le van írva, hogy több
mint 1000, javarészt roma nő vehetett részt megyei szinten olyan továbbképzéseken, ahol Unió által
elismert  versenyképes  szakmákat  sajátíthattak  el.  A  gyermekek  ellátásával  kapcsolatosan
hangsúlyozza, külön köszönet illeti a gyermekjóléti alapellátás biztosítása területén a MESZEGYI-
t,  és  a  gyermekjóléttel  foglalkozó munkatársaikat,  akik nem kiemelten jó  bérezés mellett,  néha
mostoha  infrastrukturális  keretek  között,  politikai,  verbális  és  néha  fizikai  támadások
kereszttűzében is végzik a munkájukat. A közfoglalkoztatás fontos szerepét Miskolcon különösen
az általános iskolai végzettséggel rendelkezők vonatkozásában egy adattal szeretné alátámasztani. A
Miskolci Városgazda Kft. 2015. adatai szerint a tavaszi-nyári közfoglalkoztatási program keretében
majdnem 900 ezer fő kapott munkalehetőséget. 2010 után elindult a közmunka program, ami azokat
a  rétegeket  érinti,  akik  már  második  generáció  óta  nem tapasztalták  meg  azt,  hogy mit  jelent
munkába járni, ez az első biztató lépés abba az irányba, hogy valahogy visszataláljanak a munka
világába. Néhány szót még hozzáfűz a nyomortelep felszámoláshoz.  Amikor elhangzott,  hogy a
politikai és esélyegyenlőségi program részét képezi a szegregátumok megszüntetése, akkor azt is
elmondták, hogy a számozott utcák csak egy részét képezik ennek, mert ott vannak még az Álmos
utcai  és  a  Martintelepi  részek  is.  A nyomortelepek  nemcsak  közegészségügyi  és  járványügyi
veszélyt jelentenek és ehhez kapcsolódik például Lyukóvölgyben az a program, amelynek keretében
szűréseket is végeznek. A Jobbik által javasolt modell kapcsán kérdezi, hogy Ózdon például hol
tartanak ebben. 

Dr. Tompa Sándor: Megjegyzi, hogy 116 ezer forint az átlag nyugdíj a Statisztikai Hivatal szerint,
de nem ezért  kért  szót.  A bizottsági ülésen megfogalmazott  kérdését itt  is  megismétli.  Szeretné
megtekinteni a Science Múzeum Projekt eddig keletkezett számláit. Korábban azt a tájékoztatást
kapta, hogy ehhez Jegyző úr hozzájárulása szükséges, szeretné most Jegyző urat megkérni, hogy ezt
tegye lehetővé számára. Másik kérése, hogy kerüljön vissza a város honlapjára a választókerületi
alapok felhasználásáról szóló táblázat tételesen. 

Hubay képviselő úrnak személyeskedő megjegyzést tesz.

Dr. Kiss János alpolgármester:  Megvonja a szót Dr. Tompa Sándortól. Tájékoztatja Képviselő
urat, hogy most csak megvonta a szót ennek a hozzászólásnak a tekintetében, de egyben az SZMSZ
szerint  él  azzal  a  lehetőséggel,  mint  ülésvezető,  hogy  figyelmeztesse  Képviselő  urat  az  ülés
méltóságának megtartásával szóljon hozzá. Amennyiben újból elragadtatja magát, úgy a Közgyűlés
teljes időtartamára meg fogja vonni tőle a szót. 
A Science Múzeumra visszatérve tájékoztatja, hogy ebben a tekintetben már megelőzték, hiszen a
hivatalos  magyar  nyomozóhatóságok  már  nyomoznak  az  ügyben,  a  Polgármester  úr  által  tett
feljelentés hatására. Kéri, hogy legyen türelemmel.

Pakusza Zoltán: Klasszikust  idézve  elmondja,  hogy aki  politikai  vitában próbálja  kiforgatni  a
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másik szavait, az elveszítette a politikai vitát. Hozzászólásában úgy értette, hogy Tiszavasváriban is
működik  az  Érpataki  modell,  nem úgy,  hogy ott  egy másik  modell  működik.  Polgármester  úr
mondta,  hogy  azért  szükséges  kormánypárti  polgármester  Miskolcnak,  mert  az  jól  tud  majd
lobbizni. Miért nem támogatták a Jobbik javaslatát? Vagy azért, mert pártpolitikai kérdést csináltak
belőle, és a Jobbikkal nem akartak semmilyen együttműködést, vagy azért, mert nem foglalkoznak
a miskolciak bérével az állami cégek esetében. A zárszámadással kapcsolatosan elmondja, nagyon
örül,  hogy  Hubay  képviselő  úr  körzetében  ilyen  fejlesztések  voltak.  Reméli,  hogy  a  17.
választókörzet  esetében nem azért  maradtak el  addig ezek a nagy volumenű beruházások, mert
Jobbikos a  képviselő,  hanem csak azért  mert  a most következő időszakokban fognak elindulni.
Saját Városgazda által biztosított keretéből vásárolt többek között fűkaszát. Úgy látja, hogy eltérő
módon vannak a beruházások a város különböző pontjain. Nagyon reméli, hogy Pereces és Észak-
Kilián nem lesz mostohagyerek és ezt követően beindulnak majd a beruházások ebben a körzetben
is, már csak azért is, mert 2014. és 2015. év végén is leadta fejlesztési terveit a városnak. Sajnos
ezekkel a tervekkel kapcsolatosan még senki nem egyeztetett vele. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Nincs ugyan jelentősége, de nem hangzott el Képviselő úr részéről
az,  hogy  Tiszavasváriban  az  Érpataki  modell  működik.  Kihangsúlyozza,  hogy  Miskolcon
jogegyenlőség van a  képviselők között.  Ő maga is  biztosított  már  a  Városgazda kerete  terhére
eszközöket, de ezek a pénzek erre vannak kitalálva, erre kell felhasználni. 

Glatz  Katalin: Az  esélyegyenlőségi  törvényt  kicsit  pedagógus  szemmel  olvasta  át,  úgy  mint
pedagógus  szeretné  az  egyik  nagyon  fontos  célját  kiemelni,  mégpedig  azt,  hogy  a
mélyszegénységben élő családokban növekedjen a munkajövedelemmel rendelkezők száma. Ehhez
a célhoz a gyerekek nevelésén, oktatásán keresztül juthatnak el. Miskolc városának nagyon fontos,
hogy  a  gyermekek  esélyét  javítsa,  ezért  egy  nagyon  sokszínű  intézményhálózatot  működtet,
gondoskodik  a  gyermekjóléti  alapellátás  biztosításáról,  sőt,  pénzügyi  támogatásokat  is  nyújt.  A
köznevelési  intézményrendszerben  az  óvodától  a  középiskolákig,  valamennyi  pedagógus  arra
törekszik,  hogy  növelje  a  hátrányos  helyzetű  gyermekek  eredményességét,  csökkentse  a
lemorzsolódásukat és hogy az iskolázottság végére biztosítsunk számára egy megfelelő szakmai
végzettséget,  amellyel  be  tudnak  lépni  a  munkaerőpiacra,  biztosítva  családjuk  számára  a
munkajövedelmet. Az oktatási-nevelési intézmények egyébként pedagógiai programjukban kötelező
jelleggel rögzítik a hátrányos, illetve halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek felzárkóztatását.
Számos kormányzati intézkedés is segíti az esélyegyenlőség megteremtését, például a három éves
kortól szóló kötelező óvodai beíratás, melynek nagy előnye, hogy minél hamarabb bekerülnek az
intézményes nevelés rendszerébe a gyermekek. Meg kell említeni a gyermekvédelmi törvény által
biztosított ingyenes étkeztetési lehetőséget is. Az iskolai tanulási időn kívül nagyon fontos munkát
végeznek  a  MESZEGYI területi  szolgáltatási  központjai,  hiszen  a  tanórákon  kívül  a  délutánok
szabadidejében  ők  biztosítják  a  hátrányos  helyzetű  gyerekek  szocializációját  közösségi
programokkal,  játszóházakkal,  nyári  táborokkal,  de  gondoskodnak  a  korrepetálásról  és
drogprevenciós előadásokat is hallgatnak. Természetesen folyamatosan keresni kell a lehetőségeket
az esélyek javítására. A program intézkedési terve rövid-, közép- és hosszútávon határozza meg a
célokat  és  tevékenységeket,  melyek  mindezt  biztosítani  tudják.  Ilyen  például  a  Családi  Mentor
Program vagy a közösségi terek kialakítása, a Biztos Kezdet Gyermekház. Ez a program átfogó,
összetett és az önkormányzat valamennyi szegmensét és a civil szervezeteket is megmozgatja. Nem
üres szavakat, hanem konkrét lépéseket tartalmaz. 

Katona Ferenc: Úgy látja a Jobbik számára az a fontos, hogy minél több negatív hírt gerjesszen.
Felszámolásra kerültek és kerülnek a Búza tértől a Martin-kertvároson át a számozott utcákig a
nyomortelepek. Olyan dologban adnak kéretlen tanácsot, amit még soha nem csináltak. Arra kéri az
ellenzéki képviselőket, ha már segíteni nem tudnak, vagy nem akarnak, legalább ne ártsanak. 
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Dr. Kovács László: Csatlakozik Alpolgármester úrhoz Pakusza Zoltán felszólalása kapcsán, aki
azzal  kérkedik,  hogy  a  költségvetés  által  biztosított  pénzösszeget  hogyan  használta  fel.  Más
képviselő is vásárolt például fűkaszát vagy fűnyírótraktort, de ez nem a képviselő pénze, hanem a
városé.  Ha  Pakusza  képviselő  úr  úgy értette,  hogy saját  zsebéből  fizette,  akkor  természetesen
megköveti érte és gratulálnak hozzá, de nem így lehetett érteni. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Több hozzászólás nem lévén, a vitát lezárja. 
A zárszámadás kapcsán elmondja, hogy talán a legfontosabb iratot nem idézte fel senki, ez pedig a
2015.  évi  vagyonmérleg.  Ez  méltó  választ  ad az  ellenzéki képviselői  felszólalásokra,  melyekre
eddig  nem tudtak  érdemben  reagálni.  A vagyonmérleg  azt  mutatja,  hogy egy év  alatt  a  város
vagyona gyarapodott. Ebből levonható az a következtetés, hogy milyen gazdaságpolitikát folytat
Miskolc.  A mérleg 2014. év végén 184 milliárd forint volt,  mely 2015. év végére 209 milliárd
forintra emelkedett. Ez  vagyongyarapodást jelent, ezen belül a tárgyi eszközök 161 milliárdról 180
milliárd forintra nőttek. Nem sorolja végig az összes mérlegsort, de kiemeli azt, amit azt Soós Attila
frakcióvezető  úr  említett,  hogy  2015.  december  31-én  a  városnak  500  millió  forint  értékű
bankbetétje  volt.  A saját  tőke  is  emelkedett.  Földesi  képviselő  úrnak  jelzi,  válaszolva  arra  a
megjegyzésére, miszerint a város működése mínuszban van, hogy lapozza fel a 20. oldalt, és nézze
meg, hogy a város működési bevétele 2015. évben 35,6 milliárd volt, működési kiadásai pedig 30,1
milliárd forint. Bárhogyan számolva ez 4,6 milliárd forint többletet jelent. Javasolja továbbá a 101.
oldalon a vagyonmérleg megtekintését, ahol pontosan az látható, hogy a városnak az éves mérleg
szerinti eredménye 4,6 milliárd forint. Fölösleges riogatni a miskolciakat, bár nem gondolja, hogy
ezt bárki komolyan venné. Kéri, hogy korrekt és tárgyszerű legyen Képviselő úr. Egy dologban
egyetért, amit személyesen is fontos célkitűzésnek tart, hogy egy város lehetőség szerint jusson el
abba  az  állapotba,  hogy  minden  számlát  időben  befizet.  Az  említett  1,2  milliárd  forint  lejárt
határidejű szállítói tartozás kapcsán megjegyzi, az előző városvezetés idejében ez nagyságrendileg a
duplája volt.  A város 50 milliárdos büdzséjének ez kb. 2%-a és ennek részét nem csak a lejárt
határidejű számlák képezik. Elmondható tehát, hogy a számlák kevesebb mint 2%-át nem fizette ki
időben a város, de ez a késedelem is csak maximum 60 napos teljesítést jelent. Cél természetesen,
hogy  ezt  a  60  napot  nullára  szorítsák  le,  ez  akár  egy  pénzpolitikai  célkitűzésként  is
megfogalmazható.  A  zárszámadással  összefüggésben  ezeket  a  fontos  dolgokat  szerette  volna
tisztázni.  Frakcióvezető úr  nagyon jó számokat  idézett  arra,  hogy 2010.  óta  a város különböző
működési  területein  milyen  fejlődések  voltak.  2010.  évben  10  milliárd  alatt  volt  a  költés
városüzemeltetési  feladatokkal  összefüggésben,  míg  2015.  évben  ez  majdnem  15  milliárdra
emelkedett. Ez 50% előrelépést jelent ténylegesen megvalósított városüzemeltetési feladatokban, de
egyébként  minden  területen,  például  a  kultúrában  is  előre  lépett  a  város.  Azért  voltak
megengedhetőek ezeket a  fejlesztések, mert a helyi vállalkozások gazdasági értelemben képesek
voltak felpörgetni a várost,  képesek voltak a város teljesítményét  30%-kal megnövelni,  a város
büdzséjét az iparűzési adóbevételen keresztül megtámogatni. Két év alatt az adósságkonszolidáció
óta ez egy hosszú folyamat volt, amely lassan de biztosan halad. 

Bejelenti, hogy a nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalását befejezték.
A zárt ülésre felvett  napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést
rendel el.
Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –
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Dr. Kiss János alpolgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek.

Hozzászólók: 

Nagy-Korsa  Judit:  A  korábban  felvetett  kérdésekkel  és  problémákkal  kapcsolatos  választ
megkapta. Fél évvel korábban kérte egy zebra felfestését a Media Markt-tal szemben, amely nem
történt meg. Azt a választ kapta, hogy a jelenlegi közvilágítás fénytechnikai mérését még el kell
végeztetni. Fél év erre nagyon hosszú idő. Gyalogos átkelőhelyek felfestését kérik többen a Balassi,
Templom  és  Szeretet  utcákat  összefogó  körforgalomhoz,  ugyanis  ott  nincs  hol  átmenniük  az
embereknek. Ha Menyhárt úr fogadja, akkor megmutatja  google maps-en, hogy miről van szó.
Kérdése, hogy igaz-e az, hogy a Nemzeti Nyomozó Iroda nem csak választási csalás gyanúja miatt
indított  eljárást  a  Lakatos  Miklós  vállalkozó  által  nyilvánosságra  hozott  fekete  kassza  ügyben,
hanem hivatali visszaélés miatt is vizsgálatot indítottak amiatt, hogy Lakatos úr telefonszámláit egy
évig a Holding fizette. Ez a hír terjed az interneten, szeretne erre választ kapni.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást.  Véleménye  szerint  azt  kellene
megkérdezni, aki ezt a hírt terjeszti. Nem ők terjesztik, véleménye szerint a Jobbik Frakció terjeszti
a hírt, nem messze ülnek egymástól, kérdezze meg tőlük, hogy mit tudnak. Megadja a szót Bartha
György képviselő úrnak.

Bartha  György:  Első  kérdése  Kiss  Gábor  alpolgármester  úrhoz  szól.  Az  előző  közgyűlés
alkalmával  a  TOP  Program  csapadékvizes  részére  kérdezett  rá.  Akkor  azt  a  választ  kapta
Alpolgármester Úrtól, hogy a szakértők még dolgoznak rajta. Azóta több, mint egy hónap eltelt.
Kérdése, hogy van-e változás az ügyben, különösen a Mária és Csavar utca problémáját illetően,
miszerint  az  önkormányzatot  hivatali  kötelezés  is  terheli  ennek megépítésére.  Másik  kérdése  a
kátyúzással  kapcsolatos.  Az  új  buszok  megjelenésével  véleménye  szerint  az  utakat  is  olyan
állapotba kellene hozni, hogy a buszok ne sérüljenek. A választókerületében a 69 számú autóbusz
útvonalán, a Nagy Lajos király út, az Eper utca és Móra Ferenc utcán több olyan kátyú van, ami
állagromlást idézhet elő, valamint a 9-es viszonylatnál Tokaji Ferenc körforgónál. 

Kiss  Gábor alpolgármester:  Válaszában  elmondja,  hogy  a  csapadékvizes  projektek  tervezése
zajlik. A folyamat jelenleg úgy néz ki, hogy az első, biztosan megvalósuló projekt a Történelmi
Avas  csapadékvíz  védelme  lesz,  azért,  mert  ez  a  fejlesztés  egyébként  is  elindul  és  össze  kell
hangolni  ezeket  a  beavatkozásokat.  Ezután  kerül  sor  a  többi,  kisebb  nagyságrendű  program
összeillesztésére,  tehát  még  nincs  egyértelmű  válasz.  Számolnak  vele,  ismerik  a  kötelezést,
megfelelő időn belül el fog odáig jutni a tervezési folyamat. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Megköszöni  a  kiegészítést.  Megkérdezi  Dr.  Schweickhardt
Gyulát, hogy a kátyúzással kapcsolatosan kíván-e hozzászólni.

Dr. Schweickhardt Gyula: Elmondja, hogy az új buszok beállását megelőzően társaságuk felmérte
a  közlekedési  útvonalak  terheltségét  kátyúk  szempontjából  és  azok  folyamatos  kijavítása
megkezdődött és jelenleg is folyik. Két brigádjuk dolgozik folyamatosan, el fognak ahhoz a részhez
is érni, amelyet Képviselő Úr jelzett. Tájékoztatásul elmondja, hogy a nagy volumenű kátyúzások
előkészítése  megkezdődött,  a  közbeszerzés  műszaki  előkészítése  megtörtént,  jelenleg  a
közbeszerzési szakértő készíti az anyagot, vélhetőleg két héten belül kiírják ezt a közbeszerzést, azt
követően pedig ezek a munkák is megkezdődnek. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Jakab Péternek.
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- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

Jakab Péter: Kérdés érkezett azzal kapcsolatosan, hogy a „fekete kassza” ügy hogyan áll. Röviden
összefoglalva elmondja, hogy terebélyesedik az ügy. Néhány hónappal korábban Dr. Kriza Ákos
polgármester azt mondta, hogy azt se tudják, hogy ki az a Lakatos Miklós, ehhez képest ma már azt
is tudják, hogy több, mint egy évig a Miskolc Holding fizette a telefonszámláit úgy, hogy Lakatos
és az önkormányzat  között  semmilyen jogviszony nem volt.  Ritka az az ember,  aki  Miskolcon
besétál  a  Városházára,  kap  egy  telefont  és  aztán  több,  mint  egy  évig  ki  is  fizetik  helyette  a
számlákat. Lakatos úrnak ez sikerült. Jegyző úr azt mondta, hogy trükkös módszerekkel Lakatos úr
megtévesztette  az  önkormányzatot.  Ha  trükkös  módszerekkel  meg  lehet  téveszteni  az
önkormányzatot, akkor kérdése, hogy biztonságban van-e a város vagyona a kezükben. Érezték,
hogy ez a  történet  sántít,  így azt  mondták,  hogy Kovács  Zsolt,  egykori  kabinetvezető-helyettes
biztosította a telefonhasználatot. A Polgármesteri Hivatal kártérítési igénnyel lépett fel és Kovács úr
meg  is  fizette  az  okozott  kárt,  amellyel  lezártnak  tekintik  az  ügyet.  Kérdése,  hogy  miért  a
Polgármesteri  Hivatal  lépett  fel  kártérítési  igénnyel,  miközben  a  Holding  fizette  a  telefonokat.
Másik kérdése, hogy Kovács Zsolt, mint a Polgármesteri Hivatal beosztottja, hogyan tudja elintézni
azt, hogy a Miskolc Holding csak úgy fizesse valakinek a számláit. Bevett gyakorlat-e ez. Jegyző
úrtól kérte azt a szerződést, amely ezt a kifizetést alátámasztja, azonban Jegyző úr nem tudott ilyet
bemutatni. Úgy nyilatkozott a Miskolci Naplóban, hogy az önkormányzat és Lakatos Miklós között
nem volt semmilyen formális jogviszony. Szeretné tudni, hogy milyen jogviszony van még, amely
nem formális, amelyről nincs szerződés, hogyan hívják azt a jogviszonyt. Mindenki válaszolja meg
magában ezt a kérdést és akkor közelebb kerül az igazsághoz. Miután a városvezetés lenyilatkozta,
hogy  lezártnak  tekinti  a  Lakatos  ügyet,  levelet  kapott  a  Nemzeti  Nyomozó  Iroda  Korrupciós
Bűnözés Elleni Osztályától, amelyben arról tájékoztatják, hogy a nyomozás olyan tényállásokat tárt
fel, amelyek alapján nem csak választási csalás gyanúja miatt, hanem hivatali visszaélés gyanúja
miatt is indokoltnak látták az eljárás megindítását. Lezártnak tekintheti a városvezetés a Lakatos
ügyet, azonban úgy tűnik, hogy a „fekete kassza” ügy csak most kezd kibontakozni. 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Továbbra  is  úgy  gondolja,  hogy  Képviselő  úr  összekeveri  a
Közgyűlés műfaját a sajtótájékoztatók műfajával. Újból elmondta azt, amelyet az elmúlt hetekben
számos sajtótájékoztatón már elmondott, ismerik a Jobbik véleményét ebben az ügyben. Arra kéri
Képviselő urat, hogy ne akarja elragadni a jogi minősítés lehetőségét a nyomozóhatóságoktól. A
telefonszám ellentételezésével kapcsolatosan elmondja, hogy ellentételezésre került. Az az ember,
aki belátta, hogy ebben a tekintetben hibázott, az összeget az önkormányzatnak megtérítette. Tehát
az önkormányzatnak már kárkövetelése nincs. Megjegyzi, hogy ezt a tájékoztatást Jegyző úr már a
közvéleménynek megadta. 

Szilágyi  Szabolcs: A közmunkásokkal  kapcsolatban  tesz  néhány észrevételt,  amely  nemcsak  a
választókerületét érinti, hanem az egész várost. A közmunkások rendszeresen a közterületen végzik
a  dolgukat,  amit  nem ő,  hanem a  közvélemény állít.  Felveti,  hogy egy mobil  wc-t  bocsásson
rendelkezésre a Városgazda erre a célra. 
A munkavégzés minőségét is kifogásolja a közmunkások tekintetében. Dohányoznak, napoznak,
gulyást főznek vagy szalonnát sütnek, ami véleménye szerint munkabért nem érdemel. Való igaz,
hogy kevés a bérezésük, de nem sokkal keres többet egy pénztáros vagy az egészségügyi dolgozó,
akiknek viszont igencsak kell teljesíteni.
Közterületen  való  alkoholfogyasztás  kapcsán  kéri  a  rendészek  segítségét,  hogy  ez  kerüljön
visszaszorításra. A lakosok szubjektív biztonságérzete nem javul, a statisztika dacára sem.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Abban egyetértenek, hogy a munkaidőben történő szalonnasütésért
nem jár munkabér. Elég sokat dolgoznak azon, hogy ez ne forduljon elő. Célul tűzték ki, hogy ezen
emberek munkakultúráját emeljék.
A közterületen való alkoholfogyasztás vonatkozásában is egyetért Képviselő úrral, hogy az ellen fel
kell lépni, amit a rendészek meg is tesznek, mert tudják, hogy az szabálysértés. Intézkednek, de a
társadalmi  jelenségek  nem azok,  amik  egyik  napról  a  másikra  megváltoznak.  Kiemelt  célként
fogalmazták meg, hogy a belváros új rendje ne csak azt jelentse, hogy szabálytalanul nem lehet
behajtani vagy parkolni, hanem azt, hogy szabálytalanul nem lehet inni az utcán. Jó hangulatot és
biztonságot akarnak a belvárosban.
A közmunkásokkal  kapcsolatban  felmerült  kérdések  megválaszolására  megadja  a  szót  Igazgató
úrnak.

Dr. Schweickhardt Gyula: A Városgazda Kft. a város területén több körzetet tart fent, mindenhol
rendelkezik telephellyel, ahol rendelkezésre állnak azok a helyiségek, ahol a közfoglalkoztatottak
elvégezhetik a dolgukat. Vannak olyan helyek, ahol nem rendelkeznek ilyennel, ott mobil WC-t
bérelnek. Kéri, hogy amennyiben látja, hallja az említett esethez hasonlót, jelezze felé, megbeszélik.
Jelenleg közel  1100 közfoglalkoztatottat  alkalmaz a Miskolci Városgazda Kft.,  jellemző módon
értékteremtő,  folyamatos  munkát  végző  embereket.  Előfordulhatnak  a  Képviselő  úr  által
elmondottak, azonban kéri, hogy ha ilyet lát, akkor ezt jelezze, intézkedni fognak. Mindenkitől ezt
kéri. Nem akarnak olyan embereket, akik nem dolgoznak meg a munkabérért. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.

Fodor  Zoltán: Felszólalásában  elmondja,  2015.  november  19-én  a  Közgyűlésen  arra  kérte
Polgármester  urat,  hogy  segítsen  két  dologban.  Egyrészt  a  Pattantyús  utcai  Iskola  beázott
étkezdéjének soron kívüli tetőjavításában, másrészt a november 16-án a Klapka utca 17. szám alatt
történt  tűzesetnél  az önhibájukon kívül  kárt  szenvedett  emberek kárpótlásában,  megsegítésében.
Tájékoztatásul elmondja, hogy Polgármester úr elrendelte mind a két kérésének a kivitelezését. 12
millió  forintot  kapott  az  iskola  tetőszerkezet-helyreállítására,  mely  90%-ban  elkészült  már.  Az
emberek pedig 1 millió 300 ezer forintot kaptak. Polgármester úr nincs jelen az ülésen, kéri, hogy
tolmácsolják neki köszönetnyilvánítását. Betegségéből mielőbbi gyógyulást kíván. 
Kiss Gábor alpolgármestertől kéri, hogy amint a beázás megszűnik, a falak penészesek, vizesek. Az
MKMK tisztasági festést tegyen, vagy a Városgazda.
Nagyon örülnek az új buszoknak a városban. Miskolc legmagasabb lakótelepi része az Avas. Oda is
kaptak buszokat,  de Avastetőre csak túrajáratban tudnak feljutni,  így a  legtöbb kipufogógáz ott
keletkezik,  ez  fokozottan  káros  az  egészségre.  Nagyon örülnek,  hogy az  új  buszok szinte  nem
bocsátanak ki semmit, de ezek körülbelül 40-50%-ban járnak erre. Kérik, hogy erre a területre az
egész buszállományt cseréljék ki, illetve kérdése, hogy tervezik-e, hogy kicserélik.

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a dicsérő szavakat. Ebből is kiderült, hogy a városvezetés
nem szelektál a választókörzetek között, az ellenzéki képviselői körzetekre is jut pénz. Keményen
kell dolgozni a körzetekben és annak megvan a gyümölcse. 
A szakmai kérdésekre Singlár vezérigazgató úr írásban fog válaszolni.

Révész Péter: Az ómassai lakosok keresték meg azzal, hogy az utak szinte járhatatlanok. Mintha
Lillafürednél véget érne a város, rájuk már nem gondolnak a városvezetésben. Többször kérték és
jelezték, hogy egyes utak, amelyek Lillafüredet és Ómassát összekötik, már szinte járhatatlanok.
Amennyiben nem a város kezelésében van az út, kéri a Városgazdát, hogy jelezzék az Útkezelő
felé, mert hatalmas kátyúk vannak, melyek már forgalmi akadályt jelentenek. 
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Dr. Kiss János alpolgármester: A városi kezelésű utakat kátyúzzák tervszerűen. Most nem tudja
megmondani  pontosan,  hogy milyen  kezelésben  van  az  az  út.  Megjegyzi,  hogy Ómassa  nincs
elfelejtve, véleménye szerint nem állnak olyan rosszul.

Kovácsné Budai Mária: Tájékoztatja a lakosságot is, hogy a Tizeshonvéd utcában kivágott fák
rövid időn belül pótlásra kerülnek a Herman Ottó Gimnázium mögött. 
Megkereste  a  Herman  Gimnázium  igazgatója  azzal,  hogy  az  udvaron  lévő  színpad  teljesen
tönkrement.  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  ez  is  elkészül  majd  jövő  hétre,  melyet  képviselői
alapjából támogatott nagy összeggel.
Köszöni a Városgazdának a zúzalékolás kapcsán tett pontos és precíz munkáját. 
Választókerületében fokozottabban kéri a kátyúzást.
Szilágyi képviselő úr szavaira reflektálva elmondja, hogy a seriff azért van, hogy vegyék igénybe az
ő munkáját is és akkor nem lesznek italozások az utcán.
A közmunkások választókerületében jól dolgoznak. Úgy látszik nála csend, rend és fegyelem van.

Pakusza Zoltán: Jelzi  a  kátyúzásos  problémákat  választókörzetében,  mellyel  kapcsolatban már
átküldött  egy összefoglalót a Városgazda munkatársainak. Kérdése,  hogy a munkálatokra mikor
kerül sor választókerületében. Két utcát fokozottan is kiemelt, a Bányamécs és Tátra utcát, de a
többit is jelezte a leírtakban. 
A mai  nap már jelezte,  hogy Perecesen a  Pünkösdhegyi  buszmegálló fellépő peronja rendkívül
rövid.  Ha csuklós busz közlekedik,  az utolsó két ajtónál balesetveszélyes a leszállás,  mert az a
vízelvezető  árokba  vezet.  Kéri  a  városvezetést,  hogy  gondoskodjon  a  balesetveszélyes  állapot
megszüntetéséről. 
A Híd utca környékén rendkívül rossz az út állapota, valamint a mellette lévő vízelvezető ároknak
is. Kéri ennek a helyreállítását, valamint az Almás utcáét, ami egy visszatérő probléma. 
Javasolja  a  városvezetésnek  az  út  zúzalékolással  kapcsolatosan,  hogy  fel  kellene  venni  a
Kormányhivatallal a kapcsolatot a tekintetben, hogy hova adnak ki lakcímkártyát. Úgy gondolja,
hogy nagyon  sokszor  ez  indokolatlan  terheket  ró  ki.  Arról  beszélnek,  hogy a  város  lakossága
folyamatosan csökken. Ugyanakkor a választókerületében azt tapasztalja, hogy sokszor külterületre
vannak kiadva lakcímkártyák. Ez magával vonja azt, hogy a városnak biztosítania kell a megfelelő
feltételeket – utat, szemétszállítást, közvilágítást –, mindez különböző problémákat von maga után.
Példaként hozza fel, hogy ha a kukásautó felmegy, tönkreteszi az utat rövid idő alatt, és kidobott
pénz,  amit  zúzalékolásra  évről-évre elköltenek.  Javasolja,  hogy valamilyen megállapodás  jöjjön
létre a Kormányhivatallal, hogy hova adnak ki lakcímkártyát. 
A Vadász utcai Tagóvodának homokcserére lenne szüksége, valamint az óvodát körülvevő járdák
balesetveszélyesek.
A Tátra utcán és Észak-Kiliánban – ezt szintén megküldte a Városgazda részére – a homokozó
homokjának cseréjére lenne szükség.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A városüzemeltetéssel  kapcsolatos  kérdések  megválaszolására
megadja a szót Igazgató úrnak.

Dr. Schweickhardt Gyula: Köszöni az észrevételeket. A 2016. évi költségvetés előkészítése során
minden képviselőtől megkérdezték, hogy választókörzetükben milyen feladatok vannak, melyeket
nyilvántartásba vettek és ezek ütemezett végrehajtása jelenleg is folyik. 
Több olyan problémát is felvetett Képviselő úr, amiatt szükségesnek tartja, hogy helyszíni bejárásra
kerüljön sor. Kollégái felveszik majd Képviselő úrral a kapcsolatot és megvizsgálják a javaslatokat,
különös tekintettel a buszmegálló problémájára, mert amennyiben balesetveszélyes a helyzet, azt el
kell hárítaniuk. Ezen a héten, de legkésőbb jövő héten megkeresik majd ez ügyben. 
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Novák Józsefné: Választókerületében élők köszönetét  fejezi ki  Schweickhardt  úr felé.  A Bánki
Donát  –  Kuruc  utca  közötti  területen  az  úgynevezett  háziipari  szövetkezetnél  a  Városgazda
közfoglalkoztatott dolgozói gyönyörű munkát végeztek. Ez a terület 12 éve volt elhanyagolva, de
most meg lehet nézni,  hogy milyen lett.  Megerősíti,  hogy a közfoglalkoztatottak tudnak értéket
teremteni.  Megtörténtek a gallyazások is,  a  Lorántffy Zsuzsanna utca ároktisztítása példaértékű.
Köszönetet  mond  még  egyszer  Igazgató  úrnak,  Gibánszki  Árpád  művezetőnek  a  lelkiismeretes
munkálatokért az ott élők nevében. Elmondja, hogy minden héten leül a Városgazda művezetőjével
és áttekintik a tennivalókat, ahogyan a seriffel is. 
A Dél-Kiliánban az Otthon térnél a köztéri italfogyasztás minimálisra csökkent,  köszönhetően a
seriffnek. A parkolással kapcsolatban is voltak problémák, de ezt is megoldották. 
A Diósgyőri  Strand  újbóli  megnyitásához  jelentős  aláírás  érkezett  hozzá,  melyet  az  illetékes
Alpolgármester úr felé továbbított. Kéri az ügy kivizsgálását, és az ezzel kapcsolatos tájékoztatást. 

Dr. Tompa Sándor: A miskolciak folyamatosan megtalálják kérdéseikkel, melyből készített egy
összeállítást. 
A Salvaguardia nevű cég nagy sajtófelhajtás közepette jelzőoszlopokat állított adományként a város
több pontjára. Akkor a közbiztonság javítása volt a cél. Kérdése, hogy hány jelzés érkezett ezeken
az oszlopokon, milyen ügyekben és ki fizeti ezek üzemeltetését.
Az MVK belvárosi megállói takarják az új kijelzőket, emiatt csak speciális szögből vagy egészen
közelről lehet őket elolvasni. Kérdése, hogy miért nem szüntetik meg ezt az irritáló, sokak által
jelzett hibát.
Az  MVK  Búza  téri  állomásának  környéke  elhanyagolt,  gondozatlan.  A Volán  pályaudvarhoz
átvezető részen is egy földdarabon minden eső után tó, pocsolya keletkezik. Kinek a feladata lenne
ennek rendezése?
A Bánkúti sícentrum kialakítása érdekében még 2014-ben döntött a Közgyűlés az  ÉMÁSZ üdülő
megvásárlásáról. Kérdés, hogyan áll ez a pénzügyi tranzakció, mi lesz a projekt tartalma.
A II. János Pál pápa tér kialakítása is a 2014-es kampány előszele volt. Hirtelenjében földmunkák
történtek, senki által nem használt sétautak alakultak, de mikor lesz ott szobor, tér.
Lillafüred fejlesztése kapcsán még 2010-ben Kriza Ákos a kampányában ígéretet tett a felső-hámori
alagutak bővítésére azért, hogy arrafelé emeletes buszok is közlekedhessenek. Érdeklődik, hogy hol
tart a fejlesztés.
Nyilvános WC-k a belvárosban találhatóak,  de mind zárva van. A Főépítésznek is  voltak ezzel
kapcsolatos ígéretei. Mikor találhatnak nyitva tartó, európai szintű nyilvános WC-ket a városban?
Öt éve Kriza úr polgármesterjelölt kampányában a belváros főteréről beszélt, melynek érdekében
közösségi tervezést is indítottak. Azt látják viszont, hogy valami történt, kidobták a civilek terveit,
kivetítők épülnek a belvárosban. Kérdése, hogy mi ezeknek a célja, milyen forrásokból fizetik és ki
fogja üzemeltetni. A tv közvetítések – ha lesznek – jogdíjait ki fizeti ki.
A múlt  hónapban  közbeszerzést  írt  ki  a  város  szálloda  üzemeltetésére.  Mit  akar  a  Főépítész  a
Diósgyőri Várban?
A Zöld Nyíl belvárosi szakasza építése során merült fel a Villanyrendőr korhű visszaállítása. Akkor
Főépítész úr és az MVK szakembere rámozdult erre a civil kezdeményezésre, de azóta sem hallani a
témáról. Kérdése, hogy nem jön vissza a retró Villanyrendőr?
Írásban is el fogja küldeni a kérdéseit – ahogy szokta –, várja 30 napon belül a választ. Várják a
képviselőtársak offshore nyilatkozatait is

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Köszönik  szépen  az  áprilisi  hiba-listát.  Gyanúsnak  nevezi  a
szöveget, mert olyan egységes volt a stílusa, hogy volt egy olyan érzése, mintha Képviselő úr saját
magával levelezne. 
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Gazdusné Pankucsi Katalin: Örömmel hallja, hogy egyes területeken már elkezdődött a zúzalékos
utak javítása, melyet választókerülete kapcsán nem mondhat el. Néhány hete naponta bombázzák
kérdésekkel. Sok a zúzalékos út a körzetében – Magashegy, Komlóstető és Tapolca között. Kérdése,
hogy ezeken a területeken körülbelül mikor számíthatnak a zúzalékos utak javítására. Bízik abban,
hogy  nem  júliusban,  mer  már  vannak  olyan  utak,  amik  járhatatlanok.  Ezeket  már  nem  lehet
csákánnyal és kapával kijavítani. Tisztában van azzal, hogy a gépi javítás költségesebb, de ott is
emberek élnek és már bizonyos szakaszokon szinte lehetetlen a közlekedés. 
A Bolyai Farkas – Gózon út kereszteződésében lévő zebrát két évvel ezelőtt készítette képviselői
keretéből, mára teljesen lekopott. Több busz is ott áll meg, nehéz a gyalogosok átkelése, hosszú
ideig állnak az emberek, mire át tudnak kelni az út másik oldalára. Kéri a zebra mielőbbi felfestését,
mert a kórház miatt is nagyon sokan használják.
A Szeder úti Óvoda udvarán a gyerekek részére készült ülőke cseréjé fokozottan szükséges. Két éve
már egy részét kicseréltette, de a többi annyira tönkrement, hogy balesetveszélyesekké váltak. 

Dr. Kiss János alpolgármester: A kérdések megválaszolására megadja a szót Igazgató úrnak.

Dr. Schweickhardt Gyula: Köszöni az észrevételeket és a segítséget is. Folyamatos az egyeztetés
kollégái és Képviselő asszony között ezekben a kérdésekben is. Tájékoztatásként elmondja, hogy a
zúzalékoláshoz kapcsolódó közbeszerzési eljárás a közbeszerzési szakértő véleményezésénél tart.
Véleménye  szerint  körülbelül  3  hét  múlva  szerződéskötésre  kerülhet  sor.  Jelen  pillanatban  azt
tudják  elvégezni,  hogy a  közfoglalkoztatáshoz  kapcsolódó  keretük  terhére  jelentős  mennyiségű
zúzalékot tudtak beszerezni. Saját, illetve közfoglalkoztatotti állománnyal a legsürgősebb helyeket
tudják javítani. Amint Képviselő asszony is elmondta, az említett szakaszokon gépi munkavégzésre
van szükség, amit a közbeszerzési eljárásban kiválasztott alvállalkozó fog elvégezni.

Badány  Lajos: Tekintettel  arra,  hogy  a  román  háborús  emlékmű  Szigligeti  térről  történő
elszállítására vonatkozó előterjesztése végül nem érintette a napirendet, viszont a számtalan civil és
lakossági  megkeresés  okán közérdekűnek tekinthető,  így most  kívánja megjegyezni,  hogy ez  a
probléma már 2010-ben felvetődött. A városvezetés szemlátomást az elmúlt hat évben nem jutott
előrébb,  de  javaslatát  lesöpörték  napirendről.  Folyamatosan  olyan  észrevételek  érkeznek  a
városvezetés  részéről,  hogy az  ellenzéki  képviselők  nem nyújtanak be  javaslatokat.  Megjegyzi,
hogy csak erre a Közgyűlésre az öt rendes napirend mellé négy ellenzéki előterjesztés is érkezett.
Jogi  észrevétel  nem  történt,  tehát  törvényesek  voltak,  de  a  Közgyűlés  mégsem  vette  ezeket
napirendre.  Ebben  azt  az  igyekezetet  látja,  hogy  az  ellenzéki  javaslatok  ne  kerüljenek
nyilvánosságra. 
A román emlékműre visszatérve attól tart, hogy a városvezetés valós szándékát az a tett jelképezi,
amikor  tavaly,  a Magyar  Hősök Emléknapja alkalmából  megkoszorúzták a  várost  védő magyar
katonákat utolsó emberig lemészárló román hadsereg emlékművét. Ennél a felirat tanulsága szerint
a  hazánkat  felszabadító  internacionalista  hősökként  nevesítik  a  megszálló  román  hadsereget.
Előterjesztése  arra  irányult,  hogy  a  mellébeszélés  helyett  a  Kálvária  domb  soron  következő
rehabilitációja  során,  az  ott  található  szovjet  emlékmű helyzetének  rendezésével  egyidejűleg,  a
román  emlékmű  is  elszállításra  kerüljön.  Kiegészítésül  elmondja,  hogy  egy  magyar–román
államközi  megállapodás  miatt  ez  az  emlékmű  nem  bontható  el,  bár  a  lakosság  igazságérzete
nyilvánvalóan  ezt  kívánná.  Ezért  javasolta,  hogy  kerüljön  a  háborúban  elesett  katonák
emlékhelyére, a Hősök temetője mellé kialakított szobor parkba. Ezzel a javaslattal lendületet kíván
adni  az  ügynek.  A  Honvédelmi  Minisztérium  Háborús  Kegyeleti  Főosztályától  megkért
tájékoztatása alapján érdemi tettekre sarkallja az érintetteket. Remélni tudja, hogy a Főépítész úrral
leegyeztetett koncepció alapján nem fogják újabb hat évre szőnyeg alá söpörni ezt  a kérdést. A
következő Közgyűlésen  várja  Alpolgármester  úr  tájékoztatását  arra  vonatkozóan,  hogy az  eltelt
időszakban  milyen  konkrét,  érdemi  lépések  történek  az  ügyben.  Reményei  szerint  ezek  majd
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előrevetítik az emlékmű belátható időn belüli elszállítását.

Dr. Kiss János alpolgármester: Általános kritikaként fogalmazta meg Képviselő úr, hogy nem
vettek napirendre bizonyos ellenzéki javaslatokat. Ezzel kapcsolatban elmondja, hogy négy ilyen
volt, melyek közül ez volt az egyik. Egy volt, ami hasonló egy korábbi Pakusza képviselő úr által
benyújtott indítványhoz, ami törvényalkotási kérdés. Ismételten az a javaslata, hogy keressék meg
az országgyűlési  képviselőjüket és rajta keresztül próbáljanak meg a törvényalkotási folyamatba
beavatkozni. Két előterjesztést nem a Jobbik frakciója nyújtotta be, baloldali indítvány volt, azok
sokadszorra visszatérő javaslatok,  melyekkel  kapcsolatban már sokszor elmondták a  véleményt.
Nem volt olyan előterjesztés, amivel kapcsolatban ne mondtak volna véleményt. 
A Badány  képviselő  úr  által  felvetett  nagyon  bonyolult  kérdés,  mert  egyszerre  kegyeleti  és
diplomáciai  kérdés  is.  A diplomáciai  kérdések  fokozott  óvatosságot,  körültekintést  igényelnek,
minden  szónak  jelentősége  van.  Képviselő  úr  küzd  egy  román  emlékművel  szemben,  ami
Magyarországon van, de nem szabad elfelejteni, hogy Erdély, Románia területén számos emlékmű
van,  ami magyar,  magyar  nyelvű felirattal.  Nem szeretné azt,  hogy Erdélyben egyetlen magyar
nyelvű  magyar  emlékmű  megítélése  megváltozzon  azért,  mert  nem megfelelő  óvatossággal  és
alapossággal készítik elő a tárgyalásaikat egy Miskolcon található román emlékművel kapcsolatban.
Természetesen tettek lépéseket, amikor az ügy eljut olyan szakaszra, hogy arról tájékoztatást tudnak
adni, akkor tájékoztatni fogják Képviselő urat és a miskolci közvéleményt is. 

Dr.  Kovács  László: Köszönetet  mond  Singlár  Zsoltnak,  az  MVK  vezérigazgatójának.  Egy
körülbelüli két hónappal ezelőtti felvetése oldódott meg, a Bölcs utcai villamosmegálló kivitelezése,
ami dizájn szempontjából kiváló,  de praktikusság szempontjából nem volt  megfelelő. Reményei
szerint a Köln utcai megálló is hamarosan sorra kerül.
Elismerését fejezi Schweickhardt igazgató úrnak, mert tapasztalható, hogy a kátyúzás és a fűnyírás
tekintetében radikális változás történt az elmúlt évtizedek gyakorlatához képest.
Köszönetet mond Révész képviselőtársának, hogy említette az Ómassai út problémáját, ami valóban
úgy  van.  Feltételezhetően  amiről  Képviselő  úr  beszélt,  az  városi  szakasz,  a  nagy  része  a
Közútkezelőhöz tartozik. Az Ómassai-Bánkúti elágazástól Ómassára vezető rész városi útszakasz és
tényleg nagyon kátyús. Kéri, vizsgálják meg annak a lehetőségét, hogy ez prioritást kapjon. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több közérdekű felszólalásra jelentkező
képviselő.
Néhány szót kíván szólni napirend után.
Azért  is  kíván  felszólalni,  hogy  a  filozofikus  különbséget  kimutassák  a  Tompa  Sándor  által
képviselt  vonallal  szemben,  aki  felolvasta  az  áprilisi  hiba-listáját.  Nem  szeretné,  hogy  ilyen
hangulatban  érjen  véget  a  Közgyűlés,  inkább  a  jó  dolgokról  szeretne  beszélni,  mert  ebben  a
városban  rengeteg  jó  dolog  is  történik.  Szerinte  megérdemlik  azok  emberek,  cégek  –  akikről
szeretné néhány szót ejteni –, hogy ismertesse, mi minden történt Miskolcon az elmúlt Közgyűlés
óta. 
Serfőző Simon Miskolc város korábbi Szabó Lőrinc-díjasa és Pro Urbe-díjasa író, költő 2016-ban
Kossuth-díjat nyert. A Miskolctapolcai Barlangfürdővel bővült a Magyar Értéktár,  a Hungarikum
Bizottság  a  listára  a  Miskolctapolcai  Barlangfürdőt  is  felvette.  A magyar  múzeumok  közül  a
miskolci  Pannon-tenger  Múzeum  került  be  Európa  legjobbjai  közé.  A miskolci  Lévay  József
Református Gimnázium és Diákotthon nyert a Rákóczi Szövetség és a Pannonhalmi Főapátság által
évről  évre  meghirdetett  Cultura  Nostra  Történelmi  Vetélkedőn.  A miskolctapolcai  Avalon  Park
Greennovációs Nagydíjat  nyert,  ahol 17 különböző kategóriában osztották ki az elismeréseket a
környezettudatos  vállalatoknak,  projekteknek.  A  miskolctapolcai  Avalon  Park  turizmus
kategóriában nyerte  el  a  nagydíjat.  Két  miskolci  étterem is  bekerült  Magyarország 100 legjobb
éttermei közé a Végállomás Bistorant és a Dűlő is helyet kapott a Dining Guide százas toplistáján.
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Miskolci  vállalkozás,  az  Európa-Center-Miskolc  Kft.  nyerte  el  február  hónapban  „A  hónap
beruházója” címet. Az elismerést Varga Mihály miniszter adta át április 1-jén, a Nemzetgazdasági
Minisztériumban. Miskolci cég szállít csúcstechnológiát az uniós Sentinel műholdakba, a miskolci
Admatis Kft. Átvette díjait az Európa-bajnok miskolci cipész, a napokban díjátadó gálán, családja
körében vehette át elismeréseit Kovács Attila miskolci cipészmester, akinek a munkáit nemrégiben
a  legjobbaknak  ítélték  a  Kézműves  Cipőkészítők  Európai  Bajnokságán.  Négy  dobogós  helyet
hoztak  el  az  MVK  Zrt.  dolgozói  a  debreceni  sofőrversenyen.  Az  Erdők  Nemzetközi  Napja  –
kitüntették az Északerdő munkatársait. 2015 legjobb sportiskolája az Miskolc Városi Sportiskola
lett.
Nem olvassa végig, de sok oldalon keresztül tartanak a jó hírek. Kéri a miskolciakat, hogy ezek
legyenek azok,  amik  a  közérzetüket  befolyásolják.  Gratulál  mindenkinek,  akiről  jó  hírt  lehetett
felolvasni. 
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés egy rendelettervezet és két határozati javaslat
elfogadására tesz javaslatot. 
Az előterjesztéshez  módosító indítvány került benyújtásra, amely az előterjesztést kiegészíti egy
további határozati javaslattal. Kéri, hogy először erről szavazzanak.

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, most döntsenek a  rendelettervezetről, melyhez  minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  17  igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  megalkotta a  9/2016. önkormányzati rendeletét
az  Önkormányzat  2015.  évi  zárszámadásának
elfogadásáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot és meghozta a 

V-45/314.282/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  költségvetési  szervei  2015.  évi
gazdálkodásáról készített éves költségvetési beszámoló

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet
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megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata  és  költségvetési  szervei  2015.  évi  gazdálkodásáról  készített  éves  költségvetési
beszámolóját a határozat 1-16. melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, most döntsenek a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

V-46/314.282/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az  ÁSZ  javaslatok  alapján  készített  Intézkedési  Tervben  foglalt  feladatok
végrehajtásáról szóló 2015. évi tájékoztató tudomásul vétele

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2011. évi ÁSZ vizsgálat javaslatai
alapján készített Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló 2015. évi tájékoztatót a határozat 1. és 2.
melléklete szerinti tartalommal tudomásul veszi. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

Dr. Kiss János alpolgármester: Most a harmadik határozati javaslatról döntenek. 

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

V-47/314.282/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Integrált  Területi  Program
intézkedéseihez kapcsolódó projektekkel összefüggő döntések meghozatala
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy a Terület- és
Településfejlesztési Operatív Program keretében megvalósuló, a Kormány 1562/2015. (VIII.
12.) Korm. határozatával jóváhagyott Integrált Területi Program intézkedéseivel összefüggő,
jelen határozat mellékletében megjelölt projektek előkészítési költségei az Önkormányzat
2016. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletében - mind bevételi, mind kiadási
oldalon  -  keretjelleggel  szabályozott  költségvetési  sorok  terhére,  a  mellékletben
meghatározott  soronkénti  bontásban  kerüljenek  felhasználásra,  valamint  egyes
keretösszegek  a  határozat  mellékletében  tételesen  felsoroltaknak  megfelelően  kerüljenek
módosításra.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a polgármestert, hogy
gondoskodjon a határozat 1. pontjában és annak mellékletében foglaltak végrehajtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. évi költségvetés I. féléves korrekciója

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

2. napirend: Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) önkormányzati rendelet
módosítására, és a belváros közrendjét érintő döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati
javaslatról kell dönteniük. Először a  rendelettervezetről döntenek, melyhez  minősített többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  25  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett megalkotta a 10/2016. önkormányzati rendeletét
a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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V-48/314.283/2016. sz. határozat:

Tárgy: A belváros közrendjét érintő döntések meghozatala

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati  rendelet  módosítására,  és  a
belváros  közrendjét  érintő  döntések  meghozatalára” című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

I. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a belvárosi védett övezetek forgalmi
rendjét az alábbiak szerint határozza meg:

1. A Széchenyi utca közúti forgalma a Városház tér irányából, az Ady Endre utca irányában
egyirányú forgalmú útként, korlátozott várakozási övezetként kerüljön kialakításra.

2. A belvárosi védett övezetbe történő behajtás ellenőrizhetősége, a behajtási pontok számának
csökkentése  érdekében  a  Széchenyi  utcához  csatlakozó  utcák,  ingatlan-csatlakozások
kerüljenek  lezárása,  a  közlekedési  és  a  közbiztonsági  szempontok  figyelembe  vételével.
(Lezárás forgalomtechnikai és fizikai eszközök alkalmazásával.)

3. A belvárosi védett övezetbe történő behajtás ellenőrizhetősége érdekében a Széchenyi és a
Kazinczy  utcán  a  védett  övezetbe  történő  behajtás  egyértelmű  szabályozottságáért  a
szükséges forgalmi jelzőtáblák kerüljenek kihelyezésre.

II. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolci Önkormányzati
Rendészetet, hogy a belváros közrendjének biztosítása érdekében

a) a Dr. Antall József parkban, az Európa téren, a Szinva teraszon és az Erzsébet téren pénteki
és szombati napokon 20:30 és 03:30 óra közötti időszakban folyamatos rendészeti jelenlétet
tartson fenn, 

b) a behajtás és várakozás szabályait fokozottan ellenőrizze, továbbá

c) a  védett  övezetben  a  zavartalan  gyalogosforgalmat  gyakran  súlyosan  veszélyeztető
kerékpáros  közlekedésre  tekintettel,  folyamatosan  fokozottan  ellenőrizze  a  kerékpáros
közlekedés szabályainak betartását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Közreműködik: Miskolci Önkormányzati Rendészet
Határidő: azonnal, a végrehajtás tekintetében pedig folyamatos

3. napirend: Javaslat ingatlanok közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására 

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük,
melyhez  módosító indítvány került  benyújtásra,  amely az előterjesztést kiegészíti  egy  további
határozati javaslattal. 
Kéri, elsőként a módosító indítványról szavazzanak.
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A Közgyűlés  23 igen,  0  nem szavazattal,  2  tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kiss János alpolgármester: Most szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés  23 igen,  0  nem szavazattal,  2  tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot és meghozta a 

V-49/314.284/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc  23328,  23329,  23330,  23331,  23332,  23333,  23334,  23335,  23336,  23339,
23340,  23341,  23343,  23344,  23345  hrsz.-ú  ingatlanok  Miskolci  Speciális  Felderítő  és
Mentőcsoportért Közalapítvány részére történő térítésmentes használatba adása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat ingatlanok
közfeladat  ellátáshoz  kötött  térítésmentes  hasznosítására”  című  előterjesztést és  az  alábbi
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc 23328, 23329,
23330,  23331,  23332,  23333,  23334,  23335,  23336,  23339,  23340,  23341,  23343,
23344, 23345 hrsz.-ú,  a természetben Miskolc,  Tatár utca,  Hold utca,  Nap utca által
határolt  területen  található  ingatlanokat  térítésmentesen,  közcélú  adományként
határozatlan  időre  a  Miskolci  Speciális  Felderítő  és  Mentőcsoportért  Közalapítvány
részére a nemzeti vagyonról szóló CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pont c) alpontja,
11. § (10), valamint (13) bekezdése alapján  használatba adja a Közalapítvány alapító
okiratában foglalt közfeladatainak ellátása céljából.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt.-
t,  az 1. pontban rögzített használati szerződés előkészítésére és Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzatának nevében történő megkötésére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: az 1. pont pont tekintetében: azonnal

a 2. pont tekintetében 2016. május 1.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Kéri,  most  szavazzanak  a második  határozati  javaslatról,
figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés  23 igen,  0  nem szavazattal,  2  tartózkodás
mellett  elfogadta  a  második  határozati  javaslatot és
meghozta a

V-50/314.284/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc 3709 hrsz. alatt nyilvántartott, természetben Miskolc, Széchenyi u. 84. I/1.
szám alatt található ingatlan 71 m2 alapterületű helyiségcsoportjának a Szinergia az Emberi
Együttműködésért Alapítvány részére történő kedvezményes bérbeadása.
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat ingatlanok
közfeladat  ellátáshoz  kötött  térítésmentes  hasznosítására”  című  előterjesztést és  az  alábbi
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc 3709
hrsz.-ú, a természetben Miskolc, Széchenyi u. 84. I/1. szám alatt található ingatlan 71 m2

alapterületű helyiségcsoportjának kedvezményes 12 000 Ft/hó +ÁFA bérleti díj megfizetése
mellett,  a  közös  költségek áthárítása  nélkül  –mely követi  a  mindenkori  szolgáltatásokra
vonatkozó infláció mértékét - a Szinergia az Emberi Együttműködésért Alapítvány részére,
2016.  május  1.  napjától  határozatlan  időtartamra,  3  hónapos  felmondási  idővel,  2  havi,
bruttó  bérleti  díjnak  megfelelő  óvadéki  díj  megfizetése  mellett történő  bérbeadását
közfeladat ellátása céljából. A kedvezményt a Közgyűlés közcélú adományként adja azzal,
hogy  az  Alapítvány  a  bérleményt  közfeladat  ellátása  céljából  használhatja.  A
helyiségbérlettel  kapcsolatban  felmerült  költségeket  (közüzemi,  karbantartási,  felújítási
költség stb.) a helyiség bérlője viseli. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt.-t,
hogy  az  1.  pontban  foglalt  feltételekkel  a  Szinergia  az  Emberi  Együttműködésért
Alapítvánnyal kedvezményes használatot biztosító bérleti szerződést kössön.

Felelős  : Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő kabinet  : Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal,

a szerződéskötés tekintetében: 2016. április 30.

3. A  Szinergia  az  Emberi  Együttműködésért  Alapítvány  köteles  honlapján,  tájékoztató
füzetében,  egyéb  információs  felületein  megjelölni  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzatát  támogatójaként,  továbbá  az  Önkormányzat  részére  az  elvégzett
tevékenységéről  köteles  szakmai  beszámolót  benyújtani  a  tárgyévet  követő  minden  év
január  31.  napjáig.  Az  utóbbi  kötelezettség  elmulasztása  rendkívüli  felmondási  oknak
minősül és a szerződés azonnali hatályú felmondását eredményezi.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

4. napirend: Javaslat  a  „Miskolc,  Apátsági  út  (42667  hrsz.)  partfal  leszakadás”
helyreállításával  kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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V-51/314.285/2016. sz. határozatot

Tárgy: a „Miskolc, Apátsági út (42667 hrsz.) partfal leszakadás” helyreállítására vonatkozó
vis maior pályázat benyújtásának Közgyűlés általi utólagos tudomásul vétele, a pályázathoz
kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a „Miskolc,
Apátsági  út  (42667  hrsz.)  partfal  leszakadás” helyreállításával  kapcsolatos döntések
meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza.

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat
Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  37/2014.  (XII.19.)  önkormányzati
rendelet  60.  §-ában  foglaltak  szerint  tudomásul  veszi  a  Polgármester  utólagos
tájékoztatását  „Miskolc, Apátsági út (42667 hrsz.) partfal leszakadás” helyreállítása
tárgyú, vis maior pályázat benyújtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a  „Miskolc, Apátsági út (42667
hrsz.)  partfal  leszakadás” című,  vis  maior  káresemény  elhárítása  érdekében  benyújtott
pályázathoz az alábbi, vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló  9/2011.
(II.15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti nyilatkozatot adja:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat nem
rendelkezik  a  közterületeire  vonatkozó,  káreseményhez  kapcsolódó  biztosítással,  így  annak
„Miskolc, Apátsági út (42667 hrsz.) partfal leszakadás” című pályázat anyagához történő csatolása
nem lehetséges. Továbbá kijelenti, hogy vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékonyság és a
megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel történő helyreállítását, tekintettel arra, hogy a vis maior
okozta helyzetet saját erejéből - részben - nem tudja megoldani. A károsodott ingatlan a közvetlen
élet- és balesetveszély elhárítását szolgálja, ez más módon, egyéb ingatlan igénybevételével nem
biztosítható.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a  „Miskolc, Apátsági út (42667
hrsz.) partfal leszakadás” vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtandó pályázathoz az
alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló  9/2011. (II.15.) Korm.
rendelet (a továbbiakban: Korm. rendelet) 4. § (3) bekezdés  l) pontja szerinti nyilatkozatot adja:

Miskolc Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  kijelenti,  hogy  az  adott  tárgyban  korábban vagy
egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal
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4. A Közgyűlés tudomásul veszi, hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra.

A  megvalósítandó  „Miskolc,  Apátsági  út  (42667  hrsz.)  partfal  leszakadás”
helyreállítása beruházás teljes összege:  34 538 920 Ft. A saját erő összege:  10 361
676 Ft. A beruházási összköltség 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás:

Megnevezés

Beruházás összes költségének megosztása

Beruházás
összesen

Vis maior
pályázatból

elnyerhető saját
forrás kiegészítésére

(70%)

Fennmaradó biztosítandó
saját erő

(30%)

Miskolc,
„Apátsági  út
(42667  hrsz.)
partfal
suvadás”

24 177 244  Ft 10 361 676 Ft 34 538 920 Ft

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a
káresemény elhárításhoz szükséges 30%-os önrészt – az előzetes költségbecslések alapján 10 361
676 Ft-ot  –  a  2016.  évi  költségvetés  „vis  maior  pályázati  önrész” soron  rendelkezésre  álló
költségvetési fedezet terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: sikeres pályázat esetén azonnal

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  Helyi
Esélyegyenlőségi Programjának (2016-2021) elfogadására

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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V-52/314.334/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  Helyi Esélyegyenlőségi Programjának
(2016-2021) elfogadása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a
Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  Helyi  Esélyegyenlőségi
Programjának  (2016-2021)  elfogadására  című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának  Közgyűlése a  jelen határozat mellékletét
képező tartalommal elfogadja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi
Programját (2016-2021).

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

2.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza  a Polgármestert a
jelen határozat 1.)  pontja szerint elfogadott  dokumentum aláírására és a szükséges intézkedések
megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

2. sürgősségi napirend: Javaslat egyes sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint hat határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot és meghozta a 

V-53/314.335/2016. sz. határozatot

Tárgy: A 2015-2016. évi társasági adó támogatásra vonatkozó önerő biztosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal  kapcsolatos  döntések meghozatalára”  című előterjesztést  és  a  következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 
a) az  MVLC  Miskolci  Vízilabda  Club  Nonprofit  Kft.  által  a  2015-2016.  éves

támogatási időszakra benyújtott  vízilabda sportfejlesztési  program pályázatához,
legfeljebb  30.888.002,-Ft  összegű  önerőt  biztosít,  amelyből  beruházási  célú
4.250.505,-Ft, működési célú 26.637.497,- Ft, 
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b) a  Miskolci  Vasutas  Sport  Club által  a  2015-2016.  éves  támogatási  időszakra
benyújtott labdarúgás  sportfejlesztési  program pályázatához,  legfeljebb
31.083.509,- Ft összegű önerőt biztosít, amelyből beruházási célú 30.643.514,- Ft,
működési célú 439.995,- Ft,

c) a  Miskolci  Vasutas  Sport  Club által  a  2015-2016.  éves  támogatási  időszakra
benyújtott kézilabda sportfejlesztési program pályázatához, legfeljebb 1.222.208,-
Ft összegű önerőt biztosít, amelyből működési célú 1.222.208,- Ft,

d) a  Miskolc  Városi  Sportiskola  Sport  Club  (MISI  SC)  által  a  2015-2016.  éves
támogatási időszakra benyújtott  kézilabda sportfejlesztési program pályázatához,
legfeljebb 777.767,- Ft összegű önerőt biztosít, amelyből működési célú 777.767,-
Ft,

e) a Miskolci Egyetemi Atlétikai és Futball Club által a 2015-2016. éves támogatási
időszakra benyújtott kosárlabda sportfejlesztési program pályázatához, legfeljebb
3.550.000 Ft összegű önerőt biztosít, amelyből működési célú 3.550.000 millió Ft,

f) a Miskolci Jegesmedve Jégkorong Sportegyesület által a 2015-2016. éves támogatási
időszakra benyújtott jégkorong sportfejlesztési program  pályázatához, legfeljebb
1.345.557. Ft összegű önerőt biztosít, amelyből beruházási célú 1.345.557. Ft,

g) a  Miskolc  Városi  Sportiskola  Nonprofit  Közhasznú Kft.  által  a  2015-2016.  éves
támogatási időszakra benyújtott kosárlabda sportfejlesztési program pályázatához,
legfeljebb  10.295.160,-Ft  összegű  önerőt  biztosít,  amelyből  beruházási  célú
8.488.866,-Ft, működési célú 1.806.294,- Ft.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. pontban
meghatározott támogatásokból 77.500.000 Ft összeget az Önkormányzat 2016. évi
költségvetésében  meghatározott  „2015/2016.  TAO  sportfejlesztési  program
pályázatok önrésze” előirányzat  terhére,  a  fennmaradó 1.662.203,-  Ft  összeget  az
Önkormányzat 2016. évi költségvetésének általános tartaléka terhére biztosítja.

3. A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  támogatási  szerződések
előkészítésére és aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. május 15.

Dr. Kiss János alpolgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

V-54/314.335/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. között megkötött támogatási szerződés 
újrakötésének elrendelése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, mint a Miskolc Holding Zrt.
egyedüli tagját (részvényesét) képező Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat legfőbb
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döntéshozó szerve,  jelen határozat  szerint  a  Polgári  Törvénykönyvről szóló 2013. évi V.
törvény 3:112. § (3) bekezdése értelmében utasítja a Miskolc Holding Zrt. Igazgatóságát,
hogy a Miskolc Holding Zrt. a 2015. december 31. napján lejárt, a Diósgyőr FC Kft.-vel
megkötött támogatási szerződést 2016. december 31. napjáig kösse újra, a támogatási összeg
változatlanul  hagyása  mellett.  Egyúttal  utasítja  a  Miskolc  Holding  Zrt.  Igazgatóságát  a
támogatás  akként  történő  folyósítására,  hogy a  2016.  január,  február,  március  és  április
hónapokra esedékes havi 2 millió forint, azaz összesen 8 millió forint kifizetési határideje
2016. május 31. napja legyen, a további részletek esedékességének a korábbi szerződésben
foglalt folyósítási szabályok szerint változatlanul hagyása mellett.

2. Az újrakötésre kerülő támogatási szerződésben további támogatási feltételként rögzítendő,
hogy a  támogatott  legyen köteles  folyamatosan biztosítani  a  szurkolói  média  részvételét
sajtóeseményein.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. április 30.

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

V-55/314.335/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  labdarúgócsapatot  működtető
Diósgyőr FC Kft. között létrejött támogatási szerződés módosításának jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc Megyei
Jogú Város  Önkormányzata  és  a  Diósgyőr FC Kft.  között  2010.  szeptember  30.  napján
létrejött, pénzügyi támogatás nyújtására vonatkozó megállapodás a korábbiakkal megegyező
tartalommal történő újrakötését akként, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata
2016. január 01. napja és 2016. december 31. napja között havi 7.000.000,-Ft, azaz hétmillió
forint összegű támogatásban részesíti a Diósgyőr FC Kft.-t, akként, hogy a támogatás úgy
történjen folyósítására, hogy a 2016. január, február, március és április hónapokra esedékes
havi 7 millió forint, azaz összesen 28 millió forint kifizetési határideje 2016. május 31. napja
legyen,  a  további  részletek  esedékességének  a  korábbi  szerződésben  foglalt  folyósítási
szabályok szerint változatlanul hagyása mellett.

2. A Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  támogatási  megállapodást  módosító  okirat
elkészítésére és aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. április 30.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a negyedik határozati javaslatról.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti negyedik
határozati javaslatot és meghozta a 

V-56/314.335/2016. sz. határozatot

Tárgy: A DSM Nonprofit Kft. Magyar Állam által tulajdonolt üzletrésznek megvásárlására

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul,  hogy a Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  DSM  Nonprofit  Kft.  Magyar  Államot  megillető
üzletrészét a legfeljebb 36 488 416 Ft. összegű vételáron megvásárolja. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának nevében az 1. pont szerinti üzletrész
megszerzése érdekében az MNV Zrt. részére vételi ajánlatot tegyen, annak elfogadása esetén
a szerződést aláírja, a szükséges egyéb jognyilatkozatokat megtegye.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az üzletrész megvásárlásának
ellenértékét  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  általános  tartaléka  terhére
biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: DSM Nonprofit Kft.
Határidő: azonnal

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak az ötödik határozati javaslatról.

A Közgyűlés  24 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti ötödik
határozati javaslatot és meghozta a 

V-57/314.335/2016. sz. határozatot

A határozat tárgya: A 11105/2 hrsz.-ú, Honvéd Papp József pálya TAO támogatással történő
fejlesztésének támogatása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, hogy a Miskolci
Vasutas Sport Club által elnyert TAO pályázati forrás a miskolci 11105/2 hrsz. alatt található
Honvéd Papp József pályán kerüljön felhasználásra, továbbá vállalja a létesítmény 15 évig
tartó sportcélú üzemeltetését.

61



2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
az 1. pont végrehajtásához szükséges dokumentumok előkészítésére és aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: DSM Nonprofit Kft.
Határidő: azonnal

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a hatodik határozati javaslatról.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti hatodik
határozati javaslatot és meghozta a 

V-58/314.335/2016. sz. határozatot

A  határozat  tárgya:  A  Magyar  Kézilabda  Szövetség  csarnoképítési  programjában  való
részvétel támogatása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat egyes
sporttal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  hozzájárul,  hogy  az
Önkormányzat  pályázatot  nyújtson  be  a  Magyar  Kézilabda  Szövetség  100%-os  állami
finanszírozású  csarnoképítési  programjára,  egyben  a  Közgyűlés  kifejezi  támogatását  a
tervezett beruházás megvalósításával kapcsolatban.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy az 1. pont szerinti pályázathoz szükséges önkormányzati tulajdonú ingatlant kijelölje. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
az 1. pont végrehajtásához szükséges dokumentumok előkészítésére és aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: DSM Nonprofit Kft.
Határidő: azonnal

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK
Zrt. között fennálló Közszolgáltatási Szerződés  módosítására

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  19 igen,  0  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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V-59/314.319/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  MVK  Zrt.  között  fennálló
Közszolgáltatási Szerződés módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  MVK  Zrt.  között  fennálló  Közszolgáltatási
Szerződés módosítására” tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat melléklete szerint
jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között 2010. június 1.
napján  létrejött,  2011.  június  1-jén  hatályba  lépett  és  azóta  többször  módosított  10125.  számú
Közszolgáltatási Szerződés módosításáról szóló megállapodást, és ezzel egyidejűleg felhatalmazza
a Polgármestert a Közszolgáltatási Szerződés módosításáról szóló megállapodás aláírására. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

4. sürgősségi napirend: Javaslat  az Önkormányzat tulajdonában lévő lakás-  és  nem lakás
célú  helyiség  bérlemények  elidegenítéséről  szóló  48/1997.  (IX.29.)
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  18  igen,  2  nem szavazattal,  5  tartózkodás
mellett megalkotta a 11/2016. önkormányzati rendeletét
az Önkormányzat tulajdonában lévő lakás- és nem lakás
célú helyiség bérlemények elidegenítéséről szóló 48/1997.
(IX.29.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

5. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati
rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati
javaslatról  kell dönteniük. Először a  rendelettervezetről döntenek, melyhez  minősített többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  17  igen,  2  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett megalkotta a 12/2016. önkormányzati rendeletét
a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.(VII.  12.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  17 igen,  2  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

V-60/314.336/2016. sz. határozatot

Tárgy: Közösségi hasznosítással érintett ingatlanokkal kapcsolatos tulajdonosi döntés

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a
„Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati rendelet
módosítására és  a  kapcsolódó döntések meghozatalára”  című előterjesztést  és
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, az Önkormányzat vagyonáról
és  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.  15.)  önkormányzati  rendelet  12.  §  (3)
bekezdésében  foglalt  tulajdonosi  jogkörében  eljárva,  úgy  dönt,  hogy  a  Közgyűlés
Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottságának a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.
12.) önkormányzati rendelet 28/C. §-a szerinti döntésében megállapított lakáskeretbe tartozó
lakások  –  Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi  CLXXXIX.  törvény
szerinti közfeladat megvalósítására figyelemmel – ingyenesen kerülnek használatba adásra.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  utasítja  a  MIK  Miskolci
Ingatlangazdálkodó Zrt.-t  – a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII. 12.) önkormányzati
rendelet  28/C.  §-a alapján – a Közgyűlés Városgazdálkodási és -üzemeltetési  Bizottsága
által  egyedi  határozattal,  közösségi  hasznosítás  céljából  kijelölt  ingatlanokra  vonatkozó
ingyenes  használatba  adási  szerződés  előkészítésére,  továbbá  annak  –  Bizottság  által
meghatározott – közösségi hasznosító szervezettel történő megkötésére és teljesítésére.

Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.
Végrehajtást felügyelő: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal, illetve

a  2.  pont  tekintetében  a  Városgazdálkodási  és
-üzemeltetési  Bizottság  döntéshozatalát  követő  30
napon belül

6. sürgősségi napirend: Javaslat a helyiségek bérletéről szóló 19/2011. (V.18.) önkormányzati
rendelet módosítására 

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell döntenünk. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kérem, szavazzunk.

A Közgyűlés  17  igen,  2  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett megalkotta a 13/2016. önkormányzati rendeletét
a  helyiségek  bérletéről  szóló  19/2011.  (V.18.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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7. sürgősségi napirend: Javaslat  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2016.  évi
ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  17 igen,  7  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozza a

V-61/314.338/2016. sz. határozatot

Tárgy: A MIK Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  2016.  évi  ingatlangazdálkodási  tervének
jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  MIK
Miskolci  Ingatlangazdálkodó Zrt.  2016.  évi  ingatlangazdálkodási  tervének jóváhagyására”
című előterjesztést, és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban: 
Közgyűlés) a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2016. évi ingatlangazdálkodási tervét 
az 1. sz. melléklet szerint jóváhagyja.

2. A Közgyűlés a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2016. évi 
bérleményszolgáltatási tevékenységéhez kapcsolódó

Áfa nélküli nettó bevételi előirányzatát 
Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 1.800.360  eFt 
Első u. 43.882  eFt
Második u. 30.898  eFt
Eperjesi u. Nyugdíjas Ház 9.154  eFt
Szondi u. 3.456  eFt
Összesen 1.887.750  eFt

Áfa nélküli nettó kiadási előirányzatát 
Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 1.575.169  eFt 
Első u. 41.962  eFt
Második u. 23.785  eFt
Eperjesi u. Nyugdíjas Ház 7.769  eFt
Szondi u. 2.815  eFt
Összesen 1.651.500  eFt

főösszeggel, a tervjavaslat feladatainak megfelelően jóváhagyja. 

3. A  Közgyűlés  a  bérleményszolgáltatás  tervezett  pozitív  egyenlegét  236,3  MFt
összegben jóváhagyja. A pozitív egyenlegből 36,3 Mft az önkormányzat költségvetésének
bevételeként  befizetésre  kerül,  míg  200  Mft  a  MIK  Zrt.  által  kibocsájtott  kötvények
fedezetét képezi.

4. A Közgyűlés a bérleményszolgáltatási és ingatlan-vagyon nyilvántartási feladatok 
ellátásához az ingatlangazdálkodási és ingatlanvagyon-nyilvántartási normatívát az alábbi 
összegben állapítja meg:

Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 540.200  eFt 
Első utcai DAM I. épület        10.500  eFt 
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Második utcai DAM II. épület      2.500  eFt 
Eperjes utcai nyugdíjas otthon 1.300  eFt           
Szondi utcai épület                500  eFt
Ingatlangazdálkodási normatíva összesen 555.000  eFt 
Ingatlanvagyon-nyilvántartási normatíva 93.000  eFt
Összesen: 648.000  E Ft

5. A Közgyűlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetéül a lakásalap 
részeként a 2016. tárgyévi lakásértékesítés kiadási és bevételi előirányzatát azonos 
összegben, 100.000 eFt –tal jóváhagyja, amelyhez pénzforgalom nem kapcsolódik.

6. A Közgyűlés a lakásalap pénzforgalommal érintett 2016. tárgyévi kiadási és 
bevételi előirányzatát azonos összegben, 30.000 eFt –tal jóváhagyja, a tervjavaslatban
szereplő címsorok alapján.

7. A Közgyűlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetére képzett 200.000
eFt kiadási előirányzatot jóváhagyja.

8. A Közgyűlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetéül 2016. tárgyévi 
nem lakáscélú ingatlanértékesítés kiadási és bevételi előirányzatát azonos összegben, 
200.000 eFt -tal jóváhagyja, amelyhez pénzforgalom nem kapcsolódik.

9. A Közgyűlés a pénzforgalommal érintett 2016. tárgyévi nem lakáscélú 
ingatlanértékesítés kiadási és bevételi előirányzatát azonos összegben 20.000 eFt -tal, 
jóváhagyja.

10. A Közgyűlés a MIK Zrt. 2015. évi beszámolója alapján a bérleményszolgáltatási
alap egyenlegét mínusz 166.877 eFt, a lakásalap egyenlegét mínusz 205.259 eFt, valamint a
Várost  Építünk  Kötvények  felhasználásából  eredő  –  le  nem  járt  –  önkormányzati
kötelezettséget 3.958.257 eFt összegben jóváhagyja.

11. A Közgyűlés az önkormányzati lakások 2016. évi felhasználásának területeit a 
következők szerint állapítja meg: 
a) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a lakások bérletéről szóló 25/2006. 

(VII.12.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Lakásrendelet) 25. § szerinti 
felhatalmazás alapján a megüresedő lakások közül, a Városgazdálkodási és 
-üzemeltetési Bizottság valamint az Egészségügyi és Szociális Bizottság részére különös 
méltányosságból, illetőleg különös méltánylást érdemlő egyéb okból történő bérlőkijelölésre
25 lakást, ebből a közoktatási és művelődési önkormányzati intézmények, illetve gazdasági 
társaságok dolgozóinak elhelyezésére 5 lakást biztosít. Javaslatot a Polgármesteri 
Hivatal illetékes szervezeti egységei, az önkormányzati intézmények vagy gazdasági 
társaságok vezetői és a MIK Zrt. tehet a bizottságok felé. 

b) A Lakásrendelet 25/A. § szerinti felhatalmazás alapján a polgármesteri lakáskeretre 5 lakást,
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Miskolc vállalkozásfejlesztési és 
befektetés-ösztönzési programjáról szóló 32/2008. (XI.26.) számú rendeletének 19. § 
szerinti lakáshoz juttatásra 5 lakást biztosít.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal, illetve végrehajtásra 2016. december 31.
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8. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú  Város  Open&Agile  Smart  Cities
(Nyitott  és  Agilis  Okos  Városok)  kezdeményezéshez  való
csatlakozására

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
döntenünk.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

V-62/314.339/2016. sz. határozatot

Tárgy: Open&Agile Smart Cities (Nyitott és Agilis  Okos Városok) kezdeményezéshez való
csatlakozásra vonatkozó döntés

Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Open&Agile  Smart  Cities  (Nyitott  és  Agilis  Okos  Városok)
kezdeményezéshez való csatlakozására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt,  hogy Miskolc Megyei
Jogú Város  Önkormányzata  csatlakozik  az  Open&Agile  Smart  Cities  (Nyitott  és  Agilis  Okos
Városok)  kezdeményezéshez és  jóváhagyja  az  erre  vonatkozó,  jelen  határozati  javaslat  1.
mellékletét képező – a magyar nyelvű fordítással megegyező tartalmú – angol és magyar nyelvű
szándéknyilatkozatot, valamint elfogadja azt, hogy az Önkormányzat 2016 évi költségvetése terhére
700.000 Ft értékben hozzájárul a kezdeményezés céljainak megvalósításához.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:
Közreműködik:

Polgármesteri Kabinet
Gazdálkodási Kabinet

Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az 1.
pont  szerinti  szándéknyilatkozatok,  valamint  a  csatlakozással  és  azt  követően  a  tagsággal  járó
kapcsolódó dokumentumok aláírására, és egyéb szükséges intézkedések megtételére. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:
Közreműködik:

Polgármesteri Kabinet
Gazdálkodási Kabinet

Határidő: azonnal,  illetve  a  csatlakozást  követően  az
együttműködés ideje alatt

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri, és egyben felhatalmazza a
Polgármestert arra, hogy jelölje ki Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát kapcsolattartóként
képviselő személyt.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:
Közreműködik:

Polgármesteri Kabinet
Gazdálkodási Kabinet

Határidő: azonnal
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9. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Területfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  keretében
2016.  április  15-ig  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló
tájékoztatás elfogadására

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  20 igen,  0  nem szavazattal,  5  tartózkodás
mellett  elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

V-63/314.340/2016. sz. határozatot

Tárgy: Tájékoztatás elfogadása a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016.
április 15-ig benyújtott támogatási kérelmekről

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat a
Területfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  keretében  2016.  április  15-ig  benyújtott
támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás  elfogadására” című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul  veszi  a Területfejlesztési
Operatív Program (TOP) keretében 2016. április 15-ig benyújtott támogatási kérelmekről nyújtott
tájékoztatást.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:
Közreműködik:

Polgármesteri Kabinet
Gazdálkodási Kabinet

Határidő: azonnal

Dr. Kiss János alpolgármester: Ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték.

Emlékezteti képviselőtársait, hogy a Közgyűlés 2016. május 11. napján ünnepi ülést tart, és 
a következő rendes ülésre várhatóan 2016. május 19. napján kerül sor.

Köszöni a megjelentek munkáját, az ülést 13 óra 36 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Kriza Ákos polgármester távollétében:

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kiss János
jegyző alpolgármester
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